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روزنامه صبح ایران

در نظر دارد به استناد مجوز هیات مدیره سازمان، اجاره پارکینگ ضلع شرقی حرم مطهر به شرح ذیل را به 
مدت یکسال شمسی و بصورت تجدید مزایده عمومی به شرکت واجد الشرایط واگذار نماید.

لذا متقاضیان می توانند جهت اطلاع از شرایط و دریافت و تحویل اسناد و شرکت در تجدید مزایده از تاریخ 
ننشر آگهی دوم به جز ایام تعطیل تا پایان وقت اداری )14/20( روز یکشنبه مورخه 1397/8/27 به نشانی قم، 
بلوار غدیر، جنب جایگاه گاز CNG و تالار آرین، واحد امور قراردادهای سازمان مراجعه و در صورت نیاز با شماره 

تلفن های 59 و 32859958 داخلی های 141 و 142 تماس حاصل فرمایند.
توضیحات:

میزان سپرده شرکت در مزایده به مبلغ )به عدد(: 950/000/000 ریال )به حروف(: نهصد و پنجاه میلیون ریال 
می باشد که شرکت کنندگان باید میزان سپرده شرکت در مزایده را بصورت ضمانت نامه بانکی با اعتبار سه ماه یا 
فیش واریز نقدی به حساب سپرده شماره 100789426557 نزد بانک شهر شعبه میدان جهاد قم به نام سازمان 

حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم ارائه نمایند.
هرگاه برندگان اول و دوم مزایده حاضر به انعقاد قرارداد نشوند، سپرده آنان به ترتیب ضبط خوهد شد. 

هزینه کارشناسی و درج آگهی بر عهده برنده مزایده می باشد.
سازمان در رد یا قبول هر یک از پیشنهادها مختار است.

پیشنهادات رسیده ساعت 10 صبح روز سه شنبه مورخه 1397/8/29 در محل سازمان، در کمیسیون مزایده 
مطرح و پس از بررسی و کنترل اسناد، برنده مزایده اعلام خواهد شد. 

سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مزایده مندرج است.

سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم

روابط عمومی سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم

آگهی تجدید مزایده عمومی )نوبت اول(

در نظر دارد به استناد مجوز هیات مدیره سازمان، اجاره پارکینگ های طبقاتی زائر و 
علیخانی را به شرح ذیل به مدت یکسال شمسی و از طریق مزایده عمومی دو مرحله ای به 

شرکت واجد الشرایط واگذار نماید.
لذا متقاضیان می توانند جهت اطلاع از شرایط و دریافت و تحویل اسناد و شرکت در 
مزایده از تاریخ ننشر آگهی دوم به جز ایام تعطیل تا پایان وقت اداری روز یکشنبه مورخه 
1397/8/27 به نشانی قم، بلوار غدیر، جنب جایگاه گاز CNG و تالار آرین، واحد امور 
قراردادهای سازمان مراجعه و در صورت نیاز با شماره تلفن های 59 و 32859958 داخلی 

های 141 و 142 تماس حاصل فرمایند.
توضیحات:

میزان سپرده شرکت در مزایده به مبلغ )به عدد(: 1/800/000/000 ریال )به حروف(: یک 
میلیارد و هشتصد میلیون ریال به صورت ضمانت نامه بانکی با اعتبار سه ماه یا فیش واریز 
نقدی به حساب سپرده شماره 100789426557 نزد بانک شهر شعبه میدان جهاد قم به 

نام سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم ارائه نمایند.
هرگاه برندگان اول و دوم مزایده حاضر به انعقاد قرارداد نشوند، سپرده آنان به ترتیب 

ضبط خوهد شد. 
هزینه کارشناسی و درج آگهی بر عهده برنده مزایده می باشد.

سازمان در رد یا قبول هر یک از پیشنهادها مختار است.
پیشنهادات رسیده ساعت 10 صبح روز سه شنبه مورخه1397/8/29 در محل سازمان، 
در کمیسیون نوبت اول مزایده مطرح و پس از بررسی و کنترل اسناد پاکت )الف( که شامل 
سپرده یا ضمانتنامه شرکت در مزایده می باشد، در صورت صحت اسناد مذکور از نظر مدت، 
مبلغ و ...، پاکت )ب( تایید شدگان پاکت )الف( مفتوح گردیده و اسناد جهت بررسی فنی و 

امتیاز به کمیته فنی و بازرگانی بندی ارجاع داده خواهد شد. 
اسناد پاکت )ب( ارسالی از کمیسیون نوبت دوم مزایده، ساعت 8/30 صبح روز چهارشنبه 
مورخه 1398/8/30 در محل سازمان و در کمیته فنی و بازرگانی جهت بررسی فنیو امتیاز 

بندی مورد بررسی قرار خواهد گرفت.
پاکت )ج( شرکت هایی را که طبق نظر کمیته فنی و بازرگانی حائز امتیاز فنی حداقل 60 از 
100 شده اند،: ساعت 10 صبح روز شنبه مورخه 1397/9/3 در محل سازمان، در کمیسیون 

نوبت دوم مزایده مطرح و پس از بررسی و کنترل اسناد، برنده مزایده اعلام خواهد شد.
بدیهی است در هر مرحله ای که شرکت کنندگان حائز شرایط تشخیص داده نشوند، از 

فرآیند رقابت خارج خواهند شد.
سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مزایده مندرج است.

سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم

روابط عمومی سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم

آگهی مزایده عمومی )دو مرحله ای(- نوبت اول

معصومه  ابتکار: 

بانوان برای ورود به ورزشگاه صبور باشند

وضعیتی که تصمیم گیری سریع و انتخاب مدیر شایسته رامی طلبد 

صندلی متزلزل »بهشت« 

فردوسی پور دادگاهی شد

هاشم زایی نماینده اصلاح طلب: 

مردم دیگر به فردی شبیه 
احمدی نژاد پروبال نمی دهند

چشم ها به بسته پیشنهادی رهبران قاره سبز دوخته شده است

آزمون برجامی اروپا 
در آستانه تحریم های آمریکا 

احمدی  بحث  امید مجلس گفت:  فراکسیون  عضو 
نژادی دیگر به نظرم منتفی است چرا که مردم یک بار 
طعم احمدی نژاد را چشیده اند لذا بعید می دانم فردی 
با ویژگی های ایشان بتواند امور قوه مجریه را به دست 
از احمدی  نهادها و جریان هایی هم که  بگیرد. حتی 
نژاد حمایت کرده بودند هم بعید است باردیگر به فردی 
زایی  بدهند.عبدالرضا هاشم  بال  پرو  ها  ویژگی  آن  با 

اظهارداشت: اما درمورد اختلافات موجود در میان اصلاح 
طلب ها باید گفت ریشه اختلافات در درون اصلاحات را 
چه میان آنهایی که از ابتدا اصلاح طلب بودند و چه آنهایی 
که بعدا اصلاح طلب شدند در عملکرد دولت است. این 
بحث به صورت جدی در میان اصلاح طلب ها چه بیرون 
مجلس و چه درون مجلس مطرح است که ما چقدر قرار 

است برای عملکرد روحانی هزینه بدهیم؟...

تا دور دوم تحریم های آمریکا علیه ایران تنها چند روز باقی است و هر چند کاخ سفید پیش از موعد رسمی، تحریم 
ها را اعمال کرده اما باز هم چشم ها به اروپا و بسته پیشنهادی رهبران قاره سبز دوخته شده که بنا به دلایلی انتشار 
آن تاکنون به تعویق افتاده است. کمتر از یک هفته به 13 آبان ماه و از سرگیری دور تحریم های ثانویه آمریکا که صنایع 
نفت، گاز و همچنین بانکداری ایران را هدف قرار می دهد، باقی مانده و همگان منتظر راهکارهای ملموس اعضای برجام 
به ویژه اتحادیه اروپایی هستند که تاکنون بیشترین جانبداری ها را از توافق هسته ای داشته است. رهبران اروپا که قبل 
از اردیبهشت ماه و خروج آمریکا از برجام تمام تلاش خود را برای منع کاخ سفید از خروج به کار گرفتند، اینک عزم 

خود را برای نجات توافق مذکور جزم کرده اند...
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فرماندار قم گفت: جمعیت روستای مبارک آباد این استان به شدت رو به افزایش است و گسترش 
حاشیه نشینی آن را تهدید می کند. رضا سیار روز پنجشنبه در نهمین کارگروه امور زیربنایی و 
شهرسازی درسال جاری درقم افزود: دلیل افزایش جمعیت این روستا، حضور تعداد زیادی از افراد 
بی بضاعت که اکثرا تحت پوشش کمیته امداد هستند و همچنین اتباع کشور افغانستان می باشد.
وی اضافه کرد: این افراد در مواردی تعرض به زمین کشاورزی نیز داشته اند و چندین پرونده تخلف 
ساختمانی برای آن ها تشکیل شده است.وی گفت: نقاطی که آنان ساکن هستند، خارج از طرح 
هادی روستایی است و جهاد کشاورزی هم نمی تواند قلع و قمع در این منطقه داشته باشد که لازم 
است هر چه سریع تر رسیدگی شود.سیار در ادامه گفت: چندی پیش اعضای شورای مبارک آباد 

درخواست الحاق این روستا به محدوده قنوات را داشتند...

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم گفت: ثبت مستمر اطلاعات ورود و خروج کالا 
در انبارهای استان الزامی است و با متخلفان در این زمینه برخورد قانونی لازم صورت می گیرد. 
محمود سیجانی اظهار داشت : تمامی انبارداران استان که در سامانه جامع انبارها و مراکز نگهداری 
کالا تحت نظارت وزارت صنعت، معدن و تجارت به نشانی www.nwms.ir ثبت نام کرده اند، موظف 
هستند با مراجعه به این سامانه، نسبت به ثبت مستمر وضعیت ورود و خروج کالا در انبار تحت 
نظارت خود، اقدام کنند. وی با اشاره به الزام قانونی برای ثبت اطلاعات در سامانه جامع انبارها و 
مراکز نگهداری کالا، بیان کرد: همچنین لازم است تا انباردارانی که تاکنون اطلاعات انبار و یا مرکز 
نگهداری کالای خود را ثبت نکرده اند، در همین سامانه نسبت به ثبت اطلاعات مورد نظر اقدام کنند. 

وی همچنین با بیان این که طرح تشدید مبارزه با گران فروشی و...

فرماندارقم: 

حاشیه نشینی، روستای 
مبارک آباد قم را تهدید می کند 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم:

ثبت مستمر اطلاعات
 انبارها الزامی است

نماینده دائم ایران در سازمان ملل متحد می گوید تحریم های 
یکجانبه آمریکا علیه کشورها نشانه ضعف درک پیچیدگی های 
جهان امروز است که نه تنها مردم یک کشور بلکه منافع کشورهای 
دیگر و تجارت جهانی را مختل کرده است. غلامعلی خوشرو روز 
پنج شنبه در نشست مجمع عمومی سازمان ملل متحد که برای 
بررسی قطعنامه پیشنهادی برای پایان دادن به تحریم های یکجانبه 

آمریکا علیه کوبا برگزار شد، این مطلب را مطرح کرد...

رییس جمهوری با انتقاد از سیاست های یک جانبه گرایانه آمریکا 
ضمن تشویق کشورهای اروپایی برای ایستادگی در برابر این رویکرد 
آمریکا نوشت: برجام پیروزی بزرگ دیپلماسی در دوران معاصر است. 
وقت آن است که اروپا به همراه چین و روسیه بسته نهایی خود را برای 
جبران تحریم های آمریکا ارایه و اجرا کنند. حجت الاسلام والمسلمین 
حسن روحانی در یادداشتی که در نشریه 'فایننشال تایمز' منتشر 

شد، تصریح کرد: همکاری میان جمهوری اسلامی ایران و...

نماینده ایران در سازمان ملل متحد: 

تحریم های آمریکا تجارت 
جهانی را مختل کرده است 

روحانی در یادداشتی برای روزنامه فایننشیال تایمز: 

برجام پیروزی بزرگ دیپلماسی 
در دوران معاصر است
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صداوسیما 
اختلاف افکنی را 

کنار بگذارد

آیت الله محسن غرویان: 

تضعیف دولت، تضعیف ملت است 
باید به وحدت و انسجام نزدیک شویم

ولادت امام موسی کاظم )ع( را تبریک می گوئیم
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دامی در دانمارک
مقامهای دانمارک ادعا کرده اند ایران قصد داشته در 
خاک آن دولت،علیه گروه مسلح الاحوازیه،عملیات کند.

موضوعی که سبب واکنش رسانه ای دانمارک و فراخوانی 
سفیر آن از تهران و البته اعتراض ایران شده است.حال 
می توان این پرسش را مطرح کرد که این ادعا دست 

کم تا جایی که به انگیزه های احتمالی ایران مربوط می شود تا چه میزان قابل باور 
است؟این نوشتار پاسخهایی کوتاه دربردارد.

۱-گروه مسلح الاحوازیه هرچند گرایش تروریستی دارد اما هیچ گاه تهدید مهمی 
حتی در حد گروه تروریستی جیش العدل نبوده است.عملیات تروریستی اهواز هرچند 
برای این گروه فرصتی ایجاد کرد که ابتدا مسئولیت آن را بپذیرد اما ویدیوهای داعش 
و واکنش محکم ایران نشان داد گروه الاحوازیه تنها برای مطرح کردن نام خود،ناشیانه 
اقدام کرده است.آشکار است که ایران برای ضربه زدن به چنین گروهی،خطر نمی کند 

و هزینه سنگینی را به خود تحمیل نمی کند.
۲-ایران ماههاست برای کاهش آثار تحریم آمریکا می کوشد با اروپا به توافق برسد.

پیش نیاز چنین توافقی وجود سطحی از آرامش در مناسبات ایران و اروپاست.ایران 
می داند اقداماتی مانند عملیات در خاک اروپا ،در شرایط فعلی،به خودزنی شبیه است.

اگر چنین عملیاتی با موفقیت انجام شود،انگشت اتهام را به سمت ایران متوجه خواهد 
کرد و سبب تنش در مناسبات ایران و اروپا خواهد شد.موضوعی که آمریکا و اسراییل 

در شرایط کنونی برنده آن خواهند بود.
اولویت مهم ایران در شرایط فعلی مهار آثار تحریم آمریکاست.یکی از مهمترین 
ابزارهای ایران برای دستیابی به این هدف توافق با اروپاست.ایران از آن میزان خرد 
سیاسی برخوردار است که برای ضربه زدن به گروهی کم اهمیت،دستیابی به هدفی 
مهم را با مخاطره روبرو نسازد.از این رو با توجه به انکه بعضی حکومتها و گروهها مانند 
آمریکا،اسراییل و مجاهدین)منافقین( برآنند که مناسبات ایران و اروپا را به ویژه در 
آستانه اعمال تحریمهای جدید آمریکا مختل کنند و در حالی که ایران می کوشد 
آسیبهای تحریم آمریکا را مهار کند،ماجرای دانمارک دامی در مسیر همگرایی ایران و 

اروپاست که باید زیرکانه واکاوی شود.

این خطر را جدی بگیریم
عریف ما از زندگی کردن چیست؟ هر کدام تعریف 
متفاوتی از زندگی کردن داریم. یکی مثل سهراب سپهری 

زندگی را برای خودش اینگونه تعریف می کند:
زندگی، سبزترین آیه، در اندیشه برگ

زندگی، خاطر دریایی یک قطره، در آرامش رود
زندگی، حس شکوفایی یک مزرعه، در باور بذر
زندگی، باور دریاست در اندیشه ماهی، در تنگ

زندگی، ترجمه روشن خاک است، در آیینه عشق
زندگی، فهم نفهمیدن هاست

زندگی، پنجره ای باز، به دنیای وجود
بله، زندگی زیباست مثل لذت گاز زدن یک سیب اما چرا این روزها بسیاری از ما از 
زندگی لذت نمی بریم. چرا زندگی ما نباتی شده است؟ مثل کسی که در کماست و فقط 

نفس می کشد بدون اینکه عشق بورزد، لذت ببرد و حتی بخورد و بنوشد.
پاسخ سوال واضح است. مشکلات اقتصادی، کرمی است که به سیب زندگی ما 
زده است. چرخ زندگی خیلی ها در این جامعه نمی چرخد. کارگر، کارمند، خبرنگار و ... 

کارشان شده است حساب و کتاب، دو، دوتا، چهارتا.
زندگی حساب و کتابی یعنی زندگی که در آن لذت جایی ندارد و زندگی که در آن 

لذت زندگی کردن نباشد به پشیزی نمی ارزد.
مردم با توجه به گرانی ها سرسام آور، در حال حذف لذت های زندگی خود هستند. 
خیلی سینما نمی روند، کم کتاب می خرند، کمتر سفر می روند و ... به جای آن پول 

جمع می کنند که بتوانند شیر، گوشت و ماست بخرند.
به شدت این روزها مردم ایران دچار زندگی نباتی شده اند. زنده بودن بدون زندگی 

کردن. این خطر را باید جدی بگیریم.
از این جامعه یخ زده نمی شود لبخند تمنا کرد. همه می خواهند به پول برسند از 
هر طریقی. اینجاست که دیگر کسی دوست ندارد به هم نوع خود کمک کند. جامعه 

آدم ها را سود و ضرری می بیند.
الان مشکلات اقتصادی ایران، جامعه را به سمت نباتی بودن هل داده است. همه 
می دویم تا پول بیشتری در بیاوریم. باورش سخت است اما در همین تهران، پایتخت 
خاکستری ایران، هستند فرزندانی که پدران خود را نمی بییند به یک دلیل مشخص 
است. پدر وقتی می رود و وقتی می آید بچه خواب است. پدر کار می کند تا اجاره خانه 

آخر ماه صاحب خانه را جور کند. اجاره خانه ای که دو برابر شده است.
جمعه ها هم که می آید، پدر خستگی یک هفته کار شبانه، روزی را از تن خارج 
می کند.باید میان زنده ماندن و زندگی کردن یکی را انتخاب کنند و قطعا زنده ماندن 

برای همه در اولویت است. جامعه بدو بدو در حال رفتن به سمت افسردگی است.
نمی دانم مسؤولان این خمودگی جامعه را می بینند یا همچنان  سعی می کنند 

بگویند ما چقدر خوشبختیم!
شاید دوباره باید باهم بودن را تجربه کنیم. همچون گذشته ها. باهم بودن مردم 
و مسؤولان. آدم همیشه باید نگاهش به آینده باشد اما در این یک مورد می شود به 
گذشته برگشت و در لابه لای آن گشت و جواب سوال هایمان را پیدا کرد که چرا آن 

زمان هم زنده بودیم و زندگی می کردیم.
 

خطیب نماز جمعه تهران: 

دوران زورگویی و قلدری 
رو به افول است 

خطیب نماز جمعه تهران با بیان اینکه دوران زورگویی و قلدری رو به افول است، 
گفت: آمریکا می خواهد کشورهای پایبند به قانون را مجازات کند و این روش 

پیامدهای بدی برای نظام جهانی دارد. 
»آیت الله محمدعلی موحدی کرمانی« در خطبه دوم نماز جمعه تهران با بیان 
اینکه سرنوشت هر ستمگری به طور قطع نابودی، رسوایی و سرنگونی است، افزود: 
آنها فکر می کنند می توانند به مقاومت پایان دهند اما به طور حتم این آرزو را به گور 

خواهند برد.
خطیب نماز جمعه تهران با تاکید بر اینکه آمریکا روز به روز منفورتر و منزوی تر می 
شود، خطاب به ترامپ رئیس جمهوری آمریکا گفت: »دوران زورگویی و قلدری رو به 

افول است کشورهای اروپایی هم پیمانت هم دیگر خسته شده اند.«
وی یادآورشد: در اجلاس سه جانبه وزیران خارجه ایران، ترکیه و آذربایجان، همه 
آنها از مواضع ایران درباره تحریم های ظالمانه حمایت و تأکید کردند به همکاری خود 

با ایران ادامه خواهند داد.
آیت الله موحدی کرمانی گفت: امروز هیچ کشوری بجز چند رژیم منطقه ای از 
اقدامات آمریکا حمایت نمی کند؛ امکان اینکه آمریکا بتواند به اهداف اقتصادی خود 
برسد بسیار ضعیف است اما به طور قطع به اهداف سیاسی از این تحریم ها نیز نخواهد 
رسید.خطیب نماز جمعه تهران ادامه داد: این نخستین بار است که اروپایی ها علاوه 
بر انتشار بیانیه علیه سیاست های آمریکا، مکانیزمی برای اجتناب از تحریم ها و جبران 

تبعات آن ایجاد می کنند.

* افزایش منفور شدن عربستان 
آیت الله موحدی کرمانی در بخش دیگر از سخنان خود گفت: »خدا را شاکریم هر 
چه بر عمر نظام کثیف عربستان می گذرد این حکومت وهابیت رسواتر می شود؛ قتل 
خاشقچی با این وضع فجیع، این رژیم سفاک را به کلی منفور کرد و آمریکای حامی 
آن هم سردرگم شده است که چه غلطی بکند. از این گاو شیرده میلیاردها دلار بگیرد 
و حمایت کند که در این صورت بر منفوریت آن افزوده می شود یا برای یکبار هم که 
شده این رژیم کودک کش را محکوم کرده و دست از حمایت او بردارد و اینقدر سلاح 

در اختیار او قرار ندهد.«
وی ادامه داد: »تا کی بشنویم ۱4 میلیون یمنی در خطر مرگ هستند؛ دنیا هم 
تماشاچی باشد و آمریکا نیز از جانی حمایت کند؛ رژیمی که به دروغ خود را خادم 
حرمین معرفی می کند و در راس خائنان است اینگونه بی پروا به کشتار زنان و کودکان 

ادامه می دهد.«
خطیب نماز جمعه تهران در ادامه حمله به عزاداران اربعین حسینی در نیجریه را 
یادآور شد و گفت: دلیلی ندارد مراسم مذهبی مسالمت شیعه، مورد حمله قرار گیرد؛ 
لازم است شیعیان با حکومت مذاکره کنند؛ به طور قطع با مذاکره، تفاهم به دست 
می آید و چنین اتفاقاتی رخ نمی دهد؛ علما و مراجع نیز با ارشاد خود می توانند مانع 

بروز چنین فجایعی شوند. 
آیت الله موحدی کرمانی همچنین به ربوده شدن مرزبانان ایرانی اشاره کرد و 
گفت: »به دولت پاکستان رسما اخطار می شود هرچه زودتر درباره آزادی ۱۲ تن از 
مرزبانان ایرانی که اخیراً توسط گروهک های تروریستی در مرز دو کشور ربوده شدند 

اقدام عاجل کند.«

معاون وزیر کشور: 

دیوار بی اعتمادی بین 
مردم و شهرداری ها بلند است 

معاون عمران و توسعه امور شهری و روستایی وزیر کشور با تاکید بر افزایش اقدامات 
فرهنگی - اجتماعی به منظور اعتماد سازی عمومی گفت: دیوار بی اعتمادی بین مردم 

و شهرداری ها بلند است. 
مهدی جمالی نژاد روز پنجشنبه در نشست با شهرداران استان گلستان در گرگان 
اظهار داشت: در خیلی از شهرهای کشور با وجود تلاش های زیاد شهرداری ها همچنان 
شاهد نارضایتی مردم از این نهاد عمومی به دلیل نبود اعتماد متقابل هستیم. به گفته وی، 
حل مشکل بی اعتمادی مردم به شهرداری ها نیازمند آسیب شناسی و تلاش صادقانه 
فعالان این حوزه در مسیر تحقق مطالبات برحق جامعه است.معاون وزیر کشور تاکید 
کرد: نتیجه جذب اعتماد مردم از سوی شهرداران که به صورت غیر مستقیم انتخاب آنان 
هستند حضور سرمایه گذار، بیشتر شدن فعالیت بخش خصوصی و افزایش درآمد پایدار 
برای شهرها است. جمالی نژاد افزود: به دنبال تغییر نگاه بجای تغییر افراد در حوزه مدیریت 
شهری هستیم زیرا این موضوع از تولید ثروت، حل مسائل ترافیکی، خدمات شهری و 
تامین نیروی انسانی هم مهم تر است.رییس سازمان شهرداری ها و دهیارهای کشور ادامه 
داد: نگاه به شهرهای توسعه یافته در کشورهای مختلف نشان می دهد یک شهردار فقط 
به خاطر انجام آسفالت برای معابر یا اجرای طرح های خدمات شهری به عنوان یک مدیر 
خوب شناخته نمی شود.جمالی نژاد تاکید کرد: اولویت برای تعیین خوب بودن شهردار 
در این کشورها مسائل مختلفی مانند ایجاد سرمایه اجتماعی، رونق اقتصاد شهری، بهبود 
فضای کسب و کار، نشاط آفرینی در شهر و شفافیت در پاسخگویی به مردم است و می 
طلبد با تغییر نگاه شهرداران کشورمان را هم به این مسیر سوق داد.وی با یادآوری اینکه در 
خیلی از شهرها طرح های مختلف بدون پشتوانه علمی انجام می شود، گفت: ارائه برنامه 
های پنج ساله از سوی شهرداران علاوه بر راحت کردن ورود وزارت کشور برای کمک به 

اجرا، مدیران بعدی حوزه شهری را نیز موظف به اجرای آن می کند.

محمد جواد ظریف: 

پرونده سازی های موساد 
تنها عزم ما را راسخ تر می کند 

»محمد جواد ظریف« وزیر امور خارجه ایران در توئیتی که به نظر می رسد در 
اشاره به ادعای جدید دانمارک علیه ایران باشد، نوشت: تلاش های لجوجانه موساد برای 

پرونده سازی ، تنها عزم ما را برای ارتباط سازنده با جهان راسخ تر می کند. 
ظریف با اشاره به دیدارهای خود در سفر به پاکستان و پیش از آن با همتایان ترکیه و 
جمهوری آذربایجانی، نوشت: اولویت ما، روابط استوار با همسایگان است.اظهارات وی پس 
از ادعای مقام های دانمارک علیه ایران و متهم کردن تهران به تلاش برای ترور در خاک 
این کشور است؛ ادعایی که وزارت امور خارجه کشورمان آن را به صراحت رد کرده است.

خط و ربط رژیم صهیونیستی با این موضوع اما امروز با اعتراف رسانه های اسرائیلی به 
جریان سازی موساد و اذعان به نقش مستقیم تل آویو در این اتهام زنی ها، پررنگ شد.موساد 
پیش از این هم اطلاعاتی کذب را درخصوص یک حمله ایذایی به کنفرانس گروهک 
منافقین در پاریس، در اختیار دولت های اروپایی قرار داده بود.پیشتر سخنگوی وزارت 
امور خارجه کشورمان درخصوص سناریوهای مخرب از پیش تعیین شده در این برهه 
حساس زمانی، هشدار داده بود.»بهرام قاسمی« تصریح کرد: گفته می شود فردی ایرانی 
الاصل با تابعیت نروژی قرار بوده علیه مخالفان ایران اقدام تروریستی انجام دهد؛ این 
شخص کاملًا موهوم و بی نام و نشان است.وی با بیان اینکه هیچ دلیل و مدرکی در 
این خصوص به طرف ایرانی ارائه نشده، افزود: پیش از ارایه هرگونه سند و مدرک و 
برگزاری محکمه ای، این اتهام به ایران نسبت داده شده که چنین کاری خلاف روابط 
دوستانه و تمام موازین حقوقی و قضایی شناخته شده است.سخنگوی دستگاه دیپلماسی 
خاطرنشان کرد: بر اساس اخباری که منتشر شده، به نظر می رسد اطلاعات غلطی توسط 
یک سرویس امنیتی خارج از اروپا در اختیار دانمارک قرار گرفته و متأسفانه دانمارک در 

یک اقدام شتابزده این موضوع را مطرح کرده است.

معصومه ابتکار: 

بانوان برای ورود به ورزشگاه صبور باشند
معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده درباره ورود زنان به ورزشگاه ها برای 
تماشای مسابقه فوتبال گفت: در این زمینه راه بسیاری را آمده ایم اما راه زیادی هم داریم 

و خانم ها امیدوار باشند. 
معصومه ابتکار با اشاره به اینکه من پیش از این با خانواده و همسر خود به ورزشگاه 
رفته ام، اظهار کرد: اگر شهرستان نبوده و درگیر کار دیگری نباشم حتما برای تماشای 
مسابقه فوتبال فینال جام باشگاه های آسیا حتما به ورزشگاه می روم. ورود به ورزشگاه 
مطالبه دختران است و زمینه لازم برای حضور بانوان نیز در ورزشگاه در حال فراهم شدن 
است.وی درباره انتقاد به مسئله ورود گزینشی بانوان به ورزشگاه برای تماشای مسابقات 
فوتبال بیان کرد: باید تدریجا این اتفاق بیفتد و بانوان وارد ورزشگاه شوند. مهمترین گروهی 
که مایل به حضور در ورزشگاه ها هستند ورزشکاران خانم هستند که نگاه تخصصی داشته 
و سابقه حضور در تیم های ورزشی را دارند. آنها در اولویت هستند ولی حضور بانوان در 
ورزشگاه مرحله به مرحله انجام می شود.ابتکار درباره مواضع دادستان کشور در خصوص 
جلوگیری از حضور زنان در ورزشگاه ها نیز بیان کرد: ما در این زمینه تلاش زیادی 
کرده ایم. ورزشکاران و فوتبالیست های ما لباس استاندارد دارند و فاصله آنها با تماشاگران 
خیلی زیاد است. با صبوری این هدف به دست می آید. خانم ها امیدوار باشند. شاید مسئله 
حضور ورزشکاران زن در تیم های ورزشی سخت تر از ورود خانم ها به ورزشگاه ها بود اما در 
همین بازی های آسیایی اخیر یک سوم تیم اعزامی یعنی ۱۰۰ نفر را خانم ها تشکیل دادند 
و یک سوم مدال ها را هم بانوان کسب کردند. این نشان می دهد ما خیلی راه آمده ایم و 
باید خیلی امیدوار باشم، البته هنوز هم راه زیادی در پیش داریم.معاون رئیس جمهور در 
امور زنان و خانواده در پایان گفت: از انجمن هواداران دعوت کرده ام و با آنان جلسه داشتم 
تا فضا از نظر ادبیات و فرهنگ مناسب برای حضور خانم ها باشد. وزیر ورزش هم تاکید 

کردند که زیرساخت ها در ورزشگاه ها برای حضور بانوان فراهم است.

 رییس شورای شهر تهران :

نباید بیش از ۴۰ هزار نیرو 
در شهرداری تهران داشته باشیم

 رییس شورای شهر تهران با اشاره به اینکه کلان شهرهای دنیا با حداکثر 4۰ هزار 
نیروی شهرداری مدیریت می شوند، گفت: اگر فعالیت های شهرداری تهران به حد کافی 
برون سپاری شده باشد، باید تعداد پرسنل شهرداری تهران تا 4۰ هزار نیرو کاهش یابد. 

محسن هاشمی رفسنجانی با اشاره به لزوم کوچک سازی شهرداری تهران اظهار 
کرد: براساس برنامه سوم که هنوز تصویب نشده، مقرر است سالانه 6 درصد از پرسنل 

شهرداری تهران تعدیل شوند. این رقم قبلا 4 درصد بود.
وی افزود: باید چارت تشکیلاتی شهرداری تهران کاملا بررسی شود و ساختار آن 
دوباره دیده شود تا معلوم شود شهرداری تهران به چه تعداد پرسنل نیاز دارد.رییس 
شورای شهر تهران با بیان اینکه در دنیا شهرهایی در حد تهران معمولا با 3۰ تا 4۰ هزار 
نفر مدیریت می شوند، گفت: بسیاری از فعالیت ها در کلان شهرهای دنیا برون سپاری 
می شوند. اگر این اتفاق در شهرداری هم رخ داده باشد، شهرداری تهران باید حداکثر 
4۰ هزار پرسنل داشته باشد اما اگر بعضی فعالیت ها هنوز برون سپاری نشده باشد، باید 
بررسی کنیم چه تعدادی از پرسنل تعدیل شوند.هاشمی خاطرنشان کرد: در حال حاضر 
شهرداری تهران دارای 67 هزار نیرو است. به علاوه 5۰ هزار نیروی پیمانکاری نیز با 
شهرداری تهران همکاری می کنند که شهر را نظافت می کنند و انتظامات و فعالیت های 
مرتبط با خودرو را انجام می دهند بنابراین مجموعا ۱۲۰ هزار نیرو برای شهرداری تهران 

کار می کنند.

فلاحت پیشه: 

دانمارک با طرح ادعای کذب
 به آمریکا چراغ سبز نشان داد 

 رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس تاکید کرد: دانمارک به جای 
پاسخگویی درباره کوتاهی نسبت به تروریست هایی که در خاک این کشور ساکن اند و 
عملا در داخل کشور ما اقدامات تروریستی کرده اند،  با طرح ادعای کذب فرار رو به جلو 

کرده و به نوعی به آمریکا چراغ سبز نشان داده است.
حشمت الله فلاحت پیشه در واکنش به ادعای برخی از مقامات دانمارکی در خصوص 
عملیات نافرجام علیه یکی از مخالفان ایرانی در این کشور و انتصاب آن به جمهوری 
اسلامی ایران اظهارکرد: سرکرده برخی از گروه های تروریستی در برخی از کشورهای 
اروپایی فعال و ساکن هستند و از امتیازات مختلفی بهره می گیرند؛ حتی در فضای مجازی 
مسئولیت اقدامات تروریستی را به عهده می گیرند. نمونه آن اقدام اخیر وحشیانه یکی از 

گروه های تروریستی در اهواز است.
وی توضیح داد: در چنین مواردی طبق کنوانسیون های بین المللی کشور میزبان باید 
افراد را مشمول مجازات های ملی کشور محل اقدام تروریستی و بین المللی قرار دهد. 
کشوری همچون دانمارک در این باره سهل انگاری و کوتاهی کرده است. معتقدم اقدام 

دانمارکی ها کذب و فرار رو به جلو است.

رییس جمهوری با انتقاد از سیاست های 
تشویق  ضمن  آمریکا  یک جانبه گرایانه 
کشورهای اروپایی برای ایستادگی در برابر 
این رویکرد آمریکا نوشت: برجام پیروزی 
بزرگ دیپلماسی در دوران معاصر است. 
وقت آن است که اروپا به همراه چین و 
روسیه بسته نهایی خود را برای جبران 

تحریم های آمریکا ارایه و اجرا کنند. 
حسن  والمسلمین  الاسلام  حجت 
نشریه  در  که  یادداشتی  در  روحانی 
'فایننشال تایمز' منتشر شد، تصریح کرد: 
همکاری میان جمهوری اسلامی ایران و 
اروپا منافع طولانی مدت دو طرف را تأمین 
می کند و ضامن صلح و ثبات بین المللی 
خواهد بود.وی ادامه داد: دنیا با چالش های 
فراوانی ازجمله مسائل اقتصادی، بحران های 
اجتماعی، معضل آوارگان، بی گناه هراسی، 
تروریسم و افراط گرایی روبروست. 'در این 
میان اروپا هم مستثنا نبوده و به طور روزانه با 

این مشکلات درگیر است'. 
رئیس  جمهوری افزود: طی دو سال 
گذشته سیاست خارجی ایالات  متحده 
به عنوان یک مشکل تازه و پیچیده ظهور 
چالش های  کشور  این  چنانچه  کرده، 
جدیدی را در صف روابط بین الملل ایجاد 
می کند. وی یادآور شد: ما به طور روزانه 
شاهد هم دستی آمریکا در جنایات یمن و 
تحقیر و نابودکردن تدریجی ملت بزرگ 
احساسات  روزانه  که  هستیم  فلسطین 
یک و نیم میلیارد مسلمان را جریحه دار 
می کند. ما اعتقاد داریم که دولت آمریکا 
به طور صریح از گروه های جنایتکار مانند 
داعش که هیچ ارزشی برای اصول انسانی 
قائل نیستند حمایت می کند و این مساله 

مشکلات منطقه را تشدید کرده است. 
سیاست خارجی آمریکا، چالشی جدی 

برای نظم جهانی به شمار می رود 
روحانی افزود: به طور گسترده تر، رویکرد 

آمریکا  جمهوری  رئیس   ترامپ  دونالد 
پیمان های  تجاری،  مسائل  با  رابطه  در 
بین المللی و رفتار تحقیرآمیز او حتی در 
قبال متحدان آمریکا، نشان می دهد که 
سیاست خارجی آمریکا، چالشی جدی 

برای نظم جهانی به شمار می رود. 
سیاست  کل،  در  کرد:  عنوان  وی 
تبعیض  آمریکا،  دولت  یک جانبه گرایی 
نژادی، اسلام هراسی و تضعیف پیمان های 
اقلیمی  پیمان  ازجمله  بین المللی  مهم 
پاریس به طور بنیادین با رویکرد چندجانبه 
گرایی و سایر عرف های سیاسی-اجتماعی 
ارزشمند اروپا ناسازگار است. روحانی در 
ادامه توافق هسته ای ایران و خروج آمریکا 
از آن را نمونه دیگری از عوامل تشدید 
در روابط فراآتلانتیکی میان اروپا و آمریکا 
خواند و یادآور شد: برجام محصول دو سال 
مذاکرات فشرده ایران و شش کشور دیگر، 
اروپایی است. روحانی  شامل سه کشور 
عنوان کرد که براساس قطعنامه ۲۲3۱ 
شورای امنیت سازمان ملل متحد، این 
توافق از سوی اکثریت جامعه جهانی به 
تصویب رسید و به عنوان بخشی از قانون 
بین الملل، تعهداتی را بر دوش تمام اعضاء 
سازمان ملل نهاده است. 'بااین  حال ایالات 

 متحده آمریکا با طرح ادعاهای بی اساس و 
نادیده گرفتن تعهداتش در چارچوب قوانین 
بین المللی، از برجام خارج شده و تحریم های 
یک جانبه و برون مرزی علیه ایران و در 
وی  می کند.'  وضع  کشورها  سایر  ادامه 
تصریح کرد: آمریکا با این کار، دولت هایی 
که از قطعنامه ۲۲3۱ پیروی می کنند را با 
اعمال تدابیر تنبیهی تهدید می کند. رئیس  
جمهوری کشورمان، این اقدام آمریکا را 
به سخره گرفتن تصمیم های بین المللی 
و تهمت زدن به آن هایی خواند که تلاش 
می کنند تا به ارزش های بین المللی پایبند 

باشند. 
* اروپا بسته خود را برای جبران 

تحریم ها اجرا کند 
روحانی توافق هسته ای را بزرگ ترین 
پیروزی برای دیپلماسی در زمانه کنونی 
خواند و افزود: به همین خاطر اتحادیه اروپا 
تلاش می کند تا با همکاری سایر کشورهای 
این  اندکی -  به استثنای تعداد  جهان - 

دستاورد بزرگ را حفظ کند. 
وی افزود: پس از خروج آمریکا از برجام، 
ما با طرف های باقی مانده در این توافق، 
حمایت  داشتیم.  را  سازنده ای  مذاکرات 
آن ها ارزشمند بوده است اما این مهم است 

که طرف های اروپایی، چین و روسیه بسته 
نهایی پیشنهادی خود را برای جبران و 
تسکین تأثیر تحریم های جدید و یک جانبه 
آمریکا پیش از آنکه اعمال شوند را ارائه و 
اجرا کنند. وی در همین رابطه شرط نجات 
بهره مندی  در  را  برجام  تاریخی'  'توافق 
مردم ایران از منافع آن عنوان کرد. روحانی 
همچنین به رأی اخیر دیوان بین المللی 
کیفری لاهه به نفع ایران و تائید غیرقانونی 
بودن تحریم های آمریکا اشاره کرد و هشدار 
داد که نادیده گرفتن دستور لازم الاجرای 
دادگاه ، موجب بی اعتمادی به پیمان های 

بین المللی می شود. 
اهل  ایران  داد  نشان  برجام   *

گفت وگو و استدلال است 
رئیس  جمهوری با بیان اینکه 'برجام 
نشان داد ایران اهل گفت وگو و استدلال 
است' افزود: ما مشورت هایی را در حوزه 
مسائل کلیدی موردعلاقه، به ویژه درباره 
بحران های منطقه با اروپا آغاز کرده ایم تا 

راه حل های مناسبی را پیدا کنیم. 
وی افزود: در دنیای پرهیاهوی امروز، 
هماهنگ  تلاش های  طریق  از  تنها 
بین المللی براساس منافع مشترک می توان 
بر دشواری ها فائق آمد؛ نه از طریق مطالبات 
کوته نظرانه تعدادی از دولت ها. روحانی 
مصیبت بار  را  یک جانبه گرایی  رویکرد 
توصیف و تصریح کرد: چندجانبه گرایی 
تنها رویکرد مناسب، به صرفه و کارآمد به 
شمار می رود. رئیس  جمهوری در پایان 
نوشته است: رویکرد سنتی اروپا بر پایه 
چندجانبه گرایی، این منطقه را در موقعیت 
مناسبی برای ایفای نقشی مهم، در تقویت 
صلح و ثبات در راستای هویت و منافع خود 
قرار داده است. وی خاطرنشان ساخت: 
ایران نیز به رویکرد چندجانبه گرایی اعتقاد 
به سایر ملت های  تا  است  آماده  و  دارد 

علاقه مند به صلح در این مسیر بپیوندد. 

عضو فراکسیون امید مجلس گفت: بحث احمدی نژادی دیگر به نظرم منتفی است 
چرا که مردم یک بار طعم احمدی نژاد را چشیده اند لذا بعید می دانم فردی با ویژگی 
های ایشان بتواند امور قوه مجریه را به دست بگیرد. حتی نهادها و جریان هایی هم که 
از احمدی نژاد حمایت کرده بودند هم بعید است باردیگر به فردی با آن ویژگی ها پرو 

بال بدهند.
عبدالرضا هاشم زایی اظهارداشت: اما درمورد اختلافات موجود در میان اصلاح طلب ها 
باید گفت ریشه اختلافات در درون اصلاحات را چه میان آنهایی که از ابتدا اصلاح طلب 
بودند و چه آنهایی که بعدا اصلاح طلب شدند در عملکرد دولت است. این بحث به صورت 
جدی در میان اصلاح طلب ها چه بیرون مجلس و چه درون مجلس مطرح است که ما 
چقدر قرار است برای عملکرد روحانی هزینه بدهیم؟ این مسئله موجب می شود یکسری 

اختلاف دیدگاه در میان اصلاح طلب ها به وجود بیاید
*  هیچ گاه عملکرد جهانگیری زیکزاکی نبود

هاشم زایی گفت: ما در جلسات می بینیم یک عده می گویند ما دولت را از ابتدا 
حمایت کردیم و به اینجا رساندیم اگر بخواهیم در بین راه خود را کنار بکشیم این موضوع 
می تواند به انشقاق در جامعه هم منجر شود. این درحالی است که برخی دیگر همان 

بحث اول را مطرح می کنند که اصلاحات باید تا کجا هزینه بدهد.
این نماینده اصلاح طلب به اخذ رأی اعتماد چهار وزیر صنعت، راه، کار و اقتصاد از 
مجلس اشاره کرد و گفت: کدام یک از این چهار وزیر اصلاح طلب بود؟ یا با این همه 
حمایت اصلاح طلب ها معدل دولت چیست؟ اگر در دولت یک اصلاح طلب با سابقه 
باشد آن جهانگیری است. خودش هم در انتخابات 96 گفت به نمایندگی از جریان 
اصلاحات آمد و هیچ گاه عملکردش زیکزاکی نبود. با وجود آن که این فرد در جریان 
انتخابات این همه به روحانی کمک کرد اما می بینیم می گوید من حتی اختیار تغییر 
منشی خود را ندارم، این موضوع مهمی است که باید جریان اصلاحات به آن توجه کند.

* حمایت اصلاح طلبان از روحانی کاملا درست بود
او گفت: به نظرم باید به گونه ای رفتار کنیم که حداقل پیاده نظام مان را به دلیل 
حمایت از دولت از دست ندهیم. به هر حال روحانی همین است هیچ گاه اصلاح طلب 

نبوده است. هنوز هم می گویم در آن شرایطی که اصلاح طلبان از روحانی حمایت کردند، 
کاملا درست بوده است حتی نمی توانیم بگوییم چرخش داشته است چون روحانی 
هیچگاه مشی اصلاح طلبی نداشته است و نمی توان از او توقع اصلاح طلبی داشته باشیم 
اما در این مدت عدم تعامل را به جای تعامل با اصلاح طلبان نشانده است و این رویکرد 

راه سختی در برابر اصلاح طلبان قرار داده است.
نماینده مردم تهران در پاسخ به این سوال که اصلاح طلبان از اینکه راهشان را از دولت 
جدا کنند چه سود و زیانی متوجه شان خواهد بود گفت: به نظر من این موضوع حداقل 

در افکار عمومی می تواند مثبت باشد.
* راه جبران هزینه اصلاح طلبان جدایی یا عبور از روحانی نیست

او در پاسخ به سوال دیکری در این رابطه که در این چندسال اصلاح طلبان با نزدیک 
شدن به دولت توانستند سهمی در قدرت داشته باشند و حالا این جدا کردن راه می تواند 
تاثیر آنها را در تصمیم گیری ها کاهش دهد، گفت: اولا که اصلاح طلبان اصلا وارد قدرت 
نشدند دوم آنکه اساسا بحث قدرت نیست بحث خدمت به مردم است. امروز بسیاری از 
وعده ها عملی نشده است. برخی معتقدند قدرت رئیس جمهور برای ایجاد تغییر و عمل 
به وعده ها همین بوده است؛ ما این توجیه را رد نمی کنیم اما وقتی ما به عنوان نماینده در 
مجامع حاضر می شویم مردم توقع دارند رئیس جمهور موانع را برای آنها توضیح دهند. 
بنابراین فقط نباید سخنرانی کرد بلکه امور باید توضیح داده شود. مردم ما فهیم هستند، 
وقتی رئیس جمهور بگوید در چه اموری و برای عمل به کدام وعده دستش بسته است 
مردم می پذیرند.او با بیان اینکه احمدی نژاد دیگری درکار نیست گفت: ما باید این را 
هم بدانیم که ترکیب با مخلوط متفاوت است. ائتلاف سیاسی یک مخلوط است نه یک 
ترکیب و در مخلوط عناصر اختلاطی ویژگی های اصلی خود را حفظ می کنند در حالی 
که در ترکیب اینگونه نیست. وقتی اصلاح طلبان با اعتدال و توسعه ائتلاف کردند این 
ضروری بود که بیشترین رای خود را هم از اصلاح طلبان به دست آوردند، وقتی مشاهده 
می کنیم در رویکردها و عملکردها، این اکثریت رعایت نمی شود باید برای مردم توضیح 
داده شود. لذا معتقدم باید هزینه ای را که در افکار عمومی دادیم به شیوه ای جبران کنیم. 
البته این نیاز به فکر و بررسی بسیار دارد که شاید راه آن جدایی یا عبور از روحانی نباشد.

روحانی در یادداشتی برای روزنامه فایننشیال تایمز: 

برجام پیروزی بزرگ دیپلماسی در دوران معاصر است

هاشم زایی نماینده اصلاح طلب: 

مردم دیگر به فردی شبیه احمدی نژاد پروبال نمی دهند

اخبــار سرمقاله

یادداشت)1(

خبــر

آیت الله ناصر مکارم شیرازی از مراجع تقلید گفت: دنیا 
زیر بار تحریم های آمریکا علیه ایران نمی رود، چراکه این 
تحریم ها برای آن ها هزینه دارد، همان طور که اروپایی 

ها حاضر به قبول این مساله نشدند. 
وی روز پنجشنبه در دیدار سردار غلامرضا جلالی، 
رئیس سازمان پدافند غیرعامل کشور، افزود: اکنون دنیا 
تصور می کند که یک دیکتاتور بالای سر همه ایستاده و 
دستور می دهد و چنین چیزی برای کشورهای مختلف 

قابل پذیرش نیست.
وی بیان کرد: امروز آمریکا به کشورهای مختلف می 
گوید از ایران نفت نخرند و آنان را از این داد و ستد منع 
می کند در حالی که هیچ جایگزینی برای آن ارائه نمی 
دهد و این موجب نارضایتی کشورها در اثر افزایش قیمت 
دلار شده است، تا حدی که بسیاری از آنان می خواهند، 
سیستم ارتباط پولی خود با این واحد پولی را قطع کنند.

وی ادامه داد: دشمنان امروز در اثر تحریم ایران، بسیار 
هزینه می دهند و وقتی مشاهده کنند که در ۱3 آبان 
هم هیچ اتفاقی رخ نمی دهد، بیش از گذشته ناامید و 

سرخورده می شوند.
آیت الله مکارم شیرازی گفت: امروز ملت ما بیش از 

هر زمان دیگری باید متحد باشد و مسائل جناحی را گنار 
بگذارد تا همه دنیا بفهمند رئیس جمهور آمریکا در تبلغات 

خود علیه ایران، دروغ گویی بیش نیست.
وی بیان کرد: دشمن اکنون از هر راهی که بخواهد 
علیه ملت ایران به کار گیرد، مایوس شده و بر روی تحریم 
ها تمرکز کرده است که در این راه هم به هدف خود 
اثر اطلاعات  ادامه داد: دشمنان در  نخواهد رسید.وی 
اشتباهی که منافقین راجع به اوضاع ایران به آنها دادند در 
وهم و خیال به سر می برند، آنان فکر می کردند از برجام 
خارج شوند، ایران متزلزل می شود و مردم در خیابان ها 
جمع می شوند اما با هوشیاری ملت، کشور در نهایت 

امنیت و آرامش اداره شد.
این مرجع تقلید گفت: اشتباه دیگر آنان، تکیه بر دروغ 
بود، دشمنان می گفتند، وضعیت نظام ایران در اثر تحریم 
به نحوی شده که اگر فراخوان دهیم، همه مردم جمع 
می شوند، اما این گونه نشد و مردم ایستادگی خود در راه 

حفظ نظام را ثابت کردند.
آیت الله مکارم شیرازی بیان کرد: تمام آنچه رسانه 
های استکبار در خصوص مذاکره می گویند دروغ است، 
قصد آمریکا از مذاکره از بین بردن توانمندی موشکی، 

تضعیف قدرت سپاه پاسداران، حشد الشعبی، حزب الله 
لبنان و کنار آمدن با اسرائیل و همچین طرح مسائل 
حقوق بشری برای به رسمیت شناختن گروه های ضد 

دینی همچون بهائیت است.
وی ادامه داد: نظام جمهوری اسلامی راه مقاومت را 
ادامه می دهد، چراکه در اثر مذاکره باید دستاوردهای 
خود را از دست بدهد و در صورت تسلیم نیز به ذلت دچار 
می شود؛ بنابراین راهی جز مقاومت در برابر دشمن، پیش 

روی ملت ایران نیست.
آیت الله مکارم شیرازی گفت: مطمئن هستیم با ادامه 
دادن راه مقاومت در برابر دشمنان به پیروزی می رسیم و 

دشمن راهی جز تسلیم در برابر قدرت الهی ندارد.
وی همچنین به نقش آموزهای مذهبی و توسل به 
اهل بیت)ع( در ایستادگی مردم ایران اشاره کرد و گفت: 
برنامه های مذهبی همچون راهپیمایی عظیم اربعین 
حسینی و مراسم جاماندگان از این راهپیمایی که در 
سطح شهرهای کشور برگزار شد، بار دیگر نشان داد ملت 
ایران در آستانه ۱3 آبان، روز ملی مبارزه با استکبار این 
چنین می خروشد و غوغایی در راه دفاع از ارزش های 

خود به پا می کند.

دولتهای  گفت:  خارجه  امور  وزارت  سخنگوی 
اروپایی اجازه ندهند عناصر ثالث که مخالف روابط رو 
به گسترش ایران و اتحادیه اروپا هستند، سناریوهای 

مخرب از پیش تعیین شده خود را پیش ببرند. 
از  مطروحه  اتهامات  تکذیب  قاسمی ضمن  بهرام 
سوی برخی سیاستمداران دانمارکی، افزود: جمهوری 

اسلامی ایران با هر گونه اقدام خشونت آمیز و تروریستی 
مخالف بوده و اقدامات اینچنینی از نظر ما محکوم، 
قابل سرزنش و تقبیح است.وی ادامه داد: علاوه بر این، 
جمهوری اسلامی ایران تاکنون برای مبارزه با تروریسم 
و خشونت، هزینه های زیادی پرداخته و خود، قربانی 
تروریسم است.سخنگوی دستگاه دیپلماسی کشورمان 

اضافه کرد: از سوی دیگر، اتحادیه اروپا و کشورهای 
اروپایی از شرکای عمده ایران محسوب می شوند.

سخنگوی وزارت امور خارجه تصریح کرد: گفته می 
شود فردی ایرانی الاصل با تابعیت نروژی قرار بوده علیه 
مخالفان ایران اقدام تروریستی انجام دهد؛ این شخص 

کاملًا موهوم و بی نام و نشان است.

آیت الله مکارم شیرازی: 

دنیا زیر بار تحریم های آمریکا علیه ایران نمی رود 

سخنگوی وزارت امورخارجه: 

اتحادیه اروپا مراقب مشی تخریبی مخالفان روابطش با ایران باشد 

استاد حوزه علمیه قم معتقد است که برنامه های 
تخریبی صدا و سیما نه تنها به نفع نظام نیست بلکه 

باعث ایجاد بی اعتمادی در جامعه می شود . 
آیت الله محسن غرویان ضمن انتقاد از برنامه های 
صدا وسیما در جهت تخریب دولت با بیان اینکه تضعیف 
دولت، تضعیف ملت است، گفت: صدا و سیما  به عنوان 
یک رسانه ملی، باید اختلاف افکنی را کنار بگذارد، این 
دولت برآمده از رای ملت است و به این دلیل، تضعیف» 
دولت«، تضعیف »ملت« است و اگر رسانه ملی بخواهد 
دولت را تضعیف کند، در حقیقت در برابر رای ملت 

ایستاده است.
این مدرس حوزه علمیه قم در ادامه گفت: البته در 
رسانه ملی هم افراد و تصمیم گیران مختلفی حضور دارند 
که برخی موافق و برخی دیگر هم مخالف دولت هستند، 

اما برخی افراد ذی نفوذ در برخی از برنامه های رسانه 
ملی  حرکت های تخریبی را انجام می دهند که البته با 
آنکه اکثریتی که به این دولت رای داده اند توجهی به این 
موضوع ندارند، اما این برنامه ها به هرحال تاثیرات منفی 
خودش را بر برخی اقشار جامعه خواهد گذاشت.غرویان 
در گفت وگو باایلنا، با تاکید بر اینکه برنامه هایی که صدا 
و سیما پخش می کند باید با معیار وحدت و انسجام 
سنجیده شود، گفت:  باید دید نتیجه این برنامه ها آیا 
موجب ایجاد وحدت و همدلی مردم است یا باعث تفرقه 
و جدایی بین آحاد جامعه و همچنین دولت و ملت 
خواهد شد که اگر این چنین باشد اینگونه برنامه ها به 
نفع نظام، مردم و کشور نخواهد بود، ما باید به وحدت 
و انسجام نزدیک شویم و نقش اساسی را در این زمینه، 

رسانه ملی باید برعهده بگیرد.

وی به ایجاد بی اعتمادی و حضور کمرنگ مردم در 
عرصه سیاست به عنوان یکی از اصلی ترین نتایج مخرب 
برنامه ها اشاره کرد و گفت: زمانی که مردم به  این 
حکومت و نظام بی اعتماد شوند و احساس کنند که بین 
نهادها، سازمان ها و مسئولان نظام اختلاف و کشمکش 
وجود دارد و خود بزرگان به یکدیگر اعتماد نمی کنند، 
مردم هم انگیزه و رغبت خودشان را برای حضور در 

انتخابات از دست می دهند.
غرویان در بخش دیگری از سخنان خود گفت: وقتی 
رسانه ملی، اختلاف افکنی کند، مردم اعتمادشان را به 
رسانه داخلی از دست می دهند و به رسانه های خارجی 
روی می آورند و بیشتر از آنها استفاده کرده و به آنها 
اعتماد می کنند، بنابریان برای جلب اعتماد عمومی، صدا 

و سیما باید اختلاف افکنی را کنار بگذارد.

آیت الله محسن غرویان: 

صداوسیما اختلاف افکنی را کنار بگذارد

حسن بختیاری زاده

مصطفی داننده
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روزنامه هندی: 

آمریکابامعافیتهندازتحریمهایایران
موافقتکرد

  یک روزنامه هندی روز پنجشنبه به نقل از مقامات آگاه هندی اعلام کرد آمریکاموافقت 
کرده است تا به این کشور در خصوص تحریم های ایران معافیت دهد. 

روزنامه 'اکونومیک تایمز' نوشت: این تصمیم آمریکا پس از آن اتخاذ شد که هند بر 
اساس هشدارهای آمریکا واردات نفت خود از ایران را تا یک سوم کاهش داد.

به نوشته این روزنامه ، پس از خروج آمریکا از توافق هسته ای ایران یا برجام در 9 ماه 
مه )18 اردیبهشت(، واشنگتن به سایر ملت ها فشار وارد کرد تا واردات نفت خود از ایران 
را متوقف کنند. بخشی از تحریم های آمریکا علیه ایران در تاریخ 6 ماه اوت )15 مرداد( 
اجرایی شدند درحالی که تحریم های ایران در بخش انرژی در چهارم ماه نوامبر )13 

آبان( به اجرا گذاشته می شوند.
هند و سایر کشورها چندین ماه است که با آمریکا در خصوص دریافت معافیت از 

تحریم های ایران مذاکره می کنند.
یک مقام هندی که نامش از سوی این روزنامه ذکر نشده است گفت: هند و آمریکا به 
صورت گسترده در خصوص معافیت از تحریم های ایران به توافق رسیده اند. هند در 
مقایسه با سال گذشته )۲۰1۷-18( واردات نفت خود از ایران را تا 35 درصد کاهش 

خواهد داد. این کاهش قابل توجه است.
آمریکا پیش از این اعلام کرده بود که تنها به کشورهایی معافیت خواهد داد که واردات 

نفت خود از ایران را به صورت قابل توجهی کاهش دهند.
هند در سال ۲۰1۷-18 حدود ۲۲ میلیون تن بشکه نفت خام از ایران وارد کرد و قصد 
داشت در سال جاری ۲۰18-19 این واردات را به 3۰ میلیون بشکه نفت خام افزایش 

دهد.
این مقام هندی افزود: شرکت های هندی برای اینکه بتوانند شرایط معافیت از تحریم 
را به دست آورند ، اکنون شرکت های نفتی هند واردات خود از ایران را 1۴ تا 15 میلیون 
بشکه نفت خام کاهش خواهند داد. این به معنی واردات ماهانه 1.۲5 میلیون تن بشکه 
نفت خام از ایران تا ماه مارس ۲۰19)اسفند( است. شرکت های هندی برای ماه های 
اکتبر )مهر( و نوامبر)آبان( نیز مقدار مشابهی از نفت ایران را سفارش دادند. شرکت های 

دولتی هند هنوز در مورد تقسیم این مقدار نفت میان خود تصمیم گیری نکرده اند.
موافقت آمریکا با اعطای معافیت یک خبر خوب برای دو شرکت نفت هند و ام ار پی ال 

است زیرا آنها بزرگ ترین مشتریان نفتی ایران در هند هستند.
مقامات هندی همچنین اعلام کردند هند و ایران همچنان در حال مذاکره برای 
چگونگی پرداخت ها هستند و احتمالا دو کشور از مکانیسم روپیه استفاده خواهند کرد. 
بر این اساس 55 درصد از بهای نفت وارداتی ایران با استفاده از یورو و ۴5 درصد دیگر 
به صورت روپیه پرداخت خواهد شد.این پول در بانک یوکو هند سپرده گذاری خواهد 
شد. ایران از روپیه موجود در حساب خود در بانک یوکو برای خرید برنج، دارو و سایر 
محصولات هندی اقدام خواهد کرد درحالی که سایر پول باقی مانده در حساب بانک 

یوکو باقی خواهد ماند تا تحریم ها بار دیگر لغو شوند.
یک مقام دیگر هند گفت: دهلی نو در طول مذاکرات خود با آمریکا به واشنگتن 
اطمینان داده است که این مکانیسم امکان استفاده ایران از پول نفت خود برای سایر 

اهداف مانند فعالیت های مرتبط با تروریسم را منتفی می کند.
در طول این مذاکرات هند همچنین به آمریکا اعلام کرده است که حاضر است در 
صورتی که آمریکا شرایط رقابتی تری را معرفی کند نفت بیشتری از این کشور وارد کند.

هند و ایران همچنان باید در ارتباط با کشتیرانی و بیمه محموله های نفتی تصمیم 
گیری کنند. هم اکنون ایران با استفاده از کشتی ها و بیمه خود به هند نفت صادر می 
کند. تحریم های آمریکا سبب شده است که شرکت های هندی و بین المللی کشتیرانی 

و بیمه از قبول محموله های نفتی ایران خودداری کنند.
پالایشگاه های هندی که از نفت ایران استفاده می کنند نیز در ماه های اخیر با مشکل 

بیمه مواجه شده اند.
هند نفت ایران را ترجیح می دهد زیرا در مقایسه با سایر کشور های نفت این کشور 

ارزان تر و با شرایطرقابتی بهتر عرضه می شود.

وزیر صنعت:

فاصلهقیمتارزدرنیماوبازارثانویه
کممیشود

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: دولت و بانک مرکزی برای کاهش تاثیر نرخ آزاد ارز 
بر اقتصاد ملی در تلاشند با اقدام های مناسب فاصله قیمت در بازار ثانویه با ارز نیمایی 

را کاهش دهند. 
»رضا رحمانی« افزود: اگر ارز حاصل از صادرات به اقتصاد ملی برگردد عامل مهمی در 

کاهش فاصله قیمت ارز در بازار ثانویه با ارز نیمایی خواهد بود.
رحمانی تاکید کرد اکنون دولت منابع ارزی مناسبی در اختیار دارد و این می تواند در 

کاهش فاصله نرخ این دو ارز در بازار تاثیرگذار باشد.
وی ادامه داد: سهم ارز بازار ثانویه در اقتصاد ملی فقط سه درصد برآورد می شود 
اما بیشتر تاثیر آن روانی است و انتظار داریم دولت و بانک مرکزی با اجرای طرح های 

مناسب اقتصادی فاصله این ۲ را کاهش دهد.
به گزارش ایرنا، دیروز )چهارشنبه( وزیر صنعت، معدن و تجارت در حاشیه نشست 
هیات دولت اعلام کرد: تاکنون در روند ثبت سفارش ها مشکلی نداشته ایم و ارز مورد 
نیاز براساس اولویت ها و در حد مصرف تامین شده است.  رحمانی اضافه کرد: در بخش 
واردات کالاهای اساسی نیز مشکلی نداریم و ارز مورد نیاز آن تامین شده است و ذخیره 
سازی نیز به اندازه کافی صورت گرفته و تمهیدهای لازم برای واردات این کالاها به خوبی 
برنامه ریزی شده است.  وی ادامه داد: تاکنون نوسان قیمت در کالاهای اساسی )گروه 
یک( کم بوده است اما در بخش کالاهای عمومی غیراساسی شاهد نوسان قیمت بوده 
ایم.  رحمانی بیان کرد: رییس جمهوری همواره بر کاهش نوسان قیمت ها تاکید دارد 
و سازوکارهای لازم برای آن را در نظر گرفته ایم که بخشی از آن به تامین کالا و بخشی 
نیز به نظارت و بازرسی ها مربوط می شود و ابزار لازم را نیز در اختیار داریم تا این مساله 

مهم عملی شود. 

مدیرکل دفتر صنایع معدنی وزارت صنعت، معدن و تجارت خواستارشد

واگذاریبررسیثبتسفارشوارداتو
صادراتبهاستانها

مدیرکل دفتر صنایع معدنی وزارت صنعت، معدن و تجارت )صمت( واگذاری بررسی 
درخواست های ثبت سفارش  واردات و صادرات کالاها به سازمان های صنعت، معدن 
و تجارت استان ها را از مهمترین تغییرات لازم در این وزارتخانه دانست و اعلام کرد که 

برنامه ریزی ها و آموزش های لازم برای اجرای این طرح انجام شده است. 
سیف اله امیری در گفت وگو با ایسنا، با بیان این که وظیفه وزارت صنعت، معدن 
سفارش   ثبت  درخواست های  به  رسیدگی  گفت:  است،   سیاست گذاری  تجارت  و 
صادرات و واردات کالاها در وزارت صمت یک کار اجرایی است که باعث عقب ماندگی 
در کارهای این وزارتخانه شده است. وی ادامه داد: ثبت سفارش ها تاکنون در وزارتخانه 
انجام شده، اما به زودی با برنامه ریزی ها و آموزش هایی که انجام شده، اجرای آن به 
استان ها سپرده خواهد شد. به گفته مدیرکل دفتر صنایع معدنی وزارت صنعت، معدن 
و تجارت، در حال حاضر ثبت سفارش  صادرات و واردات کالاها توسط هشت مدیرکل 
در وزارت صمت انجام  می شود، اما به زودی 3۰ سازمان صنعت، معدن و تجارت در 
استان های مختلف این مسئولیت را بر عهده خواهند گرفت که در این صورت ارباب 
رجوع مجبور نخواهد بود برای ثبت سفارش از سایر استان ها، به پایتخت بیاید. امیری با 
بیان این که اجرای ثبت سفارش ها در استان ها نیز مشکلاتی خواهد داشت، اظهار کرد: 
اطلاعات کل واحدهای کشور در وزارتخانه وجود دارد که باید به استان ها منتقل شود و 
همچنین گزارش اجرای آن در استان ها باید هفتگی به وزارتخانه منتقل شود. به گفته 
وی، وجود دلالانی که بعد از ثبت سفارش، ارز دریافتی را از کشور خارج می کردند اما 
در مقابل کالایی وارد نمی کردند، باعث شد دفاتر تخصصی ایجاد شود که همه مراحل 
ثبت سفارش را ردیابی می کنند. مدیرکل دفتر صنایع معدنی وزارت صنعت، معدن و 
تجارت خاطرنشان کرد: انتقال دفاتر تخصصی به استان های کشور، استعلام ورود و 

خروج کالاها از گمرک را آسان تر خواهد کرد.

یک کارشناس اقتصادی: 

طرحهایحمایتی،فقرراازبیننمیبرد
یک کارشناس اقتصادی معتقد است که طرح های حمایتی دولتی مانند بسته های 
غذایی یا پرداخت های مقطعی نمی توانند مقابله ای ریشه ای برای جلوگیری از به ورطه 

فقر افتادن اقشار ضعیف تر باشند.
پویا علاء الدینی - عضو هیئت علمی دانشگاه تهران - در گفت وگو با ایسنا، با اشاره 
به مصوبه دولت مبنی بر پرداخت کمک جبرانی به کارمندانی که زیر سه میلیون تومان 
حقوق دریافت می  کنند، درباره اینگونه طرح ها اظهار کرد: در شرایط بحرانی کنونی 
دولت می- خواهد با اینگونه طرح ها از سقوط قدرت خرید شهروندان خود جلوگیری 
کند؛ اما مساله این است که ابزارهای درستی را انتخاب نکرده است.   او با بیان اینکه 
جلوگیری از به ورطه فقر افتادن شهروندان نیاز به اقدامات اساسی دارد، گفت: واقعیت 
برنامه  ریزی  توانایی  اساسا  یا  نیست  واقعی  فقرزدایی  دنبال  به  دولت  که  است  این 
بنیادین برای مساله فقر یا به حاشیه رفتن اقشار فرودست را ندارد و به همین دلیل هم 
به طرح های مقطعی و کوتاه مدت اکتفا می کند. علاءالدینی البته مجموعا طرح های 
حمایت از قدرت خرید شهروندان را مثبت ارزیابی و اظهار کرد: هنوز جزئیات این 
طرح های حمایتی دولت از اقشار کم درآمد مشخص نیست اما مشخص است این گونه 
طرح ها چون پشتوانه مالی بالایی ندارد معمولا به صورت قطره  ای اجرا خواهد شد و 

خیلی اثرگذار نخواهد بود.

از تحریم های جدید آمریکا مکانیزم ارتباط بانک های  در حالی که یکی 
ایرانی با بانک های خارجی را هدف قرار گرفته و ایران و اروپا به دنبال روش 

جایگزینند، این پرسش مطرح است که آیا سوئیفت جایگزین دارد؟ 
روش های زیادی برای انتقال وجه بین دو بانک در دو شهر مختلف در داخل 
کشور وجود دارد، اما مسئله زمانی پیچیده می شود که بخواهیم مبلغی را از 
یک کشور به کشوری دیگر منتقل کنیم و طرفین این مبادله مالی، به جای 

افراد حقیقی، دولت ها باشند.
*سوئیفت چیست؟

یکی از این روش ها که رایج ترین آنهاست، استفاده از سیستم سوئیفت 
بین بانکی«  ارتباطات مالی  یا »جامعه جهانی  )SWIFT( است. سوئیفت 
در قالب یک سیستم پیام رسان مالی عمل می کند و شبکه  گسترده ای از 
نهادهای مالی –از جمله بانک ها- را به هم متصل می کند و در واقع، امکانی 
فراهم می کند که تبادل امن اطلاعات درباره تراکنش های مالی به شیوه ای 
استانداردشده بین آن ها انجام شود. این تبادل اطلاعات، به صورت مجازی از 

هر گوشه دنیا و با ارز های مختلف امکان پذیر است. 
مدت زمان و کارمزد نقل و انتقالات بین بانکی در این سیستم به نحوه ارتباط 
بانک ها با هم  بستگی دارند. اگر ارسال و دریافت وجه، بین دو بانکی صورت 
بگیرد که به طور مستقیم با هم در ارتباط هستند –یعنی مثلًا بانک الف در بانک 
ب حساب داشته باشد و برعکس- این انتقال وجه با صرف کم ترین زمان و 

هزینه انجام می شود. 
اما اگر بانک ها ارتباط مستقیمی با هم نداشته باشند، سوئیفت بانک یا 
بانک های واسطه برای این تراکنش را پیدا می کند. پیدا کردن بانک)های( 
واسطه انتقال وجه را چند روز کاری به تأخیر می اندازد. همچنین تبدیل 
نرخ های ارز بین بانک ها یا در بانک مبدأ و مقصد، مبلغ کارمزد را افزایش 

می دهد.
انجام می دهد؟  را  این سازوکار  که  تنها سیستمی است  آیا سوئیفت  اما 
سیستم های مشابه سوئیفت در گوشه و کنار دنیا در حال فعالیت هستند. 
برخی از آن ها تراکنش های بانکی داخلی را پوشش می دهند و برخی وظیفه 
ارتباط بانکی بین کشورهای مختلف را بر عهده دارند که در ادامه با چند نمونه 

از آن ها آشنا می شویم.

*نسخه اروپایی سوئیفت
3۴کشور اروپایی شامل ۲8 کشور عضو اتحادیه اروپا و نیز ایسلند، موناکو، 
سوئیس، لیختن اشتاین، نروژ و سن ماریو سازوکار مختص خود را برای نقل و 
انتقالات بانکی داخل اروپا راه اندازی کرده اند که SEPA یا »ناحیه پرداخت های 
یکپارچه اروپا« نام دارد و مانند نقل و انتقالات بین بانکی داخل کشورها عمل 
می کند. در واقع، کشورهای عضو به عنوان یک مجموعه واحد و یکپارچه و -نه 

چند کشور جدا از هم- در نظر گرفته می شوند. 
مشابه سوئیفت، اگر دو بانک ارتباط مستقیم با هم داشته باشند تراکنش 
بدون واسطه انجام خواهد شد و در غیر این صورت، SEPA از حسابی در بانک 

مرکزی اروپا به عنوان واسطه استفاده خواهد کرد. 
*سازوکار رو به رشد آلمان

»استاندارد ارتباط اینترنتی بانکداری الکترونیک« یا EBICS سازوکاری است 
که در آلمان به صورت قانون درآمده و لازم الاجرا است. این سازوکار در واقع یک 
روش ارتباطی بر مبنای اینترنت و یک استاندارد امنیتی است که در ابتدا صرفاً 
برای انتقال از راه دور داده ها استفاده می شد و مواردی مانند پرداخت های 
شرکت ها و تراکنش های بین سازمان ها و بانک ها را پوشش می داد و به مرور 
توسعه یافت. در حال حاضر EBICS استانداردهای هماهنگی را تعریف کرده 
که ارتباط بین بانکی در کشورهای مختلف را تسهیل می کند. این پروتکل در 

کشورهای دیگری مانند فرانسه و سوئیس نیز تصویب شده است.
*جایگزین های روسیه و چین برای سوئیفت

»سیستم پیام رسان مالی« روسیه که با نام SPFS شناخته می شود از سال 
۲۰1۴ و به دنبال تهدیدهای غرب مبنی بر قطع ارتباط روسیه با سوئیفت 
توسط بانک مرکزی این کشور طراحی شد. چین نیز از »سیستم پرداخت  
بانکی خارجی استفاده  بین  تراکنش های  یا CIPS در  بین المللی چین« 
را پوشش  یوآن  یعنی  این کشور  با پول ملی  می کند که مبادلات خارجی 

می دهد.
*راه حل اتحادیه اروپا برای ایران

خروج آمریکا از برجام، بازگشت تحریم های ثانویه و تغییر موضع چند باره 
آمریکا درباره ادامه یا قطع ارتباط بانک های ایرانی با سوئیفت، ابتکار عمل را 
به اتحادیه اروپا داد تا سازوکار دیگری را برای نقل و انتقال پولی با ایران طراحی 

کند. 
از حدود پنج ماه پیش، عبارت  »سازوکار ویژه اروپا« به عبارتی سؤال برانگیز 
تبدیل شده که قرار است به جای سوئیفت وظیفه ارتباط بانک های ایرانی با 
بانک های خارجی را بر عهده بگیرد، اما این سازوکار چیست و چگونه عمل 
می کند؟ مقامات اروپایی و رئیس بانک مرکزی ایران، روایت های گوناگونی 

درباره این سازوکار مطرح کرده اند.
*روایت اروپایی جایگزین سوئیفت برای ایران

 SPV طبق گفته مقامات اروپایی این سازوکار ویژه، یک نهاد با هدف خاص یا
است. این نهادها به عنوان »مؤسسات واسط غیر بانکی« فعالیت می کنند و 
یکی از کارکردهای آن ها، برقراری ساختارهای تأمین مالی است و می توانند در 

زمینه مبادلات مالی بین المللی نیز فعالیت کنند. 
در موضوع ایران می توان گفت این سازوکار ویژه ممکن است به صورت یک 
مؤسسه خارج از سیستم بانکی باشد و به عنوان یک واسطه، مبادلات کشور 
با شرکای تجاری خود را سامان دهی کند به طوری که با ارزش گذاری اقلام 
صادراتی ایران، کالاها و خدمات با ارزش معادل، به کشور وارد شود در واقع 
داشته  اروپایی  کشورهای  با  تهاتر  مشابه  عملکردی  می تواند  سازوکار  این 
باشد.به عنوان مثال می توان گفت ایران صادرات خود به اروپا را از طریق این 
موسسه انجام می دهد و ارزش صادرات انجام شده به صورت اعتبار نزد آن 
باقی می ماند. در مقابل، شرکت هایی که قصد فروش کالا یا خدمات به ایران 
را دارند، از این اعتبار استفاده می کنند و در واقع ارزش واردات ایران از اروپا از 

اعتبار موسسه کسر می شود. 
*روایت بانک مرکزی از جایگزین اروپایی سوئیفت

با این حال، رئیس بانک مرکزی در صفحه شخصی خود، از پیمان پولی 
دو جانبه بین ایران و اتحادیه اروپا سخن گفته و خبر از دریافت ارز حاصل از 
صادرات توسط صادرکنندگان داده و از سازوکار جدید به عنوان »کانال مالی 

اروپا« یاد کرده است.
به نظر می رسد در صورتی که سازوکار یاد شده، یک پیمان پولی باشد، 
توافقی بین بانک مرکزی اروپا و بانک مرکزی ایران صورت می گیرد. و بر اساس 
اصول پیمان های پولی، یک حساب ریالی به نام بانک مرکزی اروپا در بانک 
مرکزی ایران افتتاح می شود و بر عکس؛ یعنی یک حساب یورویی نیز در بانک 
مرکزی اروپا به نام بانک مرکزی ایران افتتاح می شود. بانک های مرکزی مبلغ 
توافق شده ای را به حساب ها واریز می کنند و پس از آن بانک های تجاری 

عامل، معرفی می شوند. 
اروپا کالا صادر کند یک  به  ایرانی بخواهد  اگر یک شرکت  این روش  در 
پیش فاکتور برای طرف اروپایی ارسال خواهد کرد و طرف اروپایی مبلغ را به 
یورو به بانک عامل در اروپا واریز می کند. بانک عامل این مبلغ را به حساب 
یورویی بانک مرکزی اروپا منتقل می کند و بانک مرکزی اروپا انتقال مبلغ را به 
بانک مرکزی ایران اطلاع می دهد. ادامه این فرآیند در ایران دنبال می شود، 
یعنی بانک مرکزی ایران معادل ریالی آن مبلغ را به بانک عامل واریز می کند و 
بانک عامل، مبلغ را به حساب شرکت ایرانی منتقل می کند و با تأیید دریافت 

مبلغ قرارداد توسط بانک ایرانی، ارسال کالا به اروپا انجام می شود.
پایان دوره،  از اروپا نیز صادق است و در  مشابه این فرآیند درباره واردات 
حساب های بانک های مرکزی تسویه می شوند که این تسویه حساب با استفاده 

از دارایی هایی مانند طلا صورت می گیرد.
آنچه گفته شد شرح مختصری از پیمان پولی فرضی بین ایران و اتحادیه اروپا 
است. انتخاب بانک یا بانک های عامل، محل استقرار آن ها و نحوه فعالیت 
آن ها برای پرهیز از اعمال تحریم  های آمریکا، جزئیاتی است که به گفته همتی 

به زودی نهایی شده و درباره آن اطلاع رسانی خواهد شد.

سوئیفت تنها راه نیست 

اروپایی ها چگونه قرار است جای سوئیفت را برای ایران پر کنند 

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق 
قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.

1- رای شماره 139۷6۰33۰۰۰1۰1۲۷13 مربوط به پرونده کلاسه 139۷11۴۴3۰۰۰1۰۰۰۰6۷ خانم زینب السادات حسینی 
فرزند سیدجواد در سه دانگ از  ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 89/6۰ مترمربع پلاک شماره 6315  اصلی واقع 

در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 6۴۰ صفحه ۴۴5 .)م الف 3۴۷۷(  
۲- رای شماره 139۷6۰33۰۰۰1۰1۲699 مربوط به پرونده کلاسه 139۷11۴۴3۰۰۰1۰۰۰۰66 آقای حامد حیدری فرزند علی 
اکبر در سه دانگ از  ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 89/6۰ مترمربع پلاک شماره 6315  اصلی واقع در قم بخش 

یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 6۴۰ صفحه ۴۴5 .)م الف 3۴۷8(  
به پرونده کلاسه 139611۴۴3۰۰۰1۰۰1۰38 آقای مهدی ندافیان فرزند  3- رای شماره 139۷6۰33۰۰۰1۰1۲۷51 مربوط 
حسین در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۷۴ مترمربع پلاک شماره ۴1۴ فرعی از یک اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت 

ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از یداله نجف زاده جمکرانی .)م الف 3۴۷9(  
۴- رای شماره 139۷6۰33۰۰۰1۰۰۴۴98 مربوط به پرونده کلاسه 139511۴۴3۰۰۰1۰۰189۲ خانم صدیقه رشت آبادی فرزند 
حسن در سه دانگ از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۷5/۲6 مترمربع پلاک شماره 3 فرعی از 1113۴ اصلی واقع 

در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از علی مهجور .)م الف 3۴8۰( 
5- رای شماره 139۷6۰33۰۰۰1۰1169۷ مربوط به پرونده کلاسه 139۴11۴۴3۰۰۰1۰۰۰۷۴9 آقای محرمعلی ذوالفقاری فرزند 
محمد در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 55 مترمربع پلاک شماره ۲۷9 فرعی از 11۲85  اصلی واقع در قم بخش یک حوزه 

ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از حبیب بیگدلی .)م الف 3۴81( 

6- رای شماره 139۷6۰33۰۰۰1۰۰۰13۷ مربوط به پرونده کلاسه 139۲11۴۴3۰۰۰1۰۰1919 خانم معصومه خلج زاده فرزند 
ابوالقاسم در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 1۴3/8۲ مترمربع پلاک شماره  1۰8۲9/11۰ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه 

ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند رسمی به شماره 1689۲9 .)م الف 3۴8۲( 
۷- رای شماره 139۷6۰33۰۰۰1۰۰9۰۷۷ مربوط به پرونده کلاسه 139۷11۴۴3۰۰۰1۰۰۰۰۷5 خانم اعظم اسدی شهری فرزند 
علی محمد در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۷۲/۲5 مترمربع پلاک شماره 1 فرعی از 1۰۴۴۷  اصلی واقع در قم بخش یک 

حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند مالکیت مشاعی در دفتر الکترونیکی 1396۲۰33۰۰۰1۰۰۴5۰9 .)م الف3۴83( 
8- رای شماره 139۷6۰33۰۰۰1۰۰9۰5۰ مربوط به پرونده کلاسه 139۷11۴۴3۰۰۰1۰۰۰۰۷3 خانم اعظم اسدی شهری فرزند 
علی محمد در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 86/۲5  مترمربع پلاک شماره 1 فرعی از 1۰۴۴۷ اصلی واقع در قم بخش یک 
حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر الکترونیکی 1396۲۰33۰۰۰1۰۰۴5۰9 .)م الف 

 ) 3۴8۴
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم 
دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه 
از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم 
اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح 

است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1397/07/25 تاریخ انتشار دوم: 1397/08/12
محمدرضا ادیبان- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه 
مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان 

و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139۷6۰33۰۰۰۲۰151۲3 شماره  رای   -1
139۲11۴۴3۰۰۰۲۰۰۰69۴ آقای حیدرعلی حیدرزاده فرزند رمضانعلی در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 69/۷3  مترمربع پلاک شماره  
۷ فرعی از ۲۴99 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و 

سند رسمی برابر صفحه 139 دفتر 38۴. )م الف 35۰۷ (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139۷6۰33۰۰۰۲۰161۰۷ شماره  رای   -۲

از  قسمتی  در  قادر  فرزند  پور  حسین  حسن  آقای   139111۴۴3۰۰۰۲۰۰8۷8۲
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 1۴۰ مترمربع اپلاک شماره 
فرعی از 19۴9  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع 

الواسطه از محمدرضا شاکری  .)م الف 35۰8 (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139۷6۰33۰۰۰۲۰۰6۰8۰ شماره  رای   -3
از  قسمتی  در  عیسی  فرزند  ابهری  حمید  آقای   139۷511۴۴3۰۰۰۲۰۰۰1۰۲
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 6۰ مترمربع پلاک شماره 
۲85 فرعی از  ۲1۴۲ اصلی و  از پلاک اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مبایعه نامه عادی مع الواسطه از سید یعقوب صالحی . )م الف 35۰9  (

مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر 
سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت 
به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از 
تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید 
آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست 
خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که 

صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1397/07/25 تاریخ انتشار دوم: 1397/08/12
مرتضی نورانی آرانی- رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهیماده3قانونتعیینتکلیفاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمیومشاعی

آگهیماده3قانونتعیینتکلیفاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمیومشاعی

همه راه های مقابله با قاچاق و مدیریت مصرف سوخت به 
کارت های هوشمندی می رسد که برای احیای آنها، طرح های 

تشویقی و تنبیهی مختلفی پیشنهاد شده است. 
با توجه به وضعیت ناگوار مصرف بنزین در کشور و حجم بالای 
قاچاق، عزم نهادهای مسوول برای بازگرداندن و احیای نقش 

کارت سوخت جدی شده است.
کارت  بازگشت  برای  ملی  اجماع  اکنون  رسد  می  نظر  به 
سوخت و مدیریت مصرف شکل گرفته اما درباره جزییات و 
چگونگی اجرای طرح های مدیریت مصرف، هنوز تصمیم 

نهایی گرفته نشده است.
اگرچه در سال های اخیر پس از حذف سهمیه بندی، هیچ 
گاه کارت سوخت به طور رسمی حذف نشد اما رانندگان به 
استفاده از آن در زمان سوخت گیری تمایلی نداشته اند و در 
عمل کارت های سوخت جایگاه داران، جایگزین کارت های 

شخصی شده است.
با حذف  کارت های سوخت  تدریجی  کنار گذاشتن   *

سهمیه بندی
با یکسان سازی نرخ بنزین و حذف سهمیه بندی در بهار 
139۴، فرایند حذف تدریجی کارت سوخت توسط مالکان 

خودروها آغاز شد.
رانندگان با حذف سهمیه بندی بنزین، به کارت سوخت به 
عنوان ابزاری مزاحم می نگریستند که هیچ کارایی ندارد، زیرا 
به راحتی می شد با استفاده از کارت سوخت جایگاه داران 

سوخت گیری کرد.
بدین ترتیب به تدریج کارت سوخت از چرخه سوخت گیری 
رانندگان کنار گذاشته شد، حتی افرادی که کارت خود را گم 

کرده بودند به سراغ آن نرفتند.
بی رغبتی به کارت سوخت تا آنجاست که در دفترهای پستی 
برای  رانندگان  از کارت های سوخت وجود دارد که  انبوهی 

تحویل گرفتن آنها نیامده اند.
کارت سوخت،  احیای  از جدی شدن  تازگی پس  به  البته 

مراجعه مالکان خودروهای فاقد کارت سوخت برای اخذ این 
کارت ها به پلیس + 1۰ و دفترهای پستی افزایش یافته است.

* کارت سوخت، ابزار مدیریت مصرف
استفاده از کارت سوخت مزایایی برای اقتصاد کشور دارد که 

سبب جدی شدن بهره گیری دوباره از آن شده است.
حامیان احیای کارت سوخت تاکید می کنند با این کارت ها 
می توان جلو قاچاق سوخت را گرفت و در صورت کنار گذاشتن 

آنها، بهترین ابزار کنترل قاچاق از دست می رود.
بر اساس آمار غیررسمی، اکنون روزانه حدود 1۰ میلیون لیتر 
بنزین به کشورهای همسایه قاچاق می شود که در صورت 
تشدید کنترل ها از طریق کارت سوخت، جلو آن گرفته می 
کارت  و  هوشمند  سامانه  حذف  صورت  در  واقع،  در  شود.  
سوخت، دولت مهمترین ابزار برای جمع آوری دقیق میزان 
مصرف خودروها را که در جلوگیری از قاچاق سوخت نیز کاربرد 

دارد، از دست می دهد.

البته کارت سوخت برای خود مخالفانی نیز دارد که برخی 
از آنان حذف دایمی کارت سوخت را خواستارند. به نظر آنان 
استفاده از کارت های سوخت )بدون سهمیه بندی(، بی فایده 
است و باعث اتلاف وقت رانندگان در زمان سوخت گیری می 

شود.
* طرح های تشویقی و تنبیهی برای استفاده از کارت 

های سوخت
جدی ترین طرح برای احیای کارت سوخت، بازگشت سهمیه 
بندی است که بر اساس آن، سهمیه مشخص )مثلا 6۰ لیتر در 
ماه( برای خودروهای سواری با نرخ یارانه ای تعیین می شود که 

مازاد بر آن به صورت غیریارانه ای محاسبه می شود.
اجرای این طرح در شرایط فعلی با ابهام هایی همراه شده 
است و شنیده می شود شاید این طرح برای امسال اجرا نشود.

البته برای استفاده از کارت سوخت بدون سهمیه بندی نیز 
طرح های تشویقی و تنبیهی دیگری مطرح شده است.

براساس طرح تشویقی، برای آن دسته از دارندگان خودرو که 
در زمان مراجعه به جایگاه ها به جای کارت سوخت جایگاه 
از کارت های سوخت شخصی استفاده کنند، جایزه  داران 
ای تعلق می گیرد.  جوایزی که تاکنون پیشنهاد شده شامل 
سهمیه های خاص و یا تخفیف در قیمت بنزین است که البته 
هیچ کدام نهایی نشده است.  اگرچه پرداخت جایزه به عنوان 
یکی از راه های تشویق استفاده از کارت سوخت مطرح است، با 
توجه به کمبود منابع مالی دولت و یارانه سنگینی که بابت بنزین 
پرداخت می شود، احتمال موافقت با تخفیف در قیمت بنزین 

در زمان سوختگیری با کارت های شخصی منتفی است. 
همچنین در میان طرح های مختلفی که برای سرنوشت 
کارت سوخت ارایه شده است، تبدیل این کارت به کیف پول 

الکترونیکی از مهمترین پیشنهادها به شمار می رود.
بر این اساس، از این کارت ها به عنوان کیف پول الکترونیکی 
با قابلیت پرداخت اعتباری استفاده می شود که این موضوع 

می تواند به صورت یک مشوق در نظر گرفته شود.
از سوی دیگر، طرح هایی نیز در دستور کار قرار دارد که مربوط 
به اعمال سیاست های تنبیهی برای استفاده از کارت سوخت 
شخصی است. بر این اساس، رانندگانی که در زمان مراجعه 
به پمپ بنزین ها، از سوختگیری با کارت شخصی خودداری 
می کنند ناچارند برای استفاده از کارت سوخت جایگاه داران، 

هزینه اضافی پرداخت کنند. 
درباره  پیشنهادهای خود  نهادهای مسوول،  و  نفت  وزارت 
کارت های سوخت و مدیریت مصرف را به نهادهای تصمیم 
اند که قرار است تصمیم نهایی  ارایه کرده  گیرنده در دولت 

بزودی اتخاذ و اعلام شود.
از  مصرف  مدیریت  جدید  های  طرح  اجرای  نحوه  و  زمان 
طریق کارت سوخت هنوز مشخص نیست اما به نظر می رسد 

در اجرای آن تردیدی وجود ندارد.
بنابراین دیر یا زود، کارت سوخت دوباره به یک وسیله ضروری 

برای رانندگان تبدیل می شود.

سرنوشت کارت های سوخت در انتظار تصمیم دولت

کارتسوختدردوراهیطرحهایتشویقیوتنبیهی
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حشمت مهاجرانی : 

دوست داشتم در کشورم به مربیگری
 ادامه می دادم 

بهترین سرمربی تاریخ جام ملت های 
آسیا، با بیان این مطلب که از این که با 
رای مردم به عنوان سرمربی برتر تمامی 
آسیا  ملت های  جام  مسابقات  ادوار 
آن  به  و  است  خوشحال  شده  انتخاب 
افتخار می کند،گفت: دوست داشتم در 

کشورم به مربیگری ادامه می دادم. 
حشمت مهاجرانی در گفت و گویی با 
ابراز خوشحالی از اینکه با رای مردم به 
عنوان سرمربی برتر تمامی ادوار مسابقات 
جام ملت های آسیا انتخاب شده است، 
گفت :دست تک تک عزیزانی که به من 
رای دادند را می بوسم و از آن ها تشکر می کنم ،بدون اغراق می گویم از این که با رای 

مردم خوب عزیز ایرانم به این مهم رسیدم خوشحال هستم و به آن افتخار می کنم.
سایت رسمی کنفدراسیون فوتبال آسیا )AFC( اقدام به معرفی شش سرمربی برتر 
تمامی ادوار مسابقات جام ملت های آسیا کرد و از کاربران سایت خود خواست با شرکت 

در نظرسنجی طراحی شده، بهترین سرمربی تاریخ جام ملت ها را انتخاب کنند.
در این نظرسنجی، حشمت مهاجرانی سرمربی سال های گذشته تیم ملی ایران 
با کسب 93 درصد آرا به  عنوان بهترین سرمربی تاریخ مسابقات جام ملت های آسیا 
انتخاب شد، این در حالی بود که اسامی سرمربیان نام  آشنایی چون کارلوس آلبرتو پریرا 
و فیلیپ تروسیه در این نظرسنجی دیده می شد. سرمربی سابق تیم ملی فوتبال ایران 
افزود :وقتی به این موفقیت بزرگ رسیدم نباید گذشته خود را فراموش کنم ،ممنون از 
همه دوستانی هستم که در این راه بزرگ مرا کمک کردند ،از فدراسیون فوتبال وقتی که 
امکانات و بستر لازم را فراهم کرد،همکارانم که کمک حالم بودند ،بازیکنان تیم های ام 
که تلاش کردند تا بتوانیم با قدرت چند بار قهرمان شویم ،هواداران تیم ملی که تحت هر 
شرایطی حامی تیم محبوبشان بودند و رسانه های گروهی که با نقد ها و حمایت هایشان 

مرا به سمت موفقیت رهنمون ساختند، همگی در این موفقیت بزرگ مرا همراه بودند.
تیم ملی فوتبال ایران با حشمت مهاجرانی سه قهرمانی متوالی در جام های ا 68 و 

72و 76 ب دست آورده است که از این حیث دارای رکورد منحصر به فردی است .
مهاجرانی در پاسخ به این پرسش که کدام یک از قهرمانی های تیم ملی فوتبال ایران 
در جام های ملت های آسیا برای او خاطره انگیز تر است، گفت :اگر راستش را بخواهید 
نمی توانم تفاوتی میان سه قهرمانی که با تیم ملی فوتبال ایران به دست آوردم قائل شوم 
چرا که هر کدام از آن افتخارات، دنیایی ارزش داشت و خاطره ای با ارزش را در ذهن من 
رقم زده است. او خاطرنشان ساخت: فراموش نمی کنم با قهرمانی هایی که در هر سه 
دوره جام ملت های آسیا به دست آوردیم شور و اشتیاقی عجیب در جامعه به وجود آمد 
و مردم از این که تیم ملی فوتبالشان توانسته بود بر بام فوتبال آسیا قرار بگیرد خوشحال 
بودند و این برای من بهترین و زیباترین پاداش بود. سرمربی سابق تیم ملی فوتبال ایران 
گفت :من دوست داشتم در کشور خودم به مربیگری ام ادامه دهم اما شرایط و بستر این 
کار فراهم نشد و همیشه بابت این موضوع ناراحتم و بزرگ ترین افسوس و حسرت زندگی 
ام همین مساله است. حشمت مهاجرانی با تیم ملی فوتبال ایران موفق شد برای چهار 
دوره پیاپی قهرمان آسیا شود. پیش از این تیم ایران هرگز قهرمانی آسیا را تجربه نکرده 
بود،این رکوردی بود که تا امروز هیچ مربی ایرانی به آن دست پیدا نکرده است.  مهاجرانی 
در پایان گفت: از صمیم قلب امیدوارم تیم ملی فوتبال ایران در مسابقات جام ملت های 
آسیا در سال 2019 که در امارات برگزار می شود به مقام قهرمانی رسیده و بتواند به 
سال ها قهرمان نشدن تیم های ایرانی در این رقابت ها پایان دهد. تیم ملی فوتبال ایران 
برای نخستین بار با حشمت مهاجرانی به رقابت های جام جهانی 1978 آرژانتین راه 
پیدا کرد. آخرین حضور مهاجرانی روی نیمکت تیم ملی در 15 شهریور 1357 در بازی 
دوستانه برابر شوروی سابق در ورزشگاه آزادی با برتری یک بر صفر حریف صورت گرفت. 

دین محمدی: نویمایر انگار گل کوچک بازی می کند

گرو ضعیف ترین خارجی تاریخ استقلال است
پیشکسوت استقلال می گوید توپی که الحاجی گرو مقابل سایپا گل کرد را یک بازیکن 

لیگ 6 هم می توانست به گل تبدیل کند.
سیروس دین محمدی پیشکسوت باشگاه استقلال درباره باخت استقلال در ضربات 
پنالتی و حذف از رقابت های جام حذفی اظهار کرد: نیمه اول بازی متعادلی را شاهد 
بودیم. دو تیم فرصت برای گلزنی داشتند. سایپا وقتی 10 نفره شد استقلال می توانست 
نهایت استفاده بکند اما این اتفاق نیفتاد. ایراد وینفرد شفر به نظر من تعویض هایی بود 
که کاربردی نداشت. او ادامه داد: مرتضی تبریزی و روح الله باقری می توانستند در این 
بازی بیشتر مورد استقلال قرار گیرند که تبریزی اصلا در بازی استفاده نشد تا میانگین 
قدی بالا برود و در حمله موثرتر بودیم. ما در فاز حمله اصلا خطرناک نبودیم. الحاجی 
گرو همین که در ایران بازی می کند باید خوشحال باشد. او ضعیف ترین بازیکن خارجی 
تاریخ باشگاه استقلال است. آن پنالتی هم که گل دوم استقلال را رقم زد یک بازیکن 
لیگ 6 هم می توانست به گل تبدیلش کند. دین محمدی در ادامه اظهار کرد:  وقتی تیم 
تحت فشار است، نباید بازیکنانی مثل مهدی قائدی و صیادمنش وارد بازی شوند. در 
آن برهه باید بازیکنان باتجربه پا به میدان می گذاشتند تا شرایط بازی را به نفع استقلال 
تغییر می دادند. روزبه چشمی در این بازی نباید در پست دفاع بازی می کرد. اگر او در 

پست هافبک دفاعی پا به میدان می گذاشت کمربند استقلال محکم می شد.
این پیشکسوت استقلال گفت: به نظر من اگر اسم های دو تیم تغییر پیدا می کرد یعنی 
استقلال سایپا می شد و سایپا استقلال، یاران شفر می توانستند به راحتی این بازی را 

ببرند. نبود وریا و پژمان منتظری بسیار احساس شد و خلاء را در این تیم ایجاد کرد.
سیروس دین محمدی در پایان اظهار کرد: ما به وقتش حمایت می کنیم و به وقتش 
انتقاد می کنیم. من شرمنده هواداران هستم. من دلم برای هواداران می سوزد. در 
موقعیتی که استقلال باید پنالتی دوم را بزند، چرا مهدی قائدی باید این پنالتی را بزند؟ 
به نظر من استقلال باید در نیم فصل یارگیری کند تا شرایطش مقداری بهتر شود. 
استقلال باید یک سری بازیکنان را بیرون بریزد وبازیکنانی که به دردش می خورد را به 
تیم اضافه کند تا دل هواداران را خوشحال کند. نه مارکوس نویمایر که انگار دارد در زمین 

گل کوچک بازی می کند و حتی یک برابر یک را نمی تواند رد کند.
  

هافبک عراقی پرسپولیس:

 در انتظار دومین قهرمانی در آسیا هستم 
 »بشار رسن« هافبک تیم فوتبال پرسپولیس که قهرمانی در »ای اف سی کاپ« با تیم 
نیروی هوایی عراق را در کارنامه دارد، گفت: می خواهم برای دومین بار طعم قهرمانی را 
این بار با تیم سرخپوشان در آسیا بچشم.  رسن که پیش از عزیمت به کشور ژاپن با خبرنگار 
ایرنا گفت وگو می کرد، درباره شرایط پرسپولیس در آستانه فینال لیگ قهرمانان آسیا اظهار 
داشت: تمرینات طبق برنامه برگزار  شده و به صورت جدی برنامه های کادر فنی را اجرا کرده 
ایم تا برای مهم ترین بازی فصل کاملا آماده باشیم. تیم فوتبال پرسپولیس به عنوان قهرمان 
غرب آسیا قرار است روز شنبه دوازدهم آبان ماه در ژاپن و در چارچوب دیدار رفت فینال لیگ 
قهرمانان آسیا به مصاف کاشیما آنتلرز قهرمان شرق قاره کهن برود. دیدار برگشت را دو تیم 
نوزدهم آبان ماه جاری در ورزشگاه آزادی تهران برگزار می کنند. هافبک عراقی پرسپولیس 
در ادامه با با اشاره به تقابل پرسپولیس با کاشیما آنتلرز در فینال لیگ قهرمانان آسیا افزود: 
ما تاکنون از سخت ترین راه ممکن موفق شدیم به فینال آسیا برسیم و در این بین حریفانی 
مانند الدحیل و السد را حذف کردیم. من شناخت زیادی از حریف ژاپنی ندارم، اما برای 
بازی سخت کاملا آماده ایم و می خواهیم دست پر از ژاپن باز گردیم و با بهترین نتیجه به 
استقبال بازی برگشت فینال برویم. هافبک عراقی تیم فوتبال پرسپولیس تصریح کرد: ما 
نشان دادیم که از رویارویی با هیچ تیمی هراس نداریم و در همه بازی ها برای برد به زمین 
می رویم؛ حتی وقتی که بازی در زمین حریف باشد. در ژاپن هم می خواهیم بهترین نتیجه را 

بگیریم تا در مسابقه برگشت در حضور هواداران مان قهرمانی آسیا را تجربه کنیم.

کامیابی نیا: با تمام قوا برای قهرمانی می رویم 

سرجینیو و سوزوکی، بازیکنان خطرناک 
کاشیما هستند

هافبک پرسپولیس پیش از دیدار با کاشیما آنتلرز گفت:ما بازی کاشیما را در نیمه 
نهایی دیدیم و از سبک بازی آنها درس گرفتیم.   تیم فوتبال پرسپولیس شنبه آینده در 
دیدار رفت فینال لیگ قهرمانان آسیا از ساعت 9:30 به وقت تهران به مصاف تیم کاشیما 
آنتلرز ژاپن می رود. کمال کامیابی نیا، هافبک پرسپولیس پیش از این دیدار در مصاحبه 
با سایت AFC گفت: ما بازی کاشیما را در نیمه نهایی دیدیم و از سبک بازی آنها درس 
گرفتیم. ما خیلی خوب می دانیم که کاشیما دو بازیکن خطرناک دارد شماره 9)سوزوکی( 
و شماره 18 سرجینیو هستند. این دو بازیکن خوبی هستند و ما باید در این بازی مواظب 
آنها باشیم. وی افزود: خیلی خوب می دانم که وظیفه مهمی به دوش دارم اما برانکو 
همیشه از من خواسته که روی مسئولیت دفاعی و هجومی ام تمرکز کنم. چون وظیفه 
من تنها دفاعی نیست بلکه باید تلاش کنم که در ضد حملات توپ های بلند را ارسال 
کنم. هافبک پرسپولیس در پایان گفت: در غرب آسیا تیم های در بازی های داخل خانه 
شان قوی تر از بازی های خارج از خانه عمل می کنند. این ویژگی خوبی است البته بردن 
رقبا در خانه خودشان سخت است. اما در منطقه شرق آسیا تیم هایی مثل کاشیما در 
بازی های خارج از خانه هم بازی خودشان را انجام می دهند و برنامه بازیشان تغییر نمی 
کند. آنها همیشه برای برد تلاش می کنند. پیروزی در لیگ ایران سخت است و ما این 
کار در چندین بار انجام دادیم. اما قهرمانی در لیگ قهرمانان آسیا متفاوت است چون ما 
برای اولین بار در تاریخ باشگاه به فینال رسیدیم و تمام تلاش خود را می کنیم تا این جام 

را به دست بیاوریم.

استقلال حریف سایپای 10 نفره نشد 

وداع تلخ آبی پوشان با جام حذفی 

تیم فوتبال سایپا در مرحله یک هشتم نهایی مسابقات جام حذفی در یک بازی 
دیدنی و جذاب در ضربات پنالتی موفق شد استقلال را در مجموع با نتیجه پنج - سه 

شکست دهد. 
پنجشنبه شب استقلال و سایپا در چهارچوب مسابقات جام حذفی یک نمایش 
دیدنی و پرگل را به نمایش گذاشتند که برنده ای نداشت و با تساوی دو بر دو به رختکن 
رفتند ،نیمه دوم سایپا بهتر بازی را شروع کرد و موقعیت های بیشتری هم خلق کرد 
که ضربه آرمان رمضانی به تیر دروازه برخورد کرد و یک بار هم ضربه ایستگاهی مهدی 
ترابی با اختلاف کم به بیرون رفت. در ادامه شفر با تعویض هایی که انجام داد بازی را 
کمی به سود استقلال عوض داد اما در نتیجه تغییری به وجو نیامد تا بازی به وقت های 
اضافی کشیده شود.در وقت های اضافی نیز استقلال و سایپا به گل نرسیدند تا برنده 

این جدال در ضربات پنالتی مشخص شود.
در ضربات پنالتی مهدی قائدی، روح الله باقری و فرشید اسماعیلی از استقلال و 
مهدی ترابی از سایپا ضربات پنالتی خود را از دست دادند تا به این ترتیب استقلال، 

مدافع عنوان قهرمانی از این جام کنار برود.
دقیقه 3 :سانتر » مارکوس نویمایر« از نقط کرنر با ضربه سر چشمی همراه شد اما توپ 

با اختلاف کمی به بیرون رفت.
دقیقه 12: اشتباه سید حسین حسینی در خروج از دروازه می رفت تا آرمان رمضانی 

دروازه استقلال را باز کند اما ضربه بی دقت این بازیکن باعث شد تا توپ به اوت برود.
دقیقه 15: پاس فوق العاده فرشید اسماعیلی گرو الحاجی را در موقعیت تک به تک 
قرار داد و این بازیکن نیجیریه ای در محوطه جریمه توسط دروازه بان سایپا سرنگون شد 
تا داور نقطه پنالتی را نشان دهد ،اسماعیلی بر خلاف حرکت علی رضا منادی دروازه 

نارنجی پوشان را بازکرد.
دقیقه 28: در دقیقه 28 آرش رضاوند با حرکت تکنیکی خود خط دفاعی استقلال 
را به ریخت و در نهایت توپ به مهدی ترابی رسید و ملی پوش سایپا با شوتی محکم 

دروازه استقلال را گشود.
دقیقه 32 : سانتر نویمایر که از روی یک ضربه ایستگاهی به دست آمد باعث شد 
محمد دانشگر در موقعیت مناسب قرار بگیرد اما مدافع سایپا خطا کرد تا استقلال 
برای دومین بار صاحب پنالتی شود ،این بار گرو الحاجی که در این فصل با انتقادات 

زیادی روبرو شده است پوشت توپ ایستاد و با ربه فنی استقلال را برای دومین بار به 
گل رساند.

دقیقه 38: مهدی ترابی در موقعیت عالی و تک به تک با سید حسین حسینی قرار 
گرفت اما دروازه بان استقلال توانست ضربه مهاج سایپا را مهار کند.

دقیقه 42: سایپا بر روی سانتر مهدی ترابی و جایگیری اشتباه خط دفاعی و دروازه 
بان استقلال توسط امین حاج محمدی به گل رسید ،حاج محمدی که سابقه بازی در 

استقلال را درکارنامه اش دارد پس از این گل خوشحالی نکرد.
دقیقه 48: علی دشتی خط دفاع استقلال را به ریخت و پاس او در موقعیت ایده آل 
به آرمان رمضانی رسید ولی ضربه او با برخورد به تیر افقی روی خط فرود آمد و راهی 

به سمت دروازه نداشت.
دقیقه 56: پاسکاری عالی آذری و زکی پور با سانتر زکی پور همراه شد اما گرو الحاجی 
در موقعیت عالی و از دو قدمی ضربه اش را به بیرون زد تا فریاد شفر به آسمان بلند شود.
دقیقه 66: سایپا در نزدیکی محوطه جریمه سایپا صاحب ضربه ایستگاهی شد که 

توپ مهدی ترابی به شکل خطرناکی و با فاصله کم به خارج رفت.
دقیقه 93: ضربه قائدی از زاویه بسته با عکس العمل خوب منادی همراه شد و گلر 

سایپا با واکنشی سریه توپ را دفع کرد.
دقیقه101: استقلال صاحب موقعیت گل بر روی دروازه سایپا شد اما ضربه سر 

محمد دانشگر به تیرک دروازه سایپا برخورد کرد و به بیرون رفت.
ترکیب تیم استقلال 

سید حسین حسینی، روزبه چشمی، محمد دانشگر، فرشاد محمدی مهر، میلاد 
ذکی پور )103- آرمین سهرابیان (، فرشید اسماعیلی، مارکوس نویمایر )53- مهدی 
قائدی (، الحاجی گروه )99 روح الله باقری (، همام طارق؛ رضا آذری )68- اللهیار 

صیاد منش(و فرشید باقری.
سرمربی »وینفرد شفر «

ترکیب تیم سایپا
محمد حسین منادی ،عبدالله ناصری ،رضا علیاری ،سامول سارفو،آرش رضاوند 
،مهدی ترابی ،علی دشتی )98-محمدرضا سلیمانی (،رضا اسدی،امید خالقی،آرمان 

رمضانی ،محمد صادق بارانی )46- امین حاج محمدی (

سرمربی: »علی دایی«
اخطار:

سارفو )23( و )33 اخراج ،رضا اسدی )80( از سایپا»برای سایپا«
فرشید اسماعیلی )49( ، محمد دانشگر )54( ،میلاد زکی پور )56(و روزبه چشمی 

)111( برای استقلال 
داور اول: بیژن حیدری- کمک ها: سعید قاسمی، علی اکبر نوری، سید مهدی 

مرجان زاده
ورزشگاه آزادی تهران-یک هشتم نهایی جام حذفی/ 10 آبان 1397

تماشاگر: 12 هزار نفر
شفر: ناراحتیم اما زندگی به پایان نرسیده است

»وینفرد شفر« سرمربی تیم استقلال با بیان اینکه همه ما ناراحتیم اما زندگی به پایان 
نرسیده است، گفت: در جریان بازی برخی از بازیکنان به من گفتند شرایط پنالتی 

زدن را ندارند. 
سرمربی تیم فوتبال استقلال پس از وداع با رقابت های جام حذفی باشگاه های 
کشور در نشست مطبوعاتی گفت: الان تمرکزمان روی لیگ است و باید ببینیم در 

تعطیلات چه تغییراتی را باید اعمال کنیم.
وی افزود: در برخی دقایق بازی عصبانی بودیم و نتوانستیم موقعیت هایی را ایجاد 
کنیم. ما در نیمه اول خوب بازی کردیم اما وقتی حریف 10 نفر شد کمی عصبانی 
شدیم و دو گل خوردیم. روی گل اول باید بهتر دفاع می کردیم. روی گل دوم هم 

یارگیری من تو من انجام نشد.
او افزود: بازیکنان به خاطر شکست امروز در رختکن بسیار ناراحت بودند.

سرمربی تیم فوتبال استقلال خاطرنشان ساخت: هر چه از زمان بازی می گذشت 
بازیکنان ما عصبانی تر می شدند و این به سود تیم سایپا بود.

وی گفت: بازیکنان باید باهوش تر و با آرامش بیشتر کارشان را ادامه می دادند. به 
خاطر فشار بردن که روی تیم ما بود بازیکنان تمرکز کافی نداشتند. در چند صحنه هم 

اشتباهات بچگانه داشتیم.
وینفرد شفر با بیان این که همه از استقلال انتظار پیروزی داشتند، گفت: وقتی تیم 
شما برابر تیم 10 نفره بازی می کند همه انتظار پیروزی دارند. اگر سایپا شکست می 
خورد کسی ایرادی به آنها نمی گرفت اما از تیم ما انتظار پیروزی داشتند. به همین 

خاطر فشار روی بازیکنان زیاد بود.
او در پایان گفت: برخی بازیکنان اعلام کردند که شرایط زدن پنالتی را ندارند. البته 

پنالتی زدن شانس هم می خواهد. 
دایی: به بازیکنانم افتخار می کنم 

سرمربی سایپا بعد از پیروزی مقابل استقلال درمرحله یک هشتم نهایی مسابقات 
جام حذفی گفت: از بازیکنان سایپا باید تشکر ویژه کنم و امروز به خودم افتخار کردم 

که با چنین مردانی کار می کنم. 
»علی دایی« در نشست مطبوعاتی پس از پایان دیدار ستقلال و سایپا با تمجید از 
عملکرد بازیکنان تیمش که موفق شدند 10 نفره آبی پوشان تهرانی راشکست دهند، 
گفت: بیش از 90 دقیقه 10 نفره بازی کردیم و بازیکنانم نشان دادند که می توانند 
کارهای بزرگی بکنند. به نظرم 5-6 دقیقه اول بازی را بد شروع کردیم و توپ در اختیار 
بازیکنان استقلال بود و بعد از آن ما تسلط بر بازی داشتیم ولی گل اول را روی پنالتی 

خوردیم و فشار آوردیم و توانستیم گل مساوی را بزنیم.
او ادامه داد: 2-3 موقعیت خوب برای گل را از دست دادیم و نیمه دوم هم خوب بازی 

کردیم. توپ به تیرک دروازه خورد ولی وارد دروازه نشد. 
دایی افزود: فرصتی به استقلال ندادیم و موقعیت هایی که داشتیم بهتر و خطرناک 
تر از استقلال بود. بازیکنان ما عالی کار کردند و در ضربات پنالتی دروازه بان ما خیلی 

خوب کار کرد و 3 پنالتی را گرفت.
وی گفت: دست همه بازیکنان درد نکند ما نشان دادیم که 10 نفره هم می توانیم 

برنده شویم این دومین برد 10 نفره ما در این فصل بود.
دایی در پایان گفت: بازیکنان تیم سایپا خیلی جوان هستند و من به آنها گفتم در 

ورزشگاه آزادی فرصت اشتباه ندارید.
وی افزود: به آنها گفتم می توانید با این شرایط بازی کنید که آنها هم گفتند بله می 

توانیم بازی کنیم.

همه اشتباهات سرمربی آبی ها در بازی بزرگ 

آیا شفر مقصر حذف استقلال
 از جام حذفی است؟ 

استقلال در یک بازی جذاب و تماشایی برابر سایپا در ضربات پنالتی شکست 
خورد تا مدافع عنوان قهرمانی از دور رقابت های این فصل کنار برود.

بازی استقلال و سایپا را می توان جدال مدعیان اصلی جام حذفی دانست. از 
طرفی استقلال که پرافتخارترین تیم جام حذفی است و در طرف دیگر علی دایی 
که نشان داده در بردن جام حذفی تبحر دارد اما در پایان سایپا با وجود ده نفره 
شدن توانست استقلال را در ضربات پنالتی حذف و به مرحله بعد صعود کند. صالح 
مصطفوی مربی سابق تیم استقلال و کارشناس فوتبال درباره این بازی گفت:»بازی 
جام حذفی بازی شگفتی ها است. در این بازی سایپا ده نفره توانست وسط زمین 

را بگیرد و با یک بازی پایاپای و دوندگی و جانفشانی زیاد استقلال را مهار کرد.«
او افزود:» استقلال در این بازی تمامی تعویض هایش را در خط جلو انجام داد 
اما دو هافبک دفاعی و میانی سایپا یعنی آرش رضاوند و رضا اسدی در این بازی 
عالی بودند به خصوص رضاوند که روز خیلی خوبی داشت و در طول بازی باعث 
برتری سایپا شد همانطور که با زدن پنالتی اول بازی با آن اعتماد به نفس بالا باعث 
برد تیمش در ضربات پنالتی شد.«مصطفوی  اما در ادامه با اشاره به وضعیت 
استقلال تهران در آینده گفت:» وقتی راجع به آینده استقلال اسطوره مربیگری 
در این تیم ؛امیر قلعه نویی که بیشترین افتخارات را در فوتبال ایران به دست آورده 
می گوید با وینفرد باید قرارداد هشت ساله ببندیم ، یعنی باید از شفر حمایت کرد. 
نباید اشتباهی را که درباره علیرضا منصوریان انجام شد را تکرار کنیم.  بلایی که 
سرمنصوریان با وجود تیمی که بسته بود آوردند را سر شفر درنیاوریم، استقلال می 
تواند تیم خیلی خوبی شود. این تیم با جذب چند بازیکن در نیم فصل می  تواند 

مدعی اصلی قهرمانی باشد.«
او درباره بازیکنانی که استقلال از نظر او باید بگیرد گفت:» فرشید اسماعیلی در 
پست هافبک نفوذی تنها بازیکن است واستقلال دیگر هیچ بازیکنی در این پست 
ندارد. استقلال همچنین به یک فوروارد تمام کننده نیاز دارد و الا در تمامی پست ها 
بازیکنانش عالی هستند. این تیم سه تا دفاع چپ خوب و سه تا دفاع راست خوب 
دارد. در دیگر پست ها هیچ تیمی به اندازه استقلال بازیکن خوب ندارد. همین 

حالا هم با بازگشت مصدوم ها شرایط تیم بهتر می شود.«
تعویض های شفر

صالح مصطفوی در ادامه درباره بازی و برنامه های تاکتیکی شفر گفت:» نکته 
اساسی که می توانم بگویم این است که وقتی سایپا سیستمش را 1-4-4 کرد و دو 
تا هافبک وسط دارد کم کردن از هافبک های میانی کاردرستی به نظرنمی رسد. در 
چنین شرایطی بهتر بود استقلال خط میانی اش را تقویت می کرد اما شفر تصمیم 
گرفت نویمایر را بیرون آورد و یک مهاجم به زمین فرستاد. در این شرایط و با توجه 
به اینکه آرش رضاوند و رضا اسدی دو تا از بهترین بازیکنان سایپا در پست هافبک 
میانی بازی می کردند توانست مرکز را از استقلال بگیرد و با وجود ده نفره شدن 
موقعیت های پیاپی ایجاد کند.این یک اشتباه استراتژیک بود که به نظر من شفر 

در این بازی انجام داد.«
او افزود: »درباره تعویض قائدی هم شاید بتوان گفت او  بازیکن تکنیکی را به زمین 
فرستاد تا تراکم را بشکافد اما این سوال هم هست که تیم ده نفره نمی تواند خیلی 

متراکم بازی کند.«
مصطفوی درباره بازی روح الله باقری هم گفت:» وقتی روح الله باقری به زمین 
آمد من سورپرایز شدم چون فکر می کردم با ورود تبریزی استقلال می تواند با 
توپ هایی که به شش قدم و هجده قدم می برد گل بزند اما روح الله باقری اصولا 

مهاجمی است که می آید عقب و توپ می گیرد.«
او درباره دیگر بازیکنان این بازی هم گفت:» الحاجی گرو در این بازی خوب بود 
و توانست در جلو توپ را برای استقلال نگه دارد و استقلال بازهم می  توانست با 
تبریزی این کار را ادامه بدهد. در تیم حریف هم با وجود آنکه مهدی ترابی واقعا 
کلاسی شاید حتی بالاتر از فوتبال آسیا دارد خوب بود اما به نظر من شاه کلید این 
بازی در دست آرش رضاوند بود که توانست با بازی خوب ، بازیخوانی، بازیسازی 
و تکل هایی که در محوطه جریمه زد بهترین بازیکن میدان باشد.« او با اشاره به 
حضور سیدحسین حسینی در  این بازی گفت:»اول بگویم که حسینی آینده 
استقلال است در این بازی اما شاید می شد رحمتی حداقل برای ضربات پنالتی 
به زمین بیاید هرچند یک تعویض تیم از بین می رفت. با این حال معتقدم با توجه 
به اینکه سایپا تیمی است که برپایه ارسال بازی می کند خروج های حسینی برای 

این بازی مطمئن تر بود.« 
مربی سابق استقلال در پایان  گفت:» من هم به عنوان یک هوادار استقلال از 
این اتفاق ها ناراحت هستم ، هواداران امسال روی جام حذفی حساب کرده بودند 
و حق هم دارند از حذف تیم ناراحت باشند آن هم در روزهایی که رقیب دیرینه به 
فینال لیگ قهرمانان آسیا رفته است، اما شرط عقل و منطق این است که از تیم 
حمایت کنند. نباید اجازه بدهند که شرایط تیم  آشفته شود و مطمئن باشند این 

تیم با شفر به جایگاه اصلی اش می رسد.«
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علمی و سلامت 

تقویت سیستم ایمنی با سوپ پیاز و سیر 

پیشنهادی برای افزایش قدرت دفاعی بدن
هوا کم کم در حال سرد شدن است و فصل صحبت از تقویت دستگاه ایمنی در حال 
داغ شدن. با وجود اینکه سربازان دفاعی بدن تمام قد آماده حفاظت از بدن هستند 
اما شما نیز نباید دست رو دست گذاشته و این سربازان بی ادعا را تنها بگذارید. البته 
منظورمان این نیست که کارهای عجیب و غریب انجام دهید. همین که به تغذیه تان 

اهمیت بدهید و غذاهای خوب و سالم بخورید بیشترین خدمت را به بدنتان کرده اید. 
سوپ پیاز و سیر یک غذای ایده آل برای افزایش قدرت دفاعی بدن است. سیر و پیاز 
دو ماده غذایی سرشار از ویتامین، مواد معدنی و آنتی اکسیدان ها هستند. ترکیب این دو 
ماده غذایی فواید زیادی برای بدن دارد. چون یک درمان طبیعی و قوی برای پیشگیری 
از برخی بیماری ها بوده و تغذیه تان را سالم تر می کند. در این مطلب در خصوص این 

سوپ و فواید آن بیشتر صحبت می کنیم.
سوپ سیر و پیاز

همان طور که می دانید داشتن تغذیه خوب و سالم پایه و اساس تقویت دستگاه ایمنی 
بدن و مبارزه با بیماری هاست. سوپ پیاز و سیر نیز جزو غذاهایی است که شهرت 
زیادی در مقابله با برخی بیماری ها مانند سرماخوردگی و گریپ دارد. سیر و پیاز خواص 

آنتی بیوتیکی دارند به همین دلیل دوست روزهای سرد سال محسوب می شوند.
سوپ پیاز و سیر: فوایدی ویژه

سیر و پیاز خواص بی شماری دارند. تقویت سیستم ایمنی بدن یکی از مهم ترین 
خواص این دو ماده غذایی است. به طوری که قدرت ایمنی بدن را بالا برده و از بروز 

عفونت ها و بیماری ها پیشگیری به عمل می آورند. 
در ادامه با جزئیات بیشتری به فواید این سوپ می پردازیم.

فواید پیاز
پیاز مانند یک ماده ضدالتهاب طبیعی عمل می کند. این ماده غذایی مفید خواص 
آنتی بیوتیکی و ضدباکتریایی دارد و با انگل های روده که در بدن انسان زندگی می کنند 
مقابله می کند. پیاز در کاهش فشارخون بالا مؤثر است و سموم بدن را دفع می کند. 
پیاز باعث تحریک هضم غذا شده و از نفخ و یبوست پیشگیری به عمل می آورد. اگر 
می خواهید کلسترول خوب خونتان را افزایش دهید و در عین حال کلسترول بد خون 
پایین بیاید می توانید به پیاز اعتماد کنید. پیاز یک خلط آور طبیعی است و اگر سرفه های 
شدیدی دارید به کارتان می آید. این ماده غذایی به باز و پاکسازی شدن مجاری تنفسی 

کمک می کند. پیاز قند خون را نیز تنظیم کرده و علائم گریپ را کاهش می دهد.
فواید سیر

سیر یک ضدالتهاب و آنتی بیوتیک طبیعی است و یک ماده ضدعفونی کننده و 
ضدباکتری محسوب می شود. سیر باعث دفع ترکیبات سمی و فلزات سنگین از بدن 
می شود به این معنی که باعث پاکسازی بدن می شود. این ماده غذایی رقیق کننده خون 
است و به کاهش کلسترول بد و فشارخون کمک می کند. سیر یک ماده فوق العاده برای 
سیستم تنفسی محسوب می شود و مانند یک اکسپکتورانت )خلط آور( طبیعی عمل 
می کند. سیر باعث بهبود مشکلات کبدی و مشکلات گوارشی مانند کولیت و اسهال 
می شود. برای تسکین دردهای مفصلی می توانید به سیر اعتماد کنید. باید بدانید که 

سیر برای بیماران دیابتی نیز بسیار مفید است.
مواد لازم برای تهیه سوپ تقویت کننده

پیاز 3 عدد
هویج 1 عدد

برگ بو 1 عدد
سیر 2 حبه

شلغم کوچک 1 عدد
آب سبزیجات یا آب مرغ 570 میلی لیتر

روغن زیتون 2 قاشق غذاخوری
پودر خردل 1 نوک انگشت
نمک و فلفل به میزان لازم

طرز تهیه:
پیازها را ریز خرد کنید. سیر را پوست بگیرید و له کنید. هویج را شسته و پوست بگیرید و 

سپس خرد کنید. همین کار را با شلغم انجام دهید. 
داخل یک ماهیتابه روغن زیتون بریزید و اجازه دهید در حرارت ملایم داغ شود. 

پیازها، هویج، سیر و شلغم را داخل ماهیتابه بریزید و در حرارت ملایم تفت دهید تا 
طلایی شوند. 

نمک و فلفل بزنید و برگ بو، خرد دل و آب سبزیجات یا آب مرغ را به آن اضافه کنید.
مواد را هم بزنید و اجازه دهید به آرامی بجوشد. 

بعد از پخته شدن برگ بو را دربیاورید. در صورت نیاز دوباره نمک و فلفل بزنید. 
سوپ شما آماده است.

حرف آخر
این سوپ از ترکیبات ساده و طبیعی تهیه می شود و صرفاً مختص فصل سرما نیست. 
شما می توانید از این سوپ در طول سال نیز استفاده کنید. بدانید که ترکیب سیر و پیاز 
مکمل هم بوده و فواید هم را افزایش می دهند. بنابراین می توانید با خیال راحت از این 

سوپ استفاده کنید.

فواید فوق العاده  جعفری
 جعفری گیاهی است که گاهی مصرف پزشکی هم پیدا می کند. جعفری را معمولًا 

به عنوان غذا به کار می بریم و به شکل مکمل غذایی و دمنوش نیز در دسترس است.
گفته می شود عصاره ی برگ، دانه ها و ریشه ی جعفری می تواند به درمان برخی از 

بیماری ها از جمله مشکلات گوارشی کمک کند.
جعفری حاوی موادی است که برای سلامتی مفیدند مانند: انواع آنتی اکسیدان ها، 

.K و ویتامین C اسید فولیک، ویتامین
کاربردهای جعفری

جعفری به عنوان درمانی طبیعی برای بیماری های زیر کاربرد دارد:
آسم، تنفس بدبو، کولیک، یبوست، دیابت، نقرس، فشارخون بالا، بدهضمی، نفخ 

روده، سنگ کلیه، پوکی استخوان، گرفتگی سینوس و عفونت مجاری ادراری.
ضمناً گفته می شود جعفری می تواند باعث تحریک خونریزی قاعدگی شود، سیستم 
ایمنی را تقویت کند، موجب افزایش اشتها شود، به سم زدایی بدن کمک کند و میل 

جنسی را افزایش بدهد.
اگر جعفری را به صورت موضعی مصرف کنید، یعنی مستقیماً روی پوست بزنید، به 
تسکین کبودی کمک می کند، جای نیش حشرات را التیام می دهد، شپش را دفع و 

رشد مو را تقویت می کند.
فواید فوق العاده ی جعفری

هرچند جعفری تاریخچه ی بلند و بالایی در مصارف طبی دارد، اما مطالعات علمی 
به بررسی فواید این گیاه برای سلامتی پرداخته اند و بعضی از پژوهش های اولیه نشان 

داده اند جعفری فواید ویژه ای برای سلامتی دارد.
مثلًا مطالعه ای در سال 2006 دریافت جعفری به محافظت از کبد در برابر آسیب ناشی 
از دیابت کمک می کند. در تست هایی که روی موش های دیابتی انجام شد، دانشمندان 
مشاهده کردند این موجودات با مصرف عصاره ی جعفری درمان شدند و شاخص هایی 
می گویند  پژوهشگران  خون.  قند  کاهش  مثلًا  کرد،  پیدا  بهبود  آن ها  سلامت  در 

آنتی اکسیدان های موجود در جعفری می توانند با دیابت مبارزه کنند.
از  روی سلول های گرفته شده  و تست هایی  انجام شد  در سال 2012  مطالعه ای 
موش ها نشان داد عصاره ی گرفته شده از جعفری می تواند التهاب را سرکوب کرده و در 

نتیجه به درمان بیماری های التهابی مانند آلرژی های فصلی کمک کند.
احتیاط کنید

جعفری اگر به میزان متعادل و به شکل غذا هنگام پخت و پز مصرف شود خطری 
ندارد، اما عده ای از افراد ممکن است به جعفری آلرژی داشته باشند. 

از آنجایی که جعفری ویتامین K زیادی دارد، افرادی که از داروهای رقیق کننده ی 
خون استفاده می کنند باید از مصرف زیاد جعفری پرهیز کنند. 

ضمناً مصرف زیاد جعفری برای افرادی که بیماری کلیوی دارند مضر است.
جایگزین ها

هستید،  طبیعی  راهکار  یک  دنبال  به  خود  گوارشی  مشکلات  درمان  برای  اگر 
مکمل های غذایی زیادی هستند که می توانند کمکتان کنند. مثلًا برخی مطالعات 
نشان داده اند مصرف برگ کنگر فرنگی )آرتیشو( می توانند بدهضمی را برطرف کند و 

راهکارهای طبیعی چون بذر کتان و اسفرزه یا پسیلیوم برای درمان یبوست مفیدند.
سایر راه حل های ممکن برای کمک به گوارش شامل مصرف پروبیوتیک ها و غذا 

خوردن آگاهانه می شود. 
معلوم شده که استرس، تأثیر قابل توجهی بر سلامت گوارش دارد، بنابراین تمرین 
منظم تکنیک های کاهش استرس مانند یوگا و مدیتیشن و تنفس عمیق می تواند 

مشکلات گوارشی را تخفیف بدهد.

بیماری های قلبی یکی از بزرگ ترین عوامل کشنده در 
سراسر دنیا محسوب می شوند. در این مطلب به معرفی 
10 غذا می پردازیم که با قرار دادن آن ها در رژیم غذایی 
خود، می توان در جهت حفظ سلامتی قلب و جلوگیری از 

بیماری، سکته و نارسایی قلبی استفاده کرد.
بسیاری از کارها وجود دارد که می توانیم در راستای حفظ 
و بهبود سلامت قلب خود انجام دهیم. می توان چکاپ های 
دوره ای برای اطمینان از سلامت قلب انجام داد، تمرینات 
ورزشی روزانه داشت، از مصرف مواد دخانی مثل سیگار و 
قلیان اجتناب کرد و یا اقدامی در جهت کاهش استرس 
در زندگی روزانه انجام داد. تمام این موارد می توانند نقش 
از ساده ترین  اما یکی  ایفا کنند  مثبتی در سلامت قلب 
مواد خوراکی مصرفی  و  رژیم غذایی  بر  نظارت  روش ها، 

است. 
نزدیک به 6 میلیون نفر در حال حاضر در دنیا زندگی 
می کنند که با مشکل نارسایی قلبی مواجه هستند و حدودا 
نیمی از آن ها در طی 5 سال از زمانی که تشخیص داده 

می شوند خواهند مُرد. 
مرکز کنترل و جلوگیری از بیماری امریکا هشدار می دهد 
که خوردن غذاهایی با میزان بالای چربی، کلسترول و سدیم 
می تواند بسیار برای قلب مضر باشد. بنابراین اگر قرار است 
برای بهبود وضعیت سلامتی قلب خود برنامه ای داشته 
باشید، اصلاح رژیم غذایی و نظارت بر خوراکی هایی که 

مصرف می کنید می تواند نقطه خوبی برای شروع باشد.
ما در این مقاله برخی از غذاها و خوراکی هایی که قدرت و 

سلامت قلبی را تضمین می کنند، بررسی می کنیم.
1- مارچوبه

مارچوبه یک منبع طبیعی از اسید فولیک است. اسید 
فولیک یا همان ویتامین B9 به جلوگیری از ساخت یک 
آمینواسید به نام هوموسیستئین کمک می کند. البته این 
آمینو اسید معمولا در خون افراد وجود دارد اما افزایش سطح 
آن در خون با دچار شدن به امراض قلبی از جمله بیماری 
سرخرگ کرونری و سکته قلبی مرتبط است. بنابراین با 
جلوگیری و مقابله با تولید این آمینواسید می توان از ریسک 

ابتلا به این بیماری ها و خطرات جلوگیری کرد.
2- لوبیا، نخود، نخود فرنگی و عدس

لوبیاها، نخودها، نخودفرنگی ها و عدس ها یا همان هایی 
به طور  نام حبوبات می شناسیم، همگی می توانند  با  که 
کاهش  را   LDL یا  بد  کلسترول  سطح  ملاحظه ای  قابل 
دهند. آن ها همچنین دارای فیبر، پروتئین و پلیفنول های 
آنتی اکسیدانی هستند. تمام این موارد اثرات خوبی روی 

قلب و سلامت عمومی انسان دارند.
3- توت ها

توت ها نیز دارای پلی فنول های آنتی اکسیدانی هستند 
که باعث کاهش ریسک بیماری های قلبی می شود. توت ها 
 ،B9 یک منبع غنی از فیبر، اسید فولیک یا همان ویتامین

آهن، کلسیم، ویتامین A و ویتامین C هستند و همچنین 
دارای چربی پایینی نیز می باشند.

4- کلم بروکلی
نتایج برخی تحقیقات نشان می دهد که خوردن منظم کلم 
بروکلی بخار پز شده می تواند سطح کلسترول را کاهش دهد 
و از بیماری های قلبی جلوگیری کند. همانطور که می دانید 
با افزایش تهدید سلامت قلب در  میزان بالای کلسترول 

ارتباط است.
5- شکلات تلخ

شکلات تلخ یکی از معدود خوراکی هایی است که طعم 
هست.  هم  مفید  حال  عین  در  و  دارد  شگفت انگیزی 
دانشمندان اکنون معتقدند شکلات تلخ خواص محافظتی 
در مقابل تصلب شرایین دارد. تصلب شرایین بیماری ای 
است که با تشکیل پلاک داخل رگ ها، خطر وقوع حمله 
قلبی و سکته را افزایش می دهد.  به نظر می رسد شکلات 
تلخ از دو مکانیزم که در وقوع تصلب شرایین دخالت دارند 
و چسبندگی  جلوگیری می کند. سخت شدن شریان ها 
گلبول های سفید خون که در واقع این اتفاق باعث می شود 
گلبول های سفید خون به دیواره ی رگ های خونی بچسبند.
علاوه بر این تحقیقات نشان داده که با افزایش میزان 
فلاوانول شکلات تلخ )ترکیبی که با افزودن به شکلات تلخ 
باعث خوش طعم و لذیذتر شدن آن می شود( نیز از این 

خواص محافظتی شکلات تلخ کاسته نخواهد شد.

7- قهوه
یک تحقیق تازه به این نتیجه رسیده است که نوشیدن 
منظم قهوه ریسک "گسترش نارسایی قلبی و سکته" را 
کاهش می دهد. البته گفتنی است که در این تحقیق فقط 
ارتباط بین این دو مشخص شده و علت قطعی و تاثیر آن 

مشخص نشده است.
8- ماهی های سرشار از امگا 3

ماهی یک منبع قوی برای اسید چرب امگا 3 )مفید برای 
قلب( و پروتئین است که چربی اشباع شده پایینی دارد. 
معمولا به افرادی که بیماری قلبی دارند، یا احتمال ابتلای 
آنها به بیماری قلبی در حال افزایش است، توصیه می شود 
را  خود   3 امگا  دریافتی  میزان  ماهی،  خوردن  طریق  از 
افزایش دهند. دلیل این توصیه این است که موجب کاهش 
رشد  کاهش  و  طبیعی  غیر  قلب  ضربان  به  ابتلا  ریسک 
پلاک ها در رگ های خونی خواهد شد. طبق توصیه اتحادیه 
قلب امریکا، افراد باید ماهی هایی با چربی 3.5 اونسی مثل 
سالمون، ساردین و... را حداقل دوبار در هفته مصرف کنند.

9- چای سبز
طی یک بررسی سیستماتیک در سال 2011 مشخص 
شد که نوشیدن چای سبز با کاهش کلسترول )البته میزان 
این کاهش کم است( مرتبط است. همانطور که می دانید 
کلسترول با بروز بیماری های قلبی و سکته مرتبط است. 
البته این تحقیق مشخص نکرده که چه میزان از چای سبز 
باید مصرف کرد تا بتوان از مزایای سلامتی آن بهره مند شد. 
در سال 2014 تحقیق دیگری روی آثار نوشیدن چای سبز 
روی افرادی با فشار خون بالا انجام شد، تحقیق این نتیجه را 
دربرداشت که مصرف چای سبز با کاهش میزان فشار خون 
مرتبط است. البته نویسندگان نتوانستند مشخص کنند که 
این کاهش فشار خون می تواند در جلوگیری از امراض قلبی 

موثر باشد یا خیر.
10- گوجه فرنگی

گوجه فرنگی سرشار از مواد مغذی است که می توانند به 
سلامت قلب ما کمک کنند. میوه های قرمز کوچک سرشار 
از فیبر، پتاسیم، ویتامین C، اسید فولیک یا همان ویتامین 
B9 و کولین هستند که همگی برای سلامتی قلب مفیدند. 
پتاسیم علاوه بر کمک به کنترل و جلوگیری از بیماری های 
قلبی، برای استخوان ها و عضلات نیز مفید است و همچنین 
در جلوگیری از تشکیل سنگ کلیه نیز موثر است. دانشمندان 
کاهش  همزمان،  و  پتاسیم  دریافت  افزایش  که  معتقدند 
دریافت سدیم، بهترین تغییر در رژیم غذایی است هنگامی که 
می خواهید ریسک ابتلا به بیماری های قلبی خود را کاهش 
غذاهای  و  خوراکی ها  شده،  مطرح  موارد  بر  علاوه  دهید. 
دیگری مانند سبزیجات، اسفناج و جگر نیز بر سلامتی قلب 
می توانند موثر و مفید باشند و همان طور که در ابتدا نیز بیان 
شد، یکی از ساده ترین روش ها برای بهبود سلامت قلب، 

اصلاح رژیم غذایی و توجه به آن چه که می خوریم است.

بهترین خوراکی ها برای قلب

10 غذا برای تضمین سلامتی قلب

خوردن جگر آبدار یکی از عادات رایج ولی ناپسند در بین 
جگرخواران می باشد. این عادت را بیشتر در جگرپزی هایی 

که جگر کباب می کنند به کرات میبینیم.
به گزارش سلامت نیوز ؛ جگر خام یا نیمه پخته )به اصطلاح 
جگر آبدار( می تواند بسیاری از میکروب های بیماریزا را به 
بدن مصرف کننده انتقال دهد. انگل یا کرم زبانی شکل یکی 
از میکروب های مشترک بین دام و انسان است که بیشتر از 
طریق جگرهایی که حرارت لازم را نگرفته اند، وارد بدن و در 

ناحیه حلق انسان مستقر می شود.
شماهم از علاقمندان به جگر آبدار هستید؟ اگر پاسخ مثبت 
است باید بگوییم حواستان به سلامتیتان باشد. خوردن جگر 

آبدار می تواند بدن شما را به طور خطرناکی آلوده کند.
افرادی که جگر آبدار علاقه دارند معتقدند این نوع طبخ جگر 
لذیذ و خوشمزه می باشد. اما به دلایلی که در این مقاله به شما 

خواهیم گفتبه هیچ وجه جگر آبدار نخورید!
جگر خام یا نیمه پخته )به اصطلاح جگر آبدار( می تواند 
به بدن مصرف کننده  را  بیماریزا  از میکروب های  بسیاری 

انتقال دهد.
انگل یا کرم زبانی شکل یکی از میکروب های مشترک بین 
دام و انسان است که بیشتر از طریق جگرهایی که حرارت 
لازم را نگرفته اند، وارد بدن و در ناحیه حلق انسان مستقر 

می شود.
زنان باردار، دختران جوان و بیماران مبتلا به کم خونی مزمن 
که برای افزایش آهن خون اغلب ازجگرهای آبدار استفاده می 
کنند، بیشتر در خطر ابتلا به این انگل قرار دارند. در موارد 

نادر این انگل می تواند به چشم مهاجرت و موجب اختلالات 
بینایی شود.

مصرف جگر به صورت نیم پخته یا خام )جگر آبدار( رایج ترین 
راه ابتلای انسان است ، در برخی از جگرفروشی ها ممکن 

است بنا به پسند بعضی از مصرف کنندگان، حرارت کافی 
جهت کباب کردن جگر تامین نشده و قسمت هایی از محصول 

به صورت نیم پخته عرضه شود.
یا  خام  خوردن  ایران،  مناطق  از  برخی  در  دیگر  سوی  از 
کم پخته جگر دام ها توسط زنان بارداری که معتقدند خوردن آن 
برای رشد جنین مناسب است رواج دارد. همچنین در مواردی 
مشاهده شده است که بیماران مبتلا به کم خونی مزمن، جگر 
را به صورت خام مصرف می کنند که این امر خطری برای 

انتقال آلودگی محسوب می شود.
علائم و درمان

و  سردرد  عطسه،  سرفه،  به  منجر  انسان  آلودگی  معمولا 
آبریزش بینی می شود. در مواردی نیز احتمال دارد انگل نابالغ 
به چشم مهاجرت کرده و موجب اختلالات بینایی گردد.در 
چنین شرایطی، جداسازی انگل از طریق جراحی و تجویز آنتی 

هیستامین ها از موثرترین راه های درمانی هستند.
فرآورده های  ورود  از  به منظور جلوگیری  تاکنون  متاسفانه 
گوشتی آلوده از کشتارگاه ها به بازار مصرف، روشی استاندارد 
راه  مهم ترین  لذا  است.  نشده  تدوین  و  شناسایی  عملی  و 
نیم پخته  یا  آبدار  جگر  خوردن  از  پرهیز  ابتلا،  از  پیشگیری 
می باشد. همچنین توصیه می شود قبل از مصرف جگر کبابی 

از پخت کامل تمام قسمت های آن اطمینان حاصل شود.

جگر آبدار نخورید!

آگهی ابلاغ اجرائیه 
آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه 9500077 وفق ماده 18 آیین نامه اجرا

خانم سکینه جسن پور ساکن: کرج خرمدشت خ فتاحی بن بست 4 ط 4
بدینوسیله به خانم سکینه حسن پور فرزند رضا با کد ملی 6539188846 بدهکار پرونده اجرائی کلاسه فوق ابلاغ می گردد که 
کارسازان آینده جهت وصول طلب خود به مبلغ 53/000/000 ریال بابت چک شماره 828296 مورخ 93/10/08 بانک کشاورزی 
علیه شما اجراییه صادر نموده که پرونده تحت کلاسه فوق تشکیل و طبق گزارش پست قضایی به دلیل نقص نشانی )عدم قید پلاک( 
امر ابلاغ به شما میسر نبوده لذا طبق ماده 18 آئین نامه اجرا به شما ابلاغ می گردد پس از ده روز از تاریخ انتشار این آگهی اجرائیه ابلاغ 
شده محسوب و فقط یک نوبت در روزنامه کثیرالانتشار درج و منتشر می گردد ظرف مدت ده روز نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام و 
در غیر اینصورت پس از گذشت مدت مذکور نیم عشر دولتی تعلق می گردد و بدون انتشار آگهی دیگری عملیات اجرائی طبق مقررات 

علیه شما تعقیب خواهد شد م/15974
معاون اداره اجرای ثبت کرج- قاسمی

------------------------------
آگهی ابلاغ اجرائیه 

آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه: 139704030011001973/1
بدینوسیله به آقای مجید جعفری ، نام پدر: جواد تاریخ تولد: 1363/08/15 شماره ملی : 0385421605 شماره شناسنامه: 
700  بدهکار پرونده کلاسه 9702081 که برابر گزارش مامور پست شناخته نگردیده اید ابلاغ می گردد که برابر قرارداد بانکی 
شماره 269489452 بین شما و بانک سپه شعبه امام خمینی مبلغ 319/912/082 ریال که روزانه از تاریخ 1397/6/24  مبلغ 
190/270 ریال )که طبق مندرجات قرارداد محاسبه شده و تا یوم الاداء به آن اضافه می گردد( بدهکار می باشید که بر اثر عدم 
پرداخت وجه بستانکار درخواست صدور اجرائیه نموده است و پس از تشریفات قانونی اجرائیه صادر و به شماره کلاسه فوق در این 
اجراء مطرح می باشد لذا طبق ماده 18 آئین نامه اجرائی مفاد اسناد رسمی بشما ابلاغ می گردد. از تاریخ انتشار این آگهی که 
تاریخ ابلاغ اجرائیه محسوب می شود فقط در یک نوبت چاپ در روزنامه چاپ درج و منتشر می گردد ظرف مدت 10 روز نسبت 
به پرداخت بدهی خود اقدام و در غیر اینصورت بدون انتشار آگهی دیگری عملیات اجرایی طبق مقررات علیه شما تعقیب خواهد 

شد. )م الف 16744( 
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم  

------------------------------
اگهی فقدان سندمالکیت 

اقای تیمور پولادی طبق درخواست وارده بشماره 4347مورخه 19/7/97وباتقدیم دو برگ فرم استشهادیه محلی مصدق شده 
بشماره دفتر مدعی است که سند مالکیت دانگ پلاک10135فرعی از 143اصلی واقع در بخش یک حومه کرمانشاه که ذیل 
دفتراملاک الکترونیک بنام وی صادروتسلیم گردده مفقود گردیده است لذا طبق مراتب ماده 120ایین نامه قانون ثبت در یک نوبت 
اگهی میشود چنانچه فردیا افرادی مدعی انجام معامله ویاوجود سندمالکیت درنزدخودمیباشنداز تاریخ انتشار این اگهی به مدت10روز 
مراتب رابه ان اداره اعلام دارند در غیراینصورت پس از انقضای مدت ده روز نسبت به صدور سندمالکیت اقدام وسند مالکیت اولیه از 

درج اعتبار ساقط خواهد گردید.
جعفر نظری- سرپرست ثبت اسناد واملاک ناحیه یک کرمانشاه 

------------------------------
آگهی ابلاغ اجرائیه 

آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه: 139704030011001969/1
: 0386429847 شماره  ملی  تولد: 1366/07/01 شماره  تاریخ  پدر: حسین  نام   ، آقای مصطفی رحیمی  به  بدینوسیله 
شناسنامه: 18773  بدهکار پرونده کلاسه 9702077 که برابر گزارش مامور پست شناخته نگردیده اید ابلاغ می گردد که برابر 
قرارداد بانکی شماره 269492238  بین شما و بانک سپه شعبه امام خمینی مبلغ 440/643/315 ریال که روزانه از تاریخ 
1397/6/22  مبلغ 247/176 ریال )که طبق مندرجات قرارداد محاسبه شده و تا یوم الاداء به آن اضافه می گردد( بدهکار می 
باشید که بر اثر عدم پرداخت وجه بستانکار درخواست صدور اجرائیه نموده است و پس از تشریفات قانونی اجرائیه صادر و به شماره 
کلاسه فوق در این اجراء مطرح می باشد لذا طبق ماده 18 آئین نامه اجرائی مفاد اسناد رسمی بشما ابلاغ می گردد. از تاریخ انتشار 
این آگهی که تاریخ ابلاغ اجرائیه محسوب می شود فقط در یک نوبت چاپ در روزنامه چاپ درج و منتشر می گردد ظرف مدت 
10 روز نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام و در غیر اینصورت بدون انتشار آگهی دیگری عملیات اجرایی طبق مقررات علیه شما 

تعقیب خواهد شد. )م الف 16745( 
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم  

آگهی ابلاغ اجرائیه 
آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه: 139704030011002075/1

بدینوسیله به 1( : خانم کبری میرشکاری ، نام پدر : رجبعلی تاریخ تولد : 1345/05/01 شماره ملی : 0381855953 شماره 
شناسنامه : 1389 و 2( : خانم زهرا میرشکاری ، نام پدر : داود تاریخ  تولد : 1368/11/18 شماره ملی : 0370195825 شماره 
شناسنامه : 0370195825 بدهکاران پرونده کلاسه 9702185 که برابر گزارش مامور پست شناخته نگردیده اید ابلاغ می گردد 
که برابر قرارداد بانکی شماره 269594789  بین شما و بانک سپه شعبه امام خمینی مبلغ 50/595/484 ریال که روزانه از تاریخ 
1397/6/26  مبلغ 25/915 ریال )که طبق مندرجات قرارداد محاسبه شده و تا یوم الاداء به آن اضافه می گردد( بدهکار می 
باشید که بر اثر عدم پرداخت وجه بستانکار درخواست صدور اجرائیه نموده است و پس از تشریفات قانونی اجرائیه صادر و به شماره 
کلاسه فوق در این اجراء مطرح می باشد لذا طبق ماده 18 آئین نامه اجرائی مفاد اسناد رسمی بشما ابلاغ می گردد. از تاریخ 
انتشار این آگهی که تاریخ ابلاغ اجرائیه محسوب می شود فقط در یک نوبت چاپ در روزنامه چاپ درج و منتشر می گردد ظرف 
مدت 10 روز نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام و در غیر اینصورت بدون انتشار آگهی دیگری عملیات اجرایی طبق مقررات علیه 

شما تعقیب خواهد شد. )م الف 16746( 
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم  

------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

نظر به اینکه آقای علیرضا رشیدی با ارائه دو برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته سند که سند مالکیت تمامی 59/27 سهم مشاع از 
420000 سهم ششدانگ پلاک ثبتی 10250/18/3071 در  بخش یک ثبت قم که در دفتر الکترونیک 139620330001015307 
بنام ایشان ثبت گردیده سپس ایشان اعلام نموده که به علت سهل انگاری  سند مالکیت مزبور مفقود گریده است . اکنون نیز طی رای 
هیات 139760330001003366-  97/3/3 ثبت قم بصورت 2 دانگ تحت فرعی 3884 به مساحت 177/80 مترمربع در حال 
صدور سند  می باشد، لذا باستناد تبصره یک اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی تا چنانچه کسی 
مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتبا" 
به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدورسند مالکیت 

المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد.ح/ )م الف 16743(
محمدرضا ادیبان
رئیس ثبت منطقه یک قم

------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

نظر به اینکه آقای محمد مهدی منصور به موجب وکالت 80000 مورخه 1397/5/20 دفترخانه 11 قم با ارائه دو برگ استشهاد شهود 
مصدق اعلام داشته سند که سند مالکیت ششدانگ پلاک ثبتی 10936/171/304   اصلی واقع در  بخش یک ثبت قم که در صفحه 
193 دفتر 210 به نام خانم فاطمه سلیم پور ثبت و سند مالکیت به شماره مسلسل 113033 ثبت و سند صادر شده است که سند اولیه 
به علت جابجایی سند مالکیت مزبور مفقود گریده است . لذا باستناد تبصره یک اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت به 
تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس 
از انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتبا" به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای 

مهلت مقرر نسبت به صدورسند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد./آ )م الف 16742(
محمدرضا ادیبان- رئیس ثبت منطقه یک قم

------------------------------
اگهی ابلاغ وقت رسیدگی

اگهی ابلاغ وقت رسیدگی ودادخوست وضمائم به اقای/خانم فاطمه شهبازی بنی زاده فرزندسعید
خواهان اقای پیمان لرستانی دادخواستی به طرفیت خوانده اقای/خانم فاطمه شهبازی بنی زاده به خواسته مطالبه چک  شماره 28 
72 41 به میزان 19000000ریال مطرح که به این شعبه ارجاع وبه شماره پرونده کلاسه 9709988608900026شعبه9حقوقی 
شورای حل اختلاف شهرستان کرمانشاه ثبت ووقت رسیدگی مورخ1397/09/17ساعت15:30تعیین که حسب دستور دادگاه طبق 
موضوع ماده73قانون ایین دادرسی مدنی به علت مجهول المکان بودن خوانده ودر خواست خواهان مراتب یک نوبت در یکی از جراید 
کثیرالانتشار اگهی میگردد تا خوانده ظرف یک ماه پس از تاریخ انتشاراگهی به دفتر دادگاه مراجعه وضمن اعلام نشانی کامل خود 

نسخه ثانی دادخواست و ضمائم را دریافت ودروقت مقررفوق جهت رسیدگی دردادگاه حاظرگردد.
دبیرشعبه 9حقوقی شورای حل اختلاف شهرستان کرمانشاه-مریم حق شناس
استان کرمانشاه-شهرستان کرمانشاه-سی متری دوم-روبروی پارک درخشان



شنبه -دوازدهم آبان ماه 1397-    سال بیست  و یکم -   شماره 64679
اجتماعی

رئیس سازمان پدافند غیرعامل با اشاره به اهمیت مسائل 
زیست محیطی در حوزه دام و طیور گفت: تهیه طرح پدافند 
از  انسان و دام  با بیماری های مشترک  زیستی   برای مقابله 

اولویت های پدافندی این استان محسوب می شود. 
شورای  جلسه  در  پنجشنبه  عصر  جلالی  غلامرضا  سردار 
پدافند غیرعامل قم در تالار امام جواد)ع( استانداری اظهار 
داشت: یکی از مشکلات شهر قم قرار داشتن محل نگهداری 

دام در محل سکونت شهروندان در منطقه دامشهر است.
وی با بیان این که دامشهر، قطب دام کشور و محل انتقال 
دام از بیش از 20 استان است، افزود: با توجه به احتمال انتقال 
ویروس بیماری های مشترک انسان و دام از مناطق مختلف 
به این منطقه، این مساله نوعی تهدید برای سلامتی مردم 
قم به شمار می آید. وی با تاکید بر این که ارتباط بین محل 
سکونت دام و انسان باید قطع شود، افزود: همه نهادها اعم از 
استانداری، شهرداری، جهاد کشاورزی و نیروی انتظامی باید 
با تهیه یک برنامه دو یا سه ساله این اقدام را عملی کنند، چون 
در غیر این صورت سلامت مردم استان همیشه در خطر است.

در  هکتار،  مساحت 664  به  قم  دامشهر  صنعتی  شهرک 
سال 75 در کیلومتر 13 محور قم - جعفریه احداث شد؛ 30 
کاروانسرای دام در این شهرک وجود دارد و سالانه بین 600 
هزار تا یک میلیون راس دام از استان های مختلف کشور وارد 
میدان دامشهر می شود. حضور تعدادی از خانواده های اتباع 
و ایرانی در این منطقه باعث نگرانی هایی از سوی مسئولان 
و مردم شده است؛ این خانواده ها به بهانه شاغل بودن در 

دامداری ها، در این میدان دامی ساکن شده اند.
منطقه ای که کاربری آن دامی است و حضور انسان علاوه بر 
این که تهدیدی برای سلامت کل شهر قم محسوب می شود، 
به دلیل دور بودن ساکنان از امکانات شهری، می تواند باعث 
معضلات اجتماعی و فرهنگی نیز باشد. جلالی با بیان این که 
بیماری های مشترک انسان و دام تا انداره ای طبیعی است، 
ولی بخش زیادی از آن دست ساز بشر می باشد گفت: در 
طرحی که دشمن بر علیه نظام اسلامی طراحی کرده، در حوزه 

دامپزشکی و غذا نیز ابزار برای تهدید کشور در اختیار دارد.
وی با اذعان به این که در شرایط جنگ اقتصادی دشمن، 
انجام این قبیل اقدام های توطئه آمیز، صنعت مرغ و تخم 
مرغ کشور را مورد حمله قرار می دهد، افزود: در اوضاع جنگ 
اقتصادی کمبود مرغ و تخم مرغ، در بازار مصرف تاثیرهای 
نامطلوبی خواهد گذاشت و به طور کلی همه چیز را به هم 
می ریزد، از این رو باید برای مقابله با این تهدید که نوعی حمله 

بیولوژیک در حوزه اقتصاد است، تدبیر و چاره اندیشی کنیم.
جلالی، آمادگی کامل سازمان متبوع خود برای تشخیص 
و شناسایی هر گونه حمله سازمان یافته به بخش کشاورزی و 
صنعت غذای کشور که به صورت عامدانه و مخفیانه صورت می 
گیرد را مورد توجه قرار داد و افزود: اگر استانداری و دامپزشکی 
استان تمایل داشته باشند، پدافند غیرعامل کشور نیز آماده 
است، تا برای ارتقاء آزمایشگاه های دامپزشکی قم از سطح 2 
به سطح 3 اقدام شود تا این استان از نظر امکانات تشخیص 
بیماری های مربوط به دام و طیور در وضعیت مطلوبی قرار 

بگیرد. 
وی افزود: با توجه به تهدیدهایی که در بخش دام و طیور 
متوجه قم است، ابزار رصد و پایش این تهدیدها باید ارتقا پیدا 
کند، از این رو اگر طرحی در درون استان تهیه شود، از حمایت 

های مالی و اعتباری این سازمان برخوردار خواهد شد.
رئیس پدافند غیرعامل همچنین با تاکید بر اهمیت قرنطینه 
دام و طیور کشور، حساسیت آن را به اندازه مرزبانی و دژبانی 
توصیف کرد و افزود: برغم اختصاص سهمیه 400 تن سرباز 
از ستاد کل نیروهای مسلح به سازمان دامپزشکی کشور برای 
حراست از اماکن نگهداری دام ولی در حال حاضر حتی یک 

سرباز نیز در منطقه دامشهر قم مستقر نیست.
وی تصریح کرد: تهیه طرح پدافند زیستی و تقویت خدمات 

زیربنایی در این زمینه به منظور تفکیک محل نگهداری دام از 
سکونت انسان و همچنین مقابله با بیماری آنفلوآنزای مرغی 
برای قم یک اولویت جدی است، چراکه تهدیدهای غذایی 
منشا همه تهدیدهای کشور به شمار می آید، از این رو مسئولان 
استان می توانند از طریق به خدمت گرفتن مشاور و حتی بدون 

استفاده از مشاور آن را تهیه و ارائه کنند.
جلالی گفت: طبق نظر دامپزشکان و کارشناسان حوزه دام و 
طیور بیماری فوق حاد پرندگان بومی ایران نیست و تنها به دلیل 
خطاهای انسانی وارد کشور می شود که باید با اتخاذ تدابیر 

پدافندی لازم آن را ریشه کن کنیم.
وی یادآور شد: در جریان شیوع بیماری آنفلوآنزای مرغی در 
نیمه دوم سال گذشته 24 میلیون قطعه مرغ تخم گذار در کشور 
تلف شد که هشت میلیون قطعه برابر با یک سوم آن متعلق به 
قم بود، که این مساله نشان دهنده جدی بودن این تهدید برای 

این استان است.
قرارگاه زیستی قم باید تجهیز شود 

استاندار قم نیز در این جلسه   با اشاره به تشکیل قرارگاه 
زیستی در استان، خواستار اقدام های لازم از سوی سازمان 

پدافند غیرعامل کشور در خصوص تجهیز آن شد. 
سید مهدی صادقی آمادگی دستگاه های اجرایی در زمینه 
پدافند غیرعامل را نیز مورد تاکید قرار داد و افزود: باید در این 

زمینه نظارت و کنترل دقیقی از سوی دستگاه ها اعمال شود.
وی همچنین با اشاره به تبصره ای از قانون بودجه سال 96 
کشور مبنی بر ضرورت تخصیص بخشی از اعتبارهای شرکت 
های دولتی و غیر دولتی به حوزه پدافند غیر عامل گفت: این 

قانون باید برای سال 97 نیز به اجرا گذاشته شود.
پدافند  ضوابط  و  اصول  رعایت  بر  تاکید  با  ادامه  در  وی 
غیرعامل در اجرای طرح های مختلف استان، اهتمام معاونت 
این  به  را  شهرداری  و  شهرسازی  و  راه  استانداری،  عمرانی 

موضوع خواستار شد.
حوزه  در  کشور  های  استان  ترین  آماده  از  یکی  قم 

پدافندی 
مدیرکل پدافند غیرعامل قم  نیز در آغاز این جلسه اظهار 
داشت: قرار داد مطالعات طرح جامع پدافند غیرعامل استان و 
شهر قم بسته شده و فاز یک مرحله نخست این طرح در دست 

بررسی است.
مهدی متقیان همچنین با اشاره به بند ز تبصره 12 قانون 
برنامه و بودجه سال 96 کشور مبنی بر تخصیص بخشی از 
اعتبارهای شرکت های دولتی و غیر دولتی به طرح های پدافند 
غیرعامل افزود: از محل اعتبارات این ماده قانونی بالغ بر 20 
میلیارد ریال به طرح های پدافند غیرعامل استان اختصاص 
یافته، و با احتساب منابع مختلف دیگر بدون تحمیل بودجه ای 

بر دولت، در مجموع حدود 150 میلیارد ریال برای طرح های 
پدافند غیرعامل استان هزینه شد.

وی با اشاره به دستورالعمل مشخص شده از سوی کمیته 
دائمی پدافند غیرعامل کشور مبنی بر اینکه دستگاه های 
اجرایی می توانند با هماهنگی سازمان برنامه و بودجه طرح 
های خود را ذیل موارد پدافندی مطرح و در موافقت نامه های 
آنها نیز گنجانده شود، افزود: در صورت تعیین تکلیف از طرف 
استاندار می توانیم در سال جاری شاهد اجرای طرح های 

پدافندی خوبی در استان باشیم.
وی با اشاره به تغییر پیدا کردن شرایط و نحوه تهدیدهای 
دشمن آمادگی دستگاه های اجرایی متناسب با این تغییرها را 
مورد توجه قرار داد، و گفت: در حال حاضر که هنوز در زمینه 
مباحث زیر ساختی مانند برق و گاز دچار مشکل جدی نشدیم، 
باید شرایط پدافند غیرعامل را بپذیریم، تا در مواقع بحران از 
قدرت بازدارندگی لازم برای مقابله با هر گونه تهدید برخوردار 

باشیم.
متقیان همچنین قم را یکی از آماده ترین استان های کشور 
در حوزه پدافندی دانست و گفت: انبار غلات قم از نظر تامین 
کالاهای ضروری و اساسی مردم مانند گندم، گوشت و برنج تا 

یک سال و نیم آینده هیچ گونه کمبود و مشکلی ندارد.
تب برفکی بین دام های قم وجود ندارد

 رئیس جهاد کشاورزی استان قم در این جلسه  با بیان اینکه 
60 درصد دام های استان قم پرواری هستند،  گفت: بیماری 

تب برفکی در بین دام ها وجود ندارد.
محمدرضا طلایی گفت: در 6 ماهه اول سال جاری کارگروه 
جهاد کشاورزی به عنوان کارگروه تأمین کننده سلامت غذا و 
پایداری آن برنامه هایی را اجرا کرده است؛ از جمله آموزش 
کارشناسان در زمینه پدافند زیستی و در ارتباط با تهدیدات و 

چالش ها دوره های مختلف آموزشی را برگزار کرده است.
کودهای  داشتیم،  چالش  سموم  بحث  در  کرد:  بیان  وی 
زیستی مشکل اساسی است و در سال گذشته در زمینه آنفلوآنزا 

در قم ۸ میلیون مرغ تخم گذار معدوم شد.
وجود  با  افزود:  قم  استان  کشاورزی  جهاد  سازمان  رئیس 
تراکم بالا در مرغداری های قم، دیرترین استانی بودیم که درگیر 
آنفلوآنزا شدیم و در مسیر مقابله با این تهدید قدم برداشته و در 

نتیجه امسال تراکم ما کم تر از 5 درصد بود.
وی افزود: برای این امر 9 منطقه تقسیم و مناطق خطر را 
بررسی و تخلیه کردیم اکنون مشکل خاصی در این زمینه وجود 

ندارد.
طلایی افزود: در حالی که دام های استان قم تا 60 درصد 
پرواری هستند امسال دام های قم در شرایط خوبی قرار دارد و 

بیماری تب برفکی در بین دام ها وجود ندارد.

در دیدار مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان با شهردار اصفهان مطرح شد

دستاوردهای واقف متوجه شهر و جامعه می شود
مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان در آستانه دهه وقف با شهردار اصفهان دیدار و گفت و گو 

کرد.
شهردار اصفهان در این دیدار اظهار کرد: نهادی به نام وقف و قرض الحسنه از قدیمی ترین 

نهادهای مدنی هستند در ایران هستند. 
قدرت الله نوروزی موضوع وقف را در اصفهان دارای اهمیتی ویژه ذکر کرد و با اشاره به ارتباط 
مناسب شهرداری و اداره اوقاف گفت: لازم است کارگروه و کمیته ای تشکیل شود تا تمام 
مواردی که امکان همکاری در خصوص آنها وجود دارد را مورد بررسی قرار داده و در راستای 

منافع شهر، بتوانیم موارد وقفی را تبدیل به احسن کنیم. 
نوروزی با بیان اینکه باید کاری کرد تا دستاوردهای واقف متوجه جامعه و شهر شود، تاکید کرد: 
واقف زمانی که متوجه شود، نیت او به زیبایی محقق شده و اثربخشی بسیار خوبی در جامعه 
دارد لذت می برند. بنابراین لازم است شهر برای دهه وقف آماده شده تا شهروندان به اهمیت این 
موضوع پی ببرند. وی گفت: باید دامنه وقف توسعه پیدا کند. برخی گمان می کنند باید اموال 
و املاك بسیاری داشته باشند تا بتوانند به سنت حسنه وقف روی بیاورند در حالیکه می توان با 
حداقل دارایی ها به عنوان یك واقف نقش ایفا کرد. شهردار اصفهان افزود: در صورتی که تمام 
نهادها با ایجاد یك هم افزایی و تعامل با یکدیگر خدمت رسان خوبی برای مردم باشند بالاترین 

اتفاق ممکن که همان رضایت مردم و رضایت خداوند است حاصل شده است. 
وی تصریح کرد: بسیاری از مشکلات را می توان با گفت و گو و تعامل حل کرد تا در راستای 

خدمت به مردم و دستگیری از مستحقین به کار گرفته شود. 
همراهی بسیار خوب شهرداران مناطق با اوقاف 

مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان اصفهان نیز در این دیدار ضمن تسلیت فرا رسیدن ایام 
اربعین حسینی اظهار کرد: خوشبختانه تعامل بسیار خوبی با تمام دستگاه ها برقرار شده که 
این تعامل، همراهی و همدلی سبب شده کار به خوبی پیش برود و بسیاری از اختلافات حل 
و فصل شود. حجت الاسلام  رضا صادقی با بیان اینکه با هماهنگی شهرداران مناطق 15 گانه 
شهر اصفهان موارد موقوفات در جهت بهره وری بهینه و اجرای نیات واقفین، توسعه،  عمران و 
آبادانی امامزادگان بسیار موثر بوده است، تصریح کرد: به عنوان مثال با تلاش شهردار منطقه 
یك اصفهان مشکلاتی که در خصوص توسعه امامزاده موسی جوزدان خیابان کاشانی، وجود 
داشت برطرف شده است. مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان اصفهان اضافه کرد: توافقاتی 
با شهرداری منطقه 9 برای مجموعه منارجنبان و اراضی اطراف آن که 12 هزار مترمربع زمین 
موقوفه است صورت گرفته بود. این مکان جای بسیار خوبی برای سرمایه گذاری بود که البته 
با مشکلاتی مواجه شده و نیاز است سرمایه گذار به این مجموعه ورود کند تا هم مجموعه 

شهرداری  و هم مجموعه اوقاف از حل این مشکل بهره مند شوند. 
صادقی با اشاره به منطقه حصه اظهار کرد: با رایزنی می توان برای این منطقه محروم نیز پیش 

بینی هایی داشت تا این منطقه از محرومیت نجات پیدا کند. 

شهردار اصفهان:

ساختن شهر تاب آور با خواندن و نوشتن 
محقق می شود

شهردار اصفهان گفت: امسال شعار جهانی برای روز شهرها،"شهرهای تاب آور و پایدار" است 
و ساخت چنین شهرهایی با خواندن و نوشتن محقق خواهد شد. 

قدرت الله نوروزی عصر چهارشنبه در افتتاحیه سیزدهمین نمایشگاه کتاب اصفهان با بیان 
اینکه بنابر مصوبه سازمان ملل امروز، روز شهرهای جهان است و شعار این روز "شهر بهتر، زندگی 
بهتر" انتخاب شده است، اظهار داشت: شعار این مناسبت جهانی در سال 201۸ از سوی 
سازمان ملل "شهرهای تاب آور و پایدار" نامگذاری شده است. وی ادامه داد: ساختن شهر تاب 
آور با خواندن و نوشتن شدنی است و در قرآن هم بر خواندن و نوشتن با دو عنوان "یقرا" و "قلم" 
تاکید شده است. شهردار اصفهان با بیان اینکه نمایشگاه کتاب مظهر هر دو اینهاست، افزود: 

نمایشگاه کتاب تجلی گاه به ظهور رساندن انسانهایی است که توان نوشتن دارند.
وی تصریح کرد: امیدوارم سیزدهمین نمایشگاه کتاب با تعداد بالای عناوین عرضه شده و 
ناشران، جامعه را به وجد آورده و جوانان و کسانی که اهل خواندن هستند را به این سو جلب 
کند و افراد کتابخوان بیشتری به جامعه تحویل دهد. نوروزی با اشاره به اینکه هنر عرضه شده 
در نمایشگاه کتاب، نوشتن و خواندن است، اظهار داشت: مشکل جامعه ما نخواندن و ننوشتن 
است و اینجا باید محلی برای ارج نهادن به کسانی باشد که هم میخوانند و هم می نویسند تا همه 
اصحاب اهل مطالعه از این فرصت استفاده کنند. وی اضافه کرد: امیدواریم ناشران و متولیان 
امر برگزاری به گونه ای تدبیر کنند تا کتابفروشی ها هم از نمایشگاه استقبال کنند تا نمایشگاه 
محلی برای افزایش سرانه مطالعه و نیز رونق کسب و کار حوزه کتاب باشد. شهردار اصفهان 
تصریح کرد: دستاوردهای نمایشگاه باید به گونه ای باشد تا با برگزاری نمایشگاه دیگر شاهد 
کسادی در کتابفروشی ها نباشیم. وی ادامه داد: 60 کتابخانه و فرهنگسرا هم اکنون در اختیار 
شهرداری است که ما در اختیار مردم قرار داده ایم و انتظار داریم نمایشگاه کتاب به تجلی گاهی 

برای تقویت چنین مکان هایی تبدیل شود.

امیر زینلی پیشکسوتان تعزیه قم :

تعزیه قم متولی ندارد 
یکی از پیشکسوتان تعزیه قم گفت: تعزیه در این استان هیچگونه متولی مشخصی ندارد و 

مسئولان فرهنگی، این هنر و میراث کهن را به امان خدا رها کرده اند. 
امیر زینلی با بیان اینکه تعزیه میراثی فرهنگی ، هنری و مردمی است که به دلیل اجرای 
عمومی امکان درآمدزایی ندارد افزود: حفظ و حراست از این هنر ملی نیازمند داشتن متولی 

و حامی است.
وی اظهار داشت: اداره کل اوقاف، فرهنگ و ارشاد اسلامی، حوزه هنری و سازمان تبلیغات 
اسلامی از جمله نهادهایی هستند که تا زمانی که منافعشان ایجاب کند تعزیه را متعلق به خود 

دانسته و در زمان نیاز این گروه ها، آنها را رها می کنند.
وی ادامه داد: اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی تنها به دنبال محدودیت درگروه های تعزیه 
است و هیچگونه حمایت مالی از آنها نمی کند به همین دلیل گروه های تعزیه تمایلی به کسب 

مجوز ندارند.
آموزش،  نیازمند  تعزیه  داد:  ادامه  و  دانست  گذار  تاثیر  و  مردمی  هنری  را  زینلی،تعزیه 

ساماندهی، متولی، نظارت، حمایت و حراست از برخی انحرافات احتمالی است.
وی با بیان اینکه نداشتن متولی فرهنگی موجب شده تا تعزیه نیازمند بانی شخصی باشد 
اظهار داشت: بانی شخصی اگر چه به مردمی ماندن تعزیه کمک می کند ولی آسیب هایی را 
نیز در پی دارد به گونه ای که برخی بانیان اصرار به اجرای برخی صحنه ها را دارند که از اساس 

کذب است.
وی تاکید کرد: اگر اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی از تعزیه حمایت مالی و آموزشی کرده و 
سپس اقدام به الزام گروه های تعزیه برای کسب مجوز نماید و این حمایت ها را استمرار بخشد، 

این امر موجب جلوگیری از انحرافات تعزیه خواهد شد.
زینلی خاطرنشان کرد: انجمن تعزیه خوانان استان قم به صورت مردمی تشکیل و اقدام های 
خوبی برای ساماندهی، شناسایی، آموزش و همچنین خرافه زدایی از متون تعزیه ها شروع کرد 

که به دلیل حمایت نشدن این انجمن، هشت سال پیش منحل شد.
این پیشکسوتان تعزیه قم با تاکید بر لزوم به روز کردن متون تعزیه ها گفت: تعزیه هنری با 
پیشینه 200 ساله است و بسیاری از متون و صحنه های آن نیز متناسب با فرهنگ و باورهای آن 
زمان نگارش شده، این در حالی است که بسیاری از صحنه ها و متن ها از کتاب هایی اقتباس 

شده که هیگونه سندیتی ندارد. 
هیچگونه آمار دقیقی از تعداد گروه های تعزیه در قم وجود ندارد ولی برآورد می شود که حدود 

150 تعزیه خوان در این استان فعال باشد.

مدیرعامل جمعیت هلال احمر قم خبر داد

ویزیت ۵۱ هزار زائر در مرکز درمانی
 بین راهی عمود ۱۰۸۰

مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان قم از مراجعه 51 هزار و 401 زائر به درمانگاه عمود 
10۸0 هلال احمر مستقر در موکب حضرت معصومه )س( در ایام اربعین خبر داد.

به گزارش روابط عمومی هلال احمر استان قم، محمد گل فشان با اعلام این خبر اظهار کرد: 
در این مدت انواع خدمات درمانی، شامل ویزیت، تزریقات، سرم و پانسمان، نوار قلب و سنجش 

فشار و قندخون، گچ و آتل و سونداژ به زائران ارائه شده است.
به  مراجعه  در  رایگان  ویزیت  مورد خدمات  و 499  در مجموع 22 هزار  اینکه  بیان  با  وی 
درمانگاه های مرکز پزشکی حج و زیارت جمعیت هلال احمر موکب حضرت معصومه س 
انجام شده است، تصریح کرد: در این مدت 16 بیمار بدحال برای دریافت خدمات درمانی به 
درمانگاه بین راهی مرکز پزشکی حج و زیارت جمعیت مراجعه کردند که با تشخیص پزشکان به 

بیمارستان های کشور عراق منتقل شدند.
مدیرعامل جمعیت هلال احمر قم افزود: در مرکز درمانی هلال احمر عمود 10۸0 در مجموع 
11 هزار و 203 مورد خدمات تزریقات، 1161 مورد سرم درمانی، 10 هزار 906 مورد پانسمان، 
۸2 مورد نوار قلب، 5 هزار 525 مورد سنجش فشار و قند خون، 4 مورد گچ و آتل و 5 مورد بخیه 

انجام شده است.
گل فشان با اشاره به پایان ارائه خدمات نیروهای مرکز پزشکی حج و زیارت جمعیت هلال 
احمر قم در عمود 10۸0 افزود: در این مدت، تمام خدمات همچنین اهدای داروها به زائران به 

صورت رایگان صورت گرفته است.

فرمانده انتظامی شهرستان قم:

۱۴ سارق و ۹ معتاد متجاهر در قم دستگیر شدند 
فرمانده انتظامی شهرستان قم از دستگیری 14 نفر سارق و 9 معتاد متجاهر در نتیجه اجرای 

طرح قدر 2 در حوزه استحفاظی کلانتری های 11، 14، 19 و پاسگاه جعفریه خبر داد. 
سرهنگ "مراد حسین جعفریان" اظهار داشت: در راستای ارتقاء امنیت اجتماعی محله 
محور و استقرار نظم و امنیت در نقاط آسیب پذیر قم و مقابله با تبهکاران، مزاحمین نوامیس و 
اراذل واوباش، برخورد با سارقان، جمع آوری معتادان متجاهر و خرده فروشان مواد مخدر، طرح 

قدر 2 در حوزه استحفاظی کلانتری های 11، 14، 19 و پاسگاه جعفریه برگزار شد.
فرمانده انتظامی شهرستان قم هدف از برگزاری طرح مذکور را کاهش جرائم و پیشگیری 
از هرگونه ناهنجاری دانست و بر استمرار آن تأکید کرد. سرهنگ جعفریان در ادامه نتایج این 
طرح را شامل کشف 5 دستگاه موتورسیکلت سرقتی، 4 دستگاه خودروی سرقتی، توقیف 13 
دستگاه موتورسیکلت و 7 دستگاه خودرو، مقادیری مواد مخدر و آلات استعمال مواد افیونی، 2 

نفر خرده فروش مواد مخدر و 9 نفر معتاد متجاهر برشمرد.

آیت الله نوری همدانی: 

صدا و سیما با سازمان پدافند غیرعامل 
هماهنگ باشد 

آیت الله نوری همدانی بر لزوم حفظ و ارتقای توان عملیاتی در مقابل دشمنان تاکید کرد و 
گفت: باید در دنیای کنونی آمادگی خود را از جهات مختلف حفظ کنیم تا بتوانیم با دشمنان 

مختلف مقابله کنیم و خداوند نیز یاری دهنده مسلمانان است. 
آیت الله نوری همدانی روزپنجشنبه در دیدار رئیس سازمان پدافند غیرعامل که در دفتر این 
مرجع تقلید در قم برگزار شد، با اشاره به تاکیدات قرآن در زمینه حفظ آمادگی در مقابل دشمنان 
گفت: در قرآن کریم تاکید فراوانی شده است که مسلمانان در برابر دشمنان آماده باشند  و این 

آمادگی را برای مقابله با دشمنان حفظ کنند.
وی در ادامه به سخنانی از رسول اکرم)ص( پرداخت و افزود: پیامبر اسلام)ص( در حدیثی 
می فرماید که تمام خیر و خوبی ها در قدرت نظامی است  و قدرت اسلامی به جز وجود قدرت 

نظامی محقق نمی شود و از همین جهت حفظ قدرت نظامی بسیار با اهمیت است.
وی بیان کرد: نباید فراموش کنیم که چند نوع آمادگی وجود دارد؛ اولین آمادگی که باید حفظ 

شود، آمادگی تجهیزاتی است که در دنیای کنونی باید از این لحاظ قدرتمند باشیم.
وی اظهار کرد: دومین آمادگی از لحاظ مهارتی است و باید مهارت های مختلف را کسب کرد 
و سومین آگاهی، آگاهی اطلاعاتی است و باید دشمن را زیر نظر بگیریم تا از نقشه های دشمن 

آگاه شویم و با آن مقابله کنیم.
آیت الله نوری همدانی یادآور شد: آمادگی فرهنگی و دینی بسیار مهم است و کشور اسلامی 
از این جهت یک نقطه قوت نسبت به کشورهای دیگر دارد و اعتقادی که به اسلام و مبانی دینی 

در این کشور وجود دارد، در هیچ کجا دیده نمی شود.
وی بر لزوم حفظ و ارتقای توان عملیاتی در مقابل دشمنان تاکید کرد و گفت: باید در دنیای 
کنونی آمادگی خود را از جهات مختلف حفظ کنیم تا بتوانیم با دشمنان مختلف مقابله کنیم و 

خداوند نیز یاری دهنده مسلمانان است.
وی اظهارکرد: اسلام دین فرهنگ و جهاد است؛ صدا و سیما باید با سازمان پدافند غیرعامل، 

هماهنگ باشد و دغدغه های مختلف در صداوسیما منعکس شود تا مردم بدانند و آگاه باشند.

تولیت حرم حضرت معصومه )س(  :

همه باید اصول پدافند غیرعامل را رعایت کنند 
تولیت آستان مقدس حضرت معصومه)س( گفت: رعایت ضوابط پدافند غیرعامل، مساله ای 

سیاسی و جناحی نیست و هر کس باید بر اساس وظیفه خود اصول پدافندی را رعایت کند. 
آیت الله سید محمد سعیدی روز پنجشنبه در دیدار سردار غلامرضا جلالی، رئیس سازمان 
پدافند غیرعامل کشور، افزود: فعالیت های سازمان پدافند غیرعامل به دور از دسته بندی 
های سیاسی و جناحی در محیطی سالم برای افزایش سطح مقاومت کشور در برابر حوادث و 
تهدیدات احتمالی انجام می شود و برای موفقیت این نهاد در اجرای برنامه های خود لازم است 

تا همه قشرها با این نهاد همکاری لازم را داشته باشند.
وی بیان کرد: فعالیت در مسیر ارتقای استانداردهای پدافند غیرعامل در بخش های مختلف 
کشور هزینه نیست و مسئولان باید در این جهت همکاری بیشتری با سازمان پدافند غیرعامل 

داشته باشند.
وی ادامه داد: رعایت اصول و ضوابط پدافند غیرعامل موجب حفظ دستاوردهای نظام 

اسلامی می شود که لازم است نسبت به این مساله توجه لازم انجام شود.
امام جمعه موقت قم گفت: بر اساس آموزهای اسلامی باید دشمن را با ارتقای توانمندی های 

دفاعی ترساند و نشان دادن گوشه ای از توان موشکی کشور در همین راستا انجام می شود.
سعیدی بیان کرد: اگر جلوه هایی از اقتدار نظامی کشور برای دشمن به نمایش درآید، ترس 

وجود او را فرا می گیرد و از تهاجم احتمالی منصرف می شود.
وی با اشاره به عمق دشمنی مستکبران با نظام اسلامی، ادامه داد: دشمنان در زمان مذاکره 
می خواهند با خنده ما را به سمت اهداف خود هدایت کنند، بنابراین لازم است که ما نسبت به 

توطئه های دشمن آگاهی لازم را داشته باشیم.
وی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به حماسه عظیم اربعین گفت: دشمنان برای کم 
رنگ کردن این مراسم معنوی بسیار تلاش کردند اما خداوند متعال این گونه خواست که مراسم 

پیاده روی اربعین در اوج شکوه برگزار شود و همین طور هم شد.
 

  مدیرکل دامپزشکی استان قم خبرداد

ایجاد نخستین آزمایشگاه کنترل لبنیات کشور 
در قم 

مدیرکل دامپزشکی استان قم گفت: نخستین آزمایشگاه بررسی میزان تقلب شیر و لبنیات 
کشور در قم افتتاح می شود که در این آزمایشگاه میزان افزودنی های غیر مجاز بررسی خواهد 

شد.
مهدی رفیعی در جلسه شورای پدافند غیر عامل استان قم که غروب پنج شنبه در سالن امام 
جواد)ع( استانداری قم برگزار شد، ضمن ارائه گزارشی از عملکرد این مرکز در زمینه پدافند غیر 
عامل، گفت: کارگروه دامپزشکی استان در زمینه پدافند غیر عامل خوب ورود کرده است و در 

این زمینه 24 مصوبه که 14 مصوبه در دامشهر و 10 مصوبه در جعفرآباد تصویب کرده است.
وی افزود: در زمینه پدافند غیر عامل عملکرد مناسبی داشتیم از جمله برگزاری رزمایش پدافند 
زیستی، بحث تفکیک علوفه از دام در دامشهر که در حال آمادگی زیرساخت های آن هستیم و 
هم چنین مستندسازی از رزمایش زیستی مهم ترین اقدام این نهاد در زمینه پدافند غیر عامل 
است. مدیرکل دامپزشکی قم در بحث ایجاد یک آزمایشگاه مرکزی دامپزشکی که اخیراً با اعتبار 
دفتر مقام معظم رهبری به بهره برداری رسیده و این استان نخستین استانی است که در کشور 
مجهز به آزمایشگاه برای بررسی میزان تقلب شیر است و در این آزمایشگاه میزان افزودنی های 

غیر مجاز بررسی خواهد شد.
وی بیان کرد: خوشبختانه در زمینه آزمایشگاه های دامی در کشور در جایگاه خوبی قرار داریم 
و چالش اصلی ما اعتبار لازم ملی برای بحث میدان علوفه در مجتمع دام شهر است که نیاز به 

هزینه برای آماده سازی زیرساخت لازم برای تفکیک در استان قم است.
آموزش پدافند غیر عامل برای نخستین بار برای دانشجویان

رئیس کارگروه بهداشت و سلامت بیولوژیک در شورای پدافند غیرعامل استان قم نیز در این 
جلسه گفت: دانشگاه علوم پزشکی استان قم در زمینه آموزش پدافند غیر عامل در کشور 
جایگاه خوبی دارد و در این زمینه می توان گفت این استان تنها استانی است که پدافند غیر 

عامل را در کشور برای دانشجویان به عنوان یک واحد درسی آموزش می دهد.
محمد شهیدی با بیان اینکه در دانشگاه علوم پزشکی کارگروه غذا و دارو ایجاد شده است و در 
حوزه فوریت های پزشکی هم جایگاه خوبی داریم، افزود: پدافند غیر عامل ماهانه با معاونت های 
مختلف دانشگاه علوم پزشکی جلساتی را برگزار می کند تا در جریان ظرفیت و کمبودها قرار 

گیرد.
به گفته وی، بیمارستان سیار استان قم از جمله بیمارستان های سیاری است که فعالیت و 
عملکرد مناسبی در همه مناسبت های ملی و مذهبی داشته است و اورژانس هوایی قم هم به 

طور آنلاین رصد می شود تا سلامت شهروندان در امداد هوایی با مشکلی مواجه نشود.
ایجاد دو سایت اسکان  به  اشاره  با  این جلسه  نیز در  بحران شهرداری قم  مدیر مدیریت 
اضطراری در سطح شهر قم آن را از جمله اقدام های خدمات شهری در حوزه پدافند غیر عامل 
دانست و گفت: برغم دیدگاه پدافند غیرعامل استان مبنی بر توسعه مراکز اسکان اضطراری 
خدمات شهری تا عمق 60 کیلومتری شهر، با محدود شدن حوزه استحفاظی شهرداری به 
داخل شهر، این نهاد در راستای استاندارد سازی زیرساخت های بوستان ها با مدنظر قرار دادن 
استانداردهای اسکان اضطراری در پارک ها و بوستان های سطح شهر خدمات خوبی را ارائه 

داده است. 
علی اکبر رحیمی با اشاره به انجام مطالعات فاز نخست طرح جامع پدافند غیرعامل شهر قم 
افزود: استخراج کلیه ظرفیت های اسکان اضطراری در قالب نقشه اطلاعات جغرافیایی جی. 
ای. اس و شناسایی زمین های مختلف که امکان این اسکان در آنها وجود دارد، نیز بخش 

دیگری از برنامه های پدافندی حوزه خدمات شهری شهرداری قم است. 

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم: 

گلخانه برای کشاورزی قم سودآور است 
رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم گفت: کشت گلخانه ای به دلیل مصرف کم آب و 

مقاومت در برابر تنش های محیطی برای کشاورزی استان مفید و سود آور است. 
محمد رضا طلایی با بیان این که توسعه کشت گلخانه ای از جمله اولویت های سازمان جهاد 
کشاورزی قم است، افزود: نیازمند تغییرات اساسی در الگوهای کشت و استفاده از روش های 
نوین برای پرورش گیاهان در آب و هوای خشک و پرتنش استان هستیم و در این زمینه کشت 

گلخانه ای می تواند اقتصاد کشاورزی قم را متحول کند.
وی با اشاره به تقاضای شدید بازار نسبت به استفاده از محصولات کشاورزی باکیفیت، بیان 
کرد: گیاه پرورش یافته در گلخانه از نظر کیفیت، وضعیت مطلوبی دارد و می توان آن را علاوه بر 

بازارهای داخلی به عنوان محصول صادراتی در کشورهای منطقه به فروش رساند.
وی ادامه داد: یکی دیگر از امتیازهای کشت گلخانه ای نسبت به کشت های سنتی، کاهش 
یافتن هزینه های تولید محصول نهایی در آن است که این موضوع می تواند سطح درآمد 

کشاورزان استان را افزایش دهد.
طلایی گفت: ایجاد صنایع تبدیلی و تکمیلی و همچنین تشکیل کارگاه های بسته بندی 
محصول در کنار گلخانه ها، اقدام مهم دیگری است که می تواند حجم بالایی از تولید و اشتغال 

را برای کشاورزی استان قم به ارمغان آورد.
وی افزود: قرار گرفتن قم در منطقه مرکزی ایران و دسترسی آن به بازارهای عمده مصرف 
محصولات کشاورزی کشور، نکته دیگری است که توجیه اقتصادی توسعه کشت گلخانه ای 
در آن را بالا می برد.  براساس برنامه ریزی های انجام شده قرار است ظرفیت کشت گلخانه ای 

استان قم در آینده نزدیک به 100هکتار برسد.
در بخش کشاورزی کل اراضی قابل کشت قم معادل105 هزار و 730 هکتار است که این رقم 
46 صدم درصد کل اراضی قابل کشت کشور می باشد؛ مجموع کشت سبز استان شامل 20 
هزار هکتار باغ و 42 هزار هکتار زراعت شامل 17 هزار و 531 هکتار کشت جو، پنج هزار و 675 
هکتار کشت گندم آبی، 2 هزار و 346 هکتار کشت کلزا و بقیه سطح زیر کشت به محصولات 

یونجه، ذرت، پنبه و صیفی جات اختصاص یافته است.
میزان متوسط تولید بخش کشاورزی استان قم در سال برابر 746 هزار تن شامل 425 هزار 
تن محصولات زراعی و باغی، یک هزار و 20۸ تن آبزیان و 320 هزار تن محصولات دامی است.

بیشتر بهره برداران بخش کشاورزی قم را روستاییان استان تشکیل می دهند که طبق 
سرشماری عمومی نفوس و مسکن در سال 1395، قم دارای 127 روستا با جمعیت بالای 20 
خانوار است؛ جمعیت ساکن مناطق روستایی این استان بیش از 55 هزار و ۸65 تن است که در 

قالب 17 هزار و 3۸5 خانوار زندگی می کنند.

سردار جلالی: در جلسه شورای پدافند غیرعامل قم :

مقابله با بیماری های دامی از اولویت های پدافندی قم است 
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چشم ها به بسته پیشنهادی رهبران قاره سبز دوخته شده است

آزمون برجامی اروپا 
در آستانه تحریم های آمریکا 

تا دور دوم تحریم های آمریکا علیه ایران تنها چند روز باقی است و هر چند کاخ 
سفید پیش از موعد رسمی، تحریم ها را اعمال کرده اما باز هم چشم ها به اروپا و بسته 
پیشنهادی رهبران قاره سبز دوخته شده که بنا به دلایلی انتشار آن تاکنون به تعویق 
افتاده است. کمتر از یک هفته به 13 آبان ماه و از سرگیری دور تحریم های ثانویه 
آمریکا که صنایع نفت، گاز و همچنین بانکداری ایران را هدف قرار می دهد، باقی مانده 
و همگان منتظر راهکارهای ملموس اعضای برجام به ویژه اتحادیه اروپایی هستند که 
تاکنون بیشترین جانبداری ها را از توافق هسته ای داشته است. رهبران اروپا که قبل 
از اردیبهشت ماه و خروج آمریکا از برجام تمام تلاش خود را برای منع کاخ سفید از 
خروج به کار گرفتند، اینک عزم خود را برای نجات توافق مذکور جزم کرده اند. اراده 
قوی و تلاش مجدانه اروپا از نگاه مقامات کشورمان دور نمانده و در همین ارتباط 
»محمد جواد ظریف« وزیر امور خارجه در گفت وگو با شبکه آمریکایی »سی بی 
اس«که روز دوشنبه هفتم مهر انتشار یافت، گفت »نخستین باری است که اروپایی ها 
نه تنها علیه سیاست ایالات متحده اظهار نظر می کنند بلکه به دنبال توسعه فرایندی 
هستند که تحریم های آن را متوقف و جبران کند.« آمریکا با هدف بی اثرسازی توافق 
هسته ای و قطع همکاری های برجامی ایران و اروپا، همواره بحث مذاکره مجدد و 
توافق جدید را پیش می کشد اما این مطالبه گزاف با خواست و منافع جمهوری 
اسلامی ایران همخوانی ندارد و مقامات این کشور بارها آن را رد کرده و ادامه مذاکرات 
را فقط در قالب برجام و بین اعضای این توافق موجه می دانند؛ موضوعی که در بخشی 
از سخنان وزیر امور خارجه کشورمان در گفت وگو با سی بی اس نیز مشهود بود. اروپا 
مدت هاست که از متحد دیرینه خود فاصله گرفته و سبب دلگرمی اعضای توافق شده 
است. عمده دلیل حمایت جدی اروپا از توافق هسته ای بیش از اهمیت اقتصادی 
به مسائل سیاسی و امنیتی مربوط می شود. »جرارد آرود« سفیر فرانسه در آمریکا 
دوشنبه )7 آذرماه( که در »موسسه هادسن« حضور یافته بود، گفت: ما در مساله توافق 
هسته ای، با ایالات متحده اختلاف نظر بنیادین سیاسی داریم. این اختلاف اساسی 
است. بحث تجاری نیست، بلکه یک مساله سیاسی است. از نظر ما، تصمیم آمریکا برای 
خروج از توافق هسته  ای، یک اشتباه بزرگ بود. همین نگاه در طرف ایرانی نیز وجود 
دارد و »حشمت  الله فلاحت پیشه« رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس با تاکید بر اینکه معتقدم اروپایی ها عزم راسخ برای همکاری با ایران را دارند، 
زیرا امنیت و مولفه های ناامنی را احساس می کنند، افزود: کشورهای اروپایی مشاهده 
کردند که تحولات ناامن ساز در منطقه، به مرزهای اروپایی نیز رسیده و هم اکنون نیز 
این احتمالات وجود دارد، اروپایی ها جمهوری اسلامی ایران را به عنوان جزیره ثبات 
در منطقه می شناسند و می دانند که ایران می تواند مانع از وخیم تر شدن شرایط شود. 
بی تردید در نبود برجام و التهاب بیشتر منطقه، هزینه بی ثباتی ها را نه آمریکا بلکه 
اروپایی خواهد داد که به این منطقه آشوب زده نزدیک است، همان طور که در سال 
های اخیر نیز مقصدی برای موج مهاجران بوده و در معرض حملات افراط گرایان و 
تروریسم قرار گرفته است. از این رو اتحادیه پس از خروج آمریکا از برجام راهکارهای 
مختلفی را برای خنثی سازی تحریم های کاخ سفید در نظر گرفته که »قانون مسدود 
کننده« یا »مقررات مقابله  ای«، بانک سرمایه گذاری اروپا و غیره از آن جمله به شمار 
می رود. گفته می شود که مقررات مقابله  ای و مسدودساز، شرکت های اروپایی را 
در مقابل تحریم  های آمریکا علیه ایران مصون می دارد و در عوض شرکت  هایی 
که این قانون را رعایت نکنند می  توانند مجازات شوند. همچنین این قانون دارای 
مکانیسم  هایی است که پرداخت غرامت به شرکت های اروپایی را، در صورت متضرر 
شدن احتمالی آنها به خاطر معامله با ایران، امکان  پذیر کرده و آنها را قادر به طرح 
دعاوی متقابل خواهد کرد.پارلمان اروپا قانون قانون مسدودساز را در نوامبر سال 1۹۹۶ 
میلادی در جریان مناقشه بر سر تحریم های آمریکا علیه کوبا، ایران و لیبی تصویب 
کرد. کنگره آمریکا در آن زمان با تصویب قانون تحریم های این سه کشور، از جمله 
شرکت های خارجی سرمایه گذار در بخش انرژی ایران را با خطر تحریم مواجه کرده 
بود از آنجا که قانون مذکور تاکنون در عمل پیاده سازی نشده، نمی توان با اطمینان 
خاطر بر کارایی موثر آن در مقابل تحریم های ثانویه آمریکا تاکید کرد.افزون بر آن، 
سران بروکسل به دنبال سازوکار ویژه ای برای برای تسهیل معاملات مالی قانونی با 
ایران و همکاری در بخش های کلیدی اقتصادی، تجارت و سرمایه گذاری، نفت، حمل 
و نقل و تبادلات مالی بوده اند؛ تصمیم مهمی که در نشست وزیران امور خارجه اتحادیه 
اروپا طی روزهای آغازین مهرماه در حاشیه هفتاد و سومین اجلاس سالانه سازمان ملل 
گرفته شد و قرار است در روزهای آینده و پیش از اجرای فاز دوم تحریم ها عملیاتی 
شود. از انجا که تا کنون اطلاعات دقیقی از جزئیات کانال ویژه مالی اروپا با ایران 
انتشر نیافته، بررسی آن دشوار است اما با رجوع به منابع گوناگون تا حدی می توان 
به چگونگی کارکرد آن پی برد. به نوشته »اشپیگل آنلاین« نهاد مالی جدید که ابتکار 
فرانسه بوده و تمامی کشورهای عضو اتحادیه از آن بهره خواهند برد نه یک بانک، بلکه 
از لحاظ حقوقی نهادی واسطه  ای محسوب خواهد شد. مزیت چنین نهادی این است 
که نباید از سرمایه برخوردار باشد و به عبارتی برای راه  اندازی آن نیاز به کمک های 
مالی دولتی نیست.»چرخه مبادلاتی« متغیری است که در تحلیل های مرتبط با 
کانال مالی به وفور به چشم می خورد و به نوشته »فرانس 24« در این چرخه پول 
نفت فروخته شده ایران به یک کشور اروپایی به دیگر شرکت های اروپایی که به ایران 
خدماتی را ارائه می کند در یک چارچوب کاملا اروپایی و بدون دخالت بانک های بین 
المللی پرداخت می شود و به تدریج حتی کشورهای غیراروپایی همچون هند و چین 
نیز می توانند به آن ملحق شوند. در همین ارتباط خبرگزاری »فرانس پرس« نیز با ذکر 
مثالی به تشریح عملکرد سازوکار مذکور می پردازد و می نویسد که به عنوان نمونه در 
این ساختار ایران می تواند به اسپانیا نفت بفروشد و اعتبار مالی لازم برای پرداخت به 
یک شرکت آلمانی را که به ایران کالا یا خدمات داده است تامین کند و پول از طریق 
خاک اروپا بین دو شرکت مبادله شود.»عبدالناصر همتی« رئیس کل بانک مرکزی در 
یادداشتی که در صفحه شخصی خود در فضای مجازی منتشر کرد، اظهار داشت که 
کانال مالی این امکان را برای صادرکنندگان اروپایی و ایرانی فراهم خواهد کرد که ارز 
حاصل از صادرات خود را دریافت کنند. کانال مذکور کارکرد نوعی پیمان پولی دوجانبه 
میان ایران و اتحادیه اروپا را ایفا خواهد کرد. با همه این تفاسیر اما گفته می شود یکی 
از مشکلات موجود بر سر پیاده سازی این کانال مالی که یورو را پایه مبادلات در نظر 
گرفته، به محل گشایش دفتر در یکی از اعضای اتحادیه ارتباط می یابد که اعضا هنوز 
در این زمینه به نتیجه ای واحد دست نیافته اند؛ به باور ناظران، تهدیدات امریکا و 

هراس از تحریم های این کشور، تعیین محل گشایش دفتر را دشوار ساخته است. 

نماینده ایران در سازمان ملل متحد: 

تحریم های آمریکا 
تجارت جهانی را مختل کرده است 

نماینده دائم ایران در سازمان ملل متحد می گوید تحریم های یکجانبه آمریکا علیه 
کشورها نشانه ضعف درک پیچیدگی های جهان امروز است که نه تنها مردم یک 

کشور بلکه منافع کشورهای دیگر و تجارت جهانی را مختل کرده است. 
غلامعلی خوشرو روز پنج شنبه در نشست مجمع عمومی سازمان ملل متحد که 
برای بررسی قطعنامه پیشنهادی برای پایان دادن به تحریم های یکجانبه آمریکا علیه 
کوبا برگزار شد، این مطلب را مطرح کرد.وی اظهار کرد: ایران بار دیگر از مردم و دولت 
کوبا علیه تحریم های غیرقانونی و یک جانبه که از سوی آمریکا در مدت طولانی 
تحمیل شده اند، حمایت می کند.خوشرو افزود: بدون تردید، محاصره اقتصادی، 
تجاری و مالی علیه کوبا، تحریم های یکجانبه ناعادلانه و طولانی مدتی است که علیه 
یک کشور در تاریخ جهان مدرن تحمیل شده است. نماینده دائم ایران در سازمان 
ملل متحد ادامه داد: انسداد، نمونه مشخصی از یکجانبه گرایی آمریکا در جهان است. 
در حقیقت، راه و جاده یک طرفه مشی برخی از مقامات ارشد دولت اخیر آمریکا، به 
طور فزاینده ای آنها را از واقعیت های موجود در دنیای چندجانبه امروز دور می کند.

خوشرو اضافه کرد: لجاجت و جنون دولت آمریکا در اعمال یکجانبه تحریم ها به 
خصوص در دولت جدید که سیاست های نخ نما شده دوران جنگ سرد را دنبال می 
کند، خسارات فراوانی را به بخش های اقتصادی کوبا وارد کرده و باعث ایجاد مشکلات 
ناگوار برای مردم کوبا در بهره مندی از حقوق بشر شده است.وی تاکید کرد: تحریم 
و انسداد معاملات تجاری، اقتصادی و مالی کوبا نقض گسترده، آشکار و سیستماتیک 
حقوق بشر مردم کوبا، منشور ملل متحد و حقوق بین الملل است و مانع همکاری بین 
المللی می شود.نماینده ایران تصریح کرد: متاسفانه در قرن 21 هنوز مقامات آمریکا 
از لفاظی های جنگ سرد استفاده می کنند و به جای گرفتن درس از سیاست های 
کوتاه مدت و فاجعه آمیز خود علیه کوبا و همچنین منطقه ما خاورمیانه، مسیر اعمال 

تحریم های جدید و شدید علیه رهبران کوبا را در پیش گرفته اند.
خوشرو با یادآوری 37 سال تحریم یکجانبه آمریکا علیه ایران، گفت: جمهوری 
اسلامی ایران که بیش از 37 سال است زیر فشار اقدامات یکجانبه آمریکا از جمله 
تحریم های اقتصادی و مالی بی سابقه قرار گرفته است، با نگرانی به جای دولت و 
مردم کوبا از بی پروایی و نادیده گرفتن ارزش ها و نهادهای بین المللی از سوی آمریکا 

اشتراک نظر دارد.
وی با بیان اینکه آمریکا به اعمال تحریم به عنوان ابزاری برای دستیابی به اهداف 
خود معتاد شده است، افزود: برنامه جامع اقدام مشترک در سال 2015 میان ایران 
و گروه 1+5 که با قطعنامه 2231 به تایید شورای امنیت رسید، نمونه خوبی از این 

واقعیت است که آمریکا در صحنه بین الملل یک بازیگر بدقول است.

نکتـه

خبـر

نامـه عتـاب آلـود آیت اللـه محمـد یـزدی، علاوه بـر اینکـه 
نخبـگان و بخـش زیـادی از جامعـه را مکـدر سـاخت، همزمان 
بهانـه ای شـد تـا جامعـه شـناخت بهتـری نسـبت بـه یکـی از 

برجسـته ترین فقهـا و مراجـع عصـر کنونـی پیـدا کنـد. 
* چرا این میزان واکنش ؟

پـس از انتشـار تصویـر دیـدار آیت اللـه العظمـی شـبیری 
بـا تعـدادی از شـاگردان سـابق خـود، نامـه ای از سـوی آیت الله 
محمدیـزدی، رئیس جامعه مدرسـین حوزه علمیـه قم و رئیس 
اسـبق قـوه قضائیـه در فضای مجازی انتشـار یافـت، که موجب 
واکنش فعالان حوزه و دانشـگاه شـد. استعفای آیت الله عندلیب 
از عضویت در جامعه مدرسـین، تماس تلفنی آیت الله صانعی با 
آیت الله شـبیری، انتشـار نامه آیت الله هـادوی تهرانی، نامه علی 
مطهـری به آیت الله یـزدی، و واکنش برخی دیگـر از چهره های 
جامعـه مدرسـین همچـون آیت الله غـروی از جملـه واکنش ها 
در راسـتای حفـظ شـان مرجعیـت از سـوی نگارنده نامـه بود و 
اکنـون نیز دیدارهای معنی دار مراجع تقلید نظیـر آیات جوادی 
آملی و علوی گرگانی با آیت الله شـبیری انجام شـده اسـت؛ اما 
مخاطـب نامـه مذکـور چـه ویژگی هایی داشـت که عتـاب به او 

ایـن میـزان واکنش در پی داشـت؟

*  وارث سنت موسس حوزه
آیت اللـه شـبیری کـه در کنـار آیت اللـه وحیـد خراسـانی از 
برجسـته ترین مراجـع حـوزه به شـمار مـی رود، ضمـن اشـراف 
نسـبت بـه مسـائل و دغدغه های سیاسـی - اجتماعـی، همواره 
اهتمـام خـود را نسـبت به حفـظ و ارتقـاء جایگاه علمـی حوزه 
معطـوف داشـته اسـت. ایشـان در کنـار برخـورداری از تبـار 
خانوادگـی در حـوزه، از جملـه مراجعـی اسـت کـه در میـان 
شـاگردان و طلاب حوزه علمیه قم، از مهم ترین ارکان پاسـداری 
از میراث حوزه که از موسـس آن مرحوم حاج شـیخ عبدالکریم 

حائـری یـزدی بـه جـا مانده به شـمار مـی رود.

*  آیت الله در چه محیطی رشد پیدا کرد؟
علی اشـرف فتحـی، پژوهشـگر مسـائل حـوزه در گفت وگو 
بـا ایرنا پـلاس درباره جایـگاه خانوادگی آیت الله شـبیری گفت: 
»ایشـان فرزنـد ارشـد آیت الله  العظمی سـید احمد زنجانـی، از 
مجتهدان جوان دوره مشـروطه در زنجان بودند. حوزه زنجان در 
آن دوره از حوزه هـای علمیه فعـال و پویا و از مراکز مهم حوزوی 
ایـران بـود. چـون قم هم آن زمـان چندان محوریت نداشـت. در 
آن دوره سرپرسـتی مسـجد جامع زنجان هم برعهده ایشان بود. 
ایشـان در جریـان نـزاع بین نیروهای موافق و مخالف مشـروطه 
سـعی داشـت بین طرفین دعوا و مخالفان و موافقان مشـروطه 

میانجی گـری کند، تـا کمترین هزینه متوجه جامعه باشـد.«
فتحـی افزود: »مرحوم زنجانی بعـد از اختلافاتی که در حوزه 
زنجـان وجود داشـت، به قم هجرت می کنـد و باتوجه به جایگاه 
علمـی ایشـان، در قم جایگاه محـوری پیدا می کند کـه تا پایان 
عمـر امـام جماعـت مدرسـه فیضیه و حـرم حضـرت معصومه 
بودنـد. عـلاوه بر این مرحـوم آیت الله احمد زنجانـی، از نزدیکان 
و مشـاوران مرحـوم شـیخ عبدالکریـم حائری، مرحـوم حجت و 
مرحـوم آیـت الله صدر بودنـد. از این نظر آقای شـبیری زنجانی 

در خانـواده بسـیار اصیل رشـد می کنند.«
وی ادامـه داد: »دوسـتی مرحـوم امام خمینـی)ره( با مرحوم 
آیـت الله زنجانی از دیگر نکات قابـل توجه در خصوص پدر آیت 
الله العظمی شـبیری زنجانی اسـت. به شـکلی که در بسیاری از 

تصاویـری که از امـام در دهه چهل وجـود دارد، مرحوم آیت الله 
احمـد زنجانـی هم دیده می شـود. این مسـائل نشـان می دهد 

محیط رشـد ایشـان در چه فضایی بوده اسـت.« 

*  مقام پسر، مقام پدر
اشـرف فتحـی درخصـوص جایگاه علمـی آیت الله شـبیری 
گفـت: »علی رغم جایگاه علمی پدر، خود ایشـان جایگاه بسـیار 
مهم تـری دارنـد. چراکـه در بیـن فقهـای معاصر نگاهـی که دو 
اسـتاد بـزرگ حـوزه؛ مرحـوم آیـت اللـه بروجـردی و آیـت الله 
سـیدعلی داماد؛ نسـبت به ایشـان داشتند، سـبب تمایز جایگاه 
ایشـان است. ایشـان شـاگرد اصلی مرحوم آیت الله داماد بودند. 
در واقع می شـود ادعا کرد ایشـان حدود بیسـت سـال مهم ترین 
شـاگرد و سـخنگوی مبانـی مرحوم آیت اللـه دامـاد در حوزه قم 

هستند.«

*  استاد رجالی حوزه
بـه رویکـرد آیت الله العظمـی  بـا توجـه  »از طـرف دیگـر 
بروجـردی در زنده کـردن علـم رجال و نـگاه تاریخی بـه روایات 
و مبانـی عرفی، مشـاهده می شـود که ایـن رویکـرد در آیت الله 
شـبیری بسـیار پررنگ اسـت و همین امر سـبب شـده تا درس 
ایشـان در نیـم قـرن اخیـر بـه یکـی از مهم تریـن و معتبرترین 
درس هـای حـوزه تبدیـل شـود. از ایـن جهت ایشـان بـه دانش 
گسـترده در علـم رجـال شـهره هسـتند. البتـه این موضـوع به 
معنای این نیسـت که ایشـان در فقه و اصول سـرآمد نیسـتند. 
شـاگردان ایشـان در درس اصول به اعتبار ایشـان در اصول واقف 
هستند. همچنین مطالعه متون دروس فقه ایشان، موید تسلط 

ایشـان در فقه اسـت. «

*  برخی شاگردان آیت الله
علاوه بر هم نسـلان و هم درسـان آیت الله شـبیری بسـیاری 
از روحانیـون و علمـای مطـرح قم نیـز پای کلاس درس ایشـان 
نشسـته اند. آیت الله مؤمن، مرحـوم آیت الله طاهـری خرم آبادی 
و آیت اللـه اسـتادی از نسـل اول شـاگردان آیت اللـه  شـبیری 

زنجانـی در دهـه چهـل، و آقایان سـیدمحمد خاتمـی، عبدالله 
نـوری، مرحـوم سـید احمـد خمینـی و آیت اللـه شـب زنده دار 
از نسـل بعدی هسـتند کـه ابتدای دهـه پنجـاه در درس خارج 
ایشـان شـرکت کرده اند. چنان که آقایان سیدحسن و سیدیاسر 
خمینی و سـیدمصطفی و سـید مجتبی خامنه ای هـم در دهه 

هفتـاد شـاگرد آیت الله العظمـی شـبیری بوده اند.

*  مرجع دور از سیاست؟
ایـن پژوهشـگر تاریـخ حـوزه در خصـوص نوع نـگاه آیت الله 
شـبیری نسـبت به سیاسـت گفت: »به نظر من نمی شود مطلقا 
گفت یک روحانی سیاسـی هسـت یا خیر. در خصوص آیت الله 
شـبیری، نقش آفرینی و میانجی گری هـای ایشـان در دوره های 
اخیر، نشـان می دهد ایشـان نسـبت به مسائل سیاسـی اشراف 
دارنـد و در مواقـع لزوم به موقـع دخالت هم می کنند. این بحث 
سیاسـی و غیرسیاسـی بودن روحانیـون، بحثی دامنه دار اسـت 
و ریشـه در اتفاقـات دوران مشـروطه دارد کـه منجـر به شـکاف 
در حوزه هـای شـیعه شـد. فرضـا می گوینـد آقـای خوئـی هـم 
غیرسیاسـی بـود، امـا ایشـان یکـی از پررنگ تریـن فعالیت های 
سیاسـی را در اواخر عمر خود رقم زد که در زمان صدام حسـین 

منجر به حصر و تشـییع جنازه غریبانه ایشـان شـد.« 
وی افزود: »به یک معنا هیچ وقت اولویت ایشـان کار سیاسـی 
نبوده و ایشـان در ادامه همان سـنتی که پس از مشروطه شاهد 
آن هسـتیم، که فقهای شـیعه احسـاس کردند باید در کارهایی 
دخالـت کننـد کـه نسـبت بـه آن اشـراف و تخصص دارنـد، به 
سیاسـت نگاه می کننـد. لذا سـعی می کنند نوعی در سیاسـت 
دخالـت نکننـد کـه منجـر بـه ضربه خـوردن تشـیع شـود. این 
مبنای فعالیت سیاسـی آیت الله العظمی شـبیری اسـت. ایشان 

انـذار دارنـد که روحانیت بی محابا در سیاسـت وارد نشـوند.«
فتحـی ادامه داد:» مـواردی هم که ایشـان دخالت می کنند، 
ادامـه سـنت پدر در راسـتای میانجی گـری در راسـتای کاهش 
تنش هـا و جلوگیـری ازهدررفتـن سـرمایه های انسـانی اسـت. 
ایشـان پیـش از انقـلاب هـم نگـران از بین رفتن سـرمایه حوزه 

بود.«

*  تضعیـف مرجعیـت قـم، منجـر به تقویـت نجف 
نمی شـود

این پژوهشـگر مسـائل حوزه درخصوص تبعات و پیامدهای 
انتشـار نامـه آیت الله یـزدی گفت: »من فکر نمی کنـم حوزه قم 
بـه ایـن راحتی ها تضعیف شـود . مـا تقریبا در آسـتانه صدمین 
سـال احیای حوزه علمیه قم به دسـت شـیخ عبدالکریم هستیم 
و علی رغم اینکه حدود شـانزده سـال از سـقوط صدام می گذرد، 
امـا رونـد بازگشـت و مهاجرت علمـا و تقویت حـوزه نجف کند 
بوده اسـت. این موضوع به سیاسـت های منطقه ای ایـران و عراق 

و مسـائل یبن المللی وابسـته خواهد بود.«

*  مرجعی که تمایل به رساله دادن نداشت
وی درخصـوص پیامدهـای اجتماعـی اتفـاق اخیـر افـزود: 
»یکـی از نتایـج مهم ایـن اتفاق شناخته ترشـدن ابعـاد و زوایای 
وجودی ایشـان اسـت. بسـیاری تعجب کردند که چرا این عتاب 
و خطاب باید متوجه ایشـان باشد. همچنین واکنش ها معطوف 
بـه ایـن بـوده که احتـرام ایشـان باید حفظ شـود. واقعیـت این 
اسـت کـه جایـگاه آیت الله شـبیری قابل قیاس بـا اغلب فقهای 
ایـن دوره نیسـت و ایشـان آخریـن مرجـع مهمی هسـتند که 
سـایت اینترنتی شان تاسیس شـد.این درحالی اسـت که ایشان 
از اولیـن مراجعی بودند که کامپیوتـر و نرم افزارهای کامپیوتری 
را وارد قـم کردنـد. با این وجود تمایـل و رغبت چندانی به چاپ 
رسـاله هم نداشـتند و شـاید حدود نه سـال اسـت رسـاله چاپ 
کردنـد. همچنین ایشـان تنها مرجعی هسـتند که فقـط در قم 
دفتـر دارنـد. آن دفتـر هـم خانه پدری امام موسـی صدر اسـت. 
لـذا آیت الله العظمـی شـبیری در مجموع رغبتی نسـبت به این 
مسـائل ندارنـد و از پـدر آموختـه اند که کارهای بـر زمین مانده 
را انجـام دهنـد.«  ایـن بـی رغبتـی در حالی اسـت کـه آیت الله 
شـبیری قطعا از کسـانی اسـت کـه در مظان اعلمیـت در میان 

مراجع کنونی اسـت.

*  چه کسی سبب خیر می شود؟
آیت اللـه شـبیری از محبوب تریـن مراجـع و علمـای حـال 
حاضـر جامعـه ایـران اسـت. علی رغـم اینکـه ایشـان بـا جـواز 
آیت الله العظمـی گلپایگانی اجازه مرجعیت یافتند و از سـال 73 
در لیسـت مراجع مورد تایید جامعه مدرسـین بودند، اما در چند 
سـال اخیـر اقـدام بـه دریافت وجوهـات و چـاپ رسـاله کردند. 
افـرادی همچون آیت الله بهشـتی، امام موسـی صـدر و آیت الله 
موسـوی اردبیلی از هم درسـان ایشـان بودند. همچنین مخالفت 
علنـی ایشـان با حصـر آیت الله  منتظـری و دیـدار با ایشـان در 
وقایـع سـال 88 از جمله برخی کنش های سیاسـی ایشـان بود 
کـه شـاید در حافظـه جامعه باقی نمانده باشـد. انتشـار این نامه 
سـبب شـد تا جامعه شـناخت بهتـری از وجوه و ابعـاد علمی و 

شـخصیتی ایشان داشـته باشد.
*  حوزه و سکولاریسم؟

چنـدی پیش حسـن رحیم  پـور ازغـدی، در یک سـخنرانی 
جنجالی اشـاره کرد که ریشـه سکولاریسـم نه در دانشگاه، بلکه 
در حوزه هـای علمیه اسـت. شـاید بتـوان نامه آیت الله یـزدی را 
 به نوعـی بـر ایـن مبنا تحلیل کـرد. بایـد دید مرجعیت سـنتی 
قـم، واکنشـی در ایـن زمینـه خواهـد داشـت یا فعلا سـکوت را 

برخواهـد گزید.
گزارش :سید عمادالدین محمودی

کلید خوردن انتخاب سومین شهردار تهران تنها در طی 14 ماه، مدیریت 
شهری پایتخت را با بی ثباتی مواجه کرده که مقابله با این خطر، تصمیم گیری 

سریع و انتخاب مدیر شایسته و کارآمد از سوی شورای شهر را می طلبد. 
شهریور ماه سال 13۹۶ بود که محمدعلی نجفی با رای تمامی اعضای شورای 

شهر دوره پنجم، شهردار تهران شد و در صحن شورا سوگند یاد کرد.
بعد از حدود هفت ماه، در اسفند ماه ۹۶، نجفی استعفای کتبی خود را به 
شورای شهر داد و بعد از بهت و حیرت اعضای شورای شهر 1۹ فروردین 13۹7 
درخواست کناره گیری وی در شورا به رای گذاشته شد ولی پذیرفته نشد اما با 

استعفای مجدد نجفی، اعضای شورای با آن موافقت کردند.
نجفی دلیل استعفای خود را بیماری عنوان کرد اما زهرا نژاد بهرام عضو شورا 
در توئیترش نوشت: »فشار های بیرونی موجب درخواست استعفای محمدعلی 
نجفی شد.« محمد علیخانی هم نوشت: »نمی توان تأثیر فشار های سیاسی را 
کتمان کرد«، اما »دکتر نجفی یک عارضه جدید پزشکی را علت استعفای خود 
اعلام کرده است.« محسن هاشمی نیز بیان داشت: »نجفی گفته است موضوعات 
سیاسی در استعفایش دخیل نیست هرچند فشار های زیادی را تحمل کرده است 
و تصمیم گرفته بود بر اساس همین فشار ها استعفا ندهد، ولی مشکل بیماری وی 

موجب شد که این استعفا را ارائه بدهد.«
در اردیبهشت ماه 13۹7، محمد علی افشانی و سمیع الله حسینی مکارم دو کاندیدای 
شهرداری تهران معرفی شدند که در نهایت افشانی 5۹ ساله با کسب 1۹ رای به عنوان 
شهردار انتخاب شد. وی با تحصیلات عمران، سابقه استانداری فارس و معاونت عمرانی 

استانداری خوزستان داشت. 
با تصویب قانون منع بکارگیری بازنشستگان، شهرداری تهران در وضعیت تغییر 
افشانی قرار گرفت. گرچه عده ای در مجلس تلاش دارند تا شهردار تهران و کلان شهرها 

را از این قانون مستثنی کنند اما اعضای شورای تهران تصمیم گرفتند که افشانی حداکثر 
تا 24 آبان در این مقام بماند و در این مدت اعضای شورا فرد دیگری را به عنوان شهردار 

معرفی کنند. 
در جلسه شورای شهر در دوشنبه 7 آبان، هر یک از اعضا نام 5 نفر را به عنوان پیشنهاد 
ارائه کردند و در مجموع نام سی نفر مطرح شد. براساس تصمیم شورای شهر تا 20 آبان 
پنج کاندید شهرداری تهران مشخص خواهد و یک نفر از میان آنان انتخاب خواهد شد.

نام های عباس آخوندی، علی اوسط هاشمی، نصرالله جهانگرد، محسن هاشمی و 
سید کامل تقوی نژاد و پیروز حناچی بالاترین رای را در میان لیست کاندیدها داشتند. 

در این میان برخی منتقدین می گویند که شورای شهر با قحط الرجال در 
انتخاب شهردار مواجه است زیرا در لیست 30 نفره، کاندیدها برحسب توان و 

تخصص در مدیریت شهری انتخاب نشده اند.
از طرف دیگر اگر از میان کاندیدای احتمالی، سن و سال شان بررسی شود، 
تعدادی از آنان دوباره مشمول قانون منع به کارگیری بازنشستگان خواهند 

شد.
عده ای معتقدند که این لیستی تکراری است چرا که همچنان نام محسن 
هاشمی به عنوان کاندیدای شهرداری در لیست است. برخلاف این نظر برخی 
بهترین گزینه را همان هاشمی می دانند که تجارب خوبی در مدیریت متروی 
تهران داشته است. با این حال حضور هاشمی در مقام شهردار می تواند میثاق 

نامه شورا که قرار بود کسی از شورا خارج نشود را بشکند.
با استعفای آخوندی از وزارت راه و شهرسازی گمانه زنی ها بر حضور ایشان 
در شهرداری شروع شد. در همین خصوص عده ای بر این نظر هستند که 
رای شورای شهر عباس آخوندی است ولی شورا با نمایش رای گیری های 

غیر علنی در حال آماده سازی افکار عمومی برای این انتخاب شان هستند.
بکارگیری  منع  قانون  تصویب  رغم  به  نظر می رسد  به  به هر حال 
بازنشستگان، همچنان موانع جدی برای رسیدن نسل جدید به پست های سیاسی و 
مدیریتی در کلان کشور وجود داد و چنین اتفاقی خودش را در انتخاب شهردار تهران 
نشان داده است. اما امید است شورای شهر تهران با انتخاب گزینه ای کارآمد و شایسته، 
شهردار را انتخاب نماید تا سایه بی ثباتی از سر شهر تهران دور شود. همچنین از شورای 
شهر انتظار می رود که بر حسب شعار شفافیت و نظارت مردم بر آرای شورا، گزینه ای 
را برای شهرداری برگزینند که توان پاسخگویی به مطالبات مردم و ایجاد شفافیت را 

داشته باشد.

طی چهار دهه گذشته این نخستین بار است که آمریکا در بازی تحریم ها علیه 
ایران، اتحادیه اروپا را کنار خود ندارد و این انزوا آنقدرعمیق است که بتواند انگیزه هر 

دسیسه و سناریویی از سوی آمریکا، برای بر هم زدن رابطه ایران و اروپا باشد. 
به گزارش خبرنگار گروه سیاسی ایرنا، روز سه شنبه هفتم آبان و به فاصله یک 
هفته تا آغاز تحریم های برجامی آمریکا علیه ایران، رییس سازمان اطلاعات دانمارک 
مدعی می شود پلیس این کشور، شهروند نروژی- ایرانی را دستگیر کرده است. این 
مقام امنیتی در کنفرانسی خبری با متهم کردن ایران به دست داشتن در حمله به 
یک شخص دانمارکی ادعا کرد که این حمله علیه رهبر دانمارکی گروهک الاحوازیه 

انجام گرفته است. 
این ادعا، واکنش های متفاوت داخلی و خارجی بسیاری در پی داشت اما محور 
بارز واکنش ها از سوی وزارت امورخارجه تاکید بر یک گزاره غیر قابل انکار بود: ایران 
بزرگترین قربانی تروریسم است و اتهام ترور به این سرزمین در حالی که ددمنشانه 
ترین ترورها از سوی برخی از کشورهای منطقه با سکوت مجامع جهانی روبروست؛ 
نشان تناقضی آشکار است و ایران تسلیم صحنه آرایی هایی از این جنس نخواهد شد. 

*تروریسم و تناقضات مدعیان مبارزه با آن
اتهام ترور این روزها در حالی از سوی برخی به ایران وارد شده که هنوز رد خون 
جمال خاشقچی روزنامه نگار منتقد عربستانی در استانبول ترکیه بر زمین است و هنوز 
از سرنوشت پیکر او اطلاع دقیقی در دست نیست. این میان تنها پرونده خاشقچی 
نیست که سند تناقض آشکار در معیارهای حقوق بشری مدعیان است، حمایت از 
سرکردگان گروه الاحوازیه هم نشان دیگری درعیان سازی این معیارهای دوگانه است. 
دانمارک در حالی مدعی شده، ایران علیه یکی از مقامات این گروهک توطئه کرده که 
هنوز چهلم شهدای ترور اهواز که قربانی نفاق این گروه شدند، فرا نرسیده است. تاریخ 
چهل ساله جمهوری اسلامی ایران، شامل فهرستی طولانی از ترورهای کوچک و بزرگی 
است که گاهی یک شخصیت مانند ترور آیت الله مرتضی مطهری یا یک حزب مانند 
انفجار دفتر حزب جمهوری اسلامی و یک نهاد حاکمیتی مانند انفجار دفتر نخست 
وزیری و شهادت رجایی و باهنر و یا قتل و عام مردم غیرنظامی و بی گناه مانند عملیات 

تروریستی اهواز را هدف قرار داده و فاجعه آفریده است.
از عجایب روزگار جهان در قرن بیست و یکم هم شاید همین باشد که مدعیان 
حقوق بشر و مقابله با تروریسم، با وجود اسناد غیرقابل انکار، جان پناه تروریست های 

اشاره شده هستند و ایران را متهم به حمایت از ترور می کنند. 

* رابطه معناردار آغاز تحریم ها و سناریوسازی ها
پایبندی اتحادیه اروپا بر تعهدات هسته ای خود پس از خروج غیرمتعهدانه آمریکا از 
این توافق، به مذاق برخی ها در جهان خوش نیامد. تندروهای آمریکا و در راس آن ها 
دونالد ترامپ تاجر کاخ سفید، تصور می کردند این بار هم به سیاق دهه های گذشته 
اتحادیه اروپا را در تحریم های ایران کنار خود دارند، تصوری که با اعلام پایبندی این 
اتحادیه به سند توافق هسته ای باطل و نقشه تحریم های همه جانبه با اتخاذ تدابیر 
دو طرفه ایران و اروپا، نقش بر آب شد. روزهای آینده جهان شاهد رونمایی از مکانیزم 
جدید اروپا در تعامل بانکی با ایران خواهد بود و این به وضوح نشان دهنده شکست 
تحریم ها علیه ایران است. تحریم هایی که آمریکا با دستاویز قراردادن آن ها در تلاش 
بود تا ملتی را به زانو در آورد، اکنون که این تلاش ها نتیجه مطلوبی در پی نداشته و 
درعمل با شکست مواجه شده، واکنش طبیعیِ زیاده خواهان کاخ سفید و هم پیمانان 
آنان، خراب کردن بازی بزرگان است. این میان آمریکا از یک سو می کوشد تا جایگاه 
خالی اتحادیه اروپا در موازنه قدرت علیه ایران را با تکیه بر رژیم های ترورپرور منطقه پر 
کند و از سوی دیگر تلاش می کند با بهانه جویی ها و سناریوسازی ها، اتحاد استراتژیک 
ایران با اتحادیه اروپا را کمرنگ سازد. دلارهای عربی و رسانه های عبری هم میدان دار 
این تکاپوی کاخ سفید هستند. اتهامات بی اساس مقامات دانمارکی علیه ایران را هم در 
همین راستا می توان ارزیابی کرد. با کمرنگ شدن اثرات تحریم ها اکنون نوبت اجرای 
»پلنB « رسیده است که به شکست کشاندن این تعاملات در صدر فهرست این پلن 
و اهداف آمریکا و هم پیمانان منطقه ای و فرامنطقه ای اوست. نقش آفرینی نقاب های 
ناشناس در عرصه سیاست جهانی هم سناریو دسیسه چینی و اتهام زنی علیه ایران را 
تکمیل می کند تا با بهانه های واهی، موفقیت های استراتژیک ایران و اتحادیه اروپا به 

شکست کشانده شود. 
* آنانکه از یک ضرر سود می برند

از تزلزل در روابط ایران و اتحادیه اروپا و تشکیک در تعاملات این دو قطب به هر بهانه 
ای، جز آمریکا و محور عبری-عربی اشاره شده در بالا، مُلک و ملت دیگری را منتفع و 
مسرور نخواهند شد. شاهد این مدعا هم خوشحالی آشکار و توییتری مایک پمپئو وزیر 
امورخارجه آمریکا، ساعاتی پس از ادعای مقامات دانمارکی است. پمپئو در توییت خود 
نوشته 'به دولت دانمارک بابت دستگیری یک عامل ترور رژیم ایران تبریک می گوییم و 
مدعی شده است تقریباً 40 سال است که اروپا هدف حملات تروریستی تحت حمایت 
ایران قرار گرفته است. رژیم صهیونیستی آنگونه که اشاره شد در این گل آلودی اتهام 

زنی ها علیه ایران، به شکار شاه ماهی مشغول بوده و مدعی شد که سازمان اطلاعات این 
رژیم )موساد( به دولت دانمارک در دستگیری شهروند ایرانی که ادعا می شود تصمیم به 
ترور یکی از رهبران گروه الاحوازیه داشته ، کمک کرده است.عربستان سعودی هم این 
میان به هر آب و آتشی می زند و دلار و ریال خرج می کند تا رسوایی خود پس از قتل 
جمال خاشقچی روزنامه نگار منتقد و معترض سعودی در استانبول را برای ساعاتی از 
صدر خبرها و تحلیل های جهان پایین آورد و ایران هراسی را پس از سکوتی طولانی 
بار دیگر به صفحه نخست خبرها و گزارش ها دعوت کند. میان هیاهوی رسانه ای و 
جنجال های اشاره شده آنچه نباید مورد غفلت قرار گیرد این است که آسیب روابط 
نوپای ایران با اتحادیه اروپا )آنچه پس از برجام شکل گرفت( بیش و پیش از آنکه برای 
ایران آسیب زا و چالش آفرین باشد برای آینده سیاسی و حتی اقتصادی این اتحادیه 
مشکل ساز خواهد بود. این اصلی است که اتحادیه اروپا و دانمارک باید در معادلات 

دیپلماتیک خود آن را فراموش نکنند. 
* ضرورت هوشیاری عقلای قوم

اصل بنیادین تمام دیپلماسی های جهان امروز منافع ملی است. اصلی که دیپلماسی 
ایران هم با تکیه بر آن و در نظر گرفتن اصول عزت، حکمت و مصلحت، با جهان ارتباط 
دارد. اصولی که به کارگیری درست آن ها، دستکم طی پنج سال گذشته و درعمر دولت 
تدبیر و امید توانسته است، بخش بزرگی از ایران هراسی ها را به ایران دوستی بدل کند 
و هزینه خروج ترامپ از کاخ سفید را تا از دست دادن شرکای اروپایی او بالا برد. اکنون 
نیز با دام تازه تدارک دیده شده علیه ایران این اصول بیش از هر زمان دیگری باید به کار 
آیند و مردان دیپلماسی کشور، با تکیه بر تجارب خود در عرصه بین المللی به صیانت از 
حقوق ایران بپردازند. اتحادیه اروپا هم باید با کنار نهادن برخی رویکردهای دوگانه خود 
در موضوعات حقوق بشر و ترور، رویه یکسانی در این حوزه ها اتخاذ کند. لازم است بار 
دیگر استراتژیست های اروپایی و مدافعان حقوق بشر و مخالفان ترور، حوادث یک ماه و 
یک سال و ده سال گذشته جهان را با دقت و بی طرفانه مرور کنند تا منشا و مبدا ترور 

را نه در ایران بلکه در همسایه جنوب غربی ایران بیابند. 
شاید یادآوری این نکته هم خالی از لطف نباشد که برای آمریکای مدعی مدافع 
حقوق بشر و مخالف ترور، قراردادهای فروش اسلحه به قاتلان خاشقچی، بسیار بیشتر 
از آنچه جهان تصور می کرد ارزشمند است، بنابراین دنباله روی برخی از کشورهای 
اروپا از چنین شیوه ای، تنها نامی از ننگ را برای ایشان در کتاب تاریخ به یادگار خواهد 

گذاشت. 

مرجع در مظان اعلمیت که رغبتی به رساله دادن نداشت

آقاموسی؛ میراث دار مرجعیت عصر مشروطه 

وضعیتی که تصمیم گیری سریع و انتخاب مدیر شایسته رامی طلبد 

صندلی متزلزل »بهشت« 

دسیسه و سناریویی دیگر برای بر هم زدن رابطه ایران و اروپا 

انزوای آمریکا؛ دلیل تکرار سناریوی تکراری علیه ایران 
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خانواده مرد، اسيران او هستند، و محبوب ترينِ 
بندگانْ نزد خداوند عز و جل، كسى است كه به 

اسيرانش بيشتر نيكى كند

شنبه - 12 آبان 1397- سال بیست و یکم - شماره  4679

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان قم، محور قرار گرفتن صادرات در 
برنامه هاي توسعه مدل خوشه سنگ قم را مهمترین دستاورد پایش این خوشه صنعتي 

ارزیابي کرد.
امير طيبی نژاد، در حاشيه نشست تخصصي پایش سال دوم خوشه کسب وکار سنگ 
قم اظهارداشت: شرکت شهرك هاي صنعتي قم با اجرایي نمودن مدل توسعه خوشه براي 
فعالان صنعت سنگ قم ابتدا بدنبال بررسی شرایط حاکم بر وضعيت توليد، شناسایی 

مشکلات و موانع توسعه و پيشرفت، در خوشه مورد نظر بود.
وي با یاداوري اینکه خوشه کسب و کار سنگ قم از ابتدا بعنوان طرح اقتصاد مقاومتي 
در کشور مطرح شد، افزود: پس از بررسي ها و دست یابي به اهداف اوليه، ارائه راهکار 
برای حل مشکلات شناسایی شده بر اساس نقاط فشار، تشویق و ترغيب فعالان خوشه 
به فعاليت های گروهی از طریق اجرای برنامه های خوشه وحساس کردن افراد نسبت 
به نياز به تغيير از طریق بازدید از نمایشگاه ها، اخذ غرفه و سایر برنامه های خوشه به 

صورت جدي پيگيري شد.

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتي قم اضافه کرد:  طي دوسال گذشته عامل 
توسعه با هماهنگي و تعامل سازنده با بخش هاي مختلف صنعت سنگ استان کوشيد 
برنامه هاي عمل و راهبردي خود را به صورت همزمان جلو ببرد و در کنار آنها نسبت به 
آموزش فعالان این صنعت متناسب با نياز مدیریتي، کارشناسي و بازار و فروش اهتمام 

جدي از خود نشان دهد.
وي با بيان اینکه خوشه سنگ قم در سال سوم برنامه توسعه خود قرار دارد تاکيد کرد: 
تيم توسعه و همکاران معاونت صنایع کوچك مي بایست نهایت تلاش خود را انجام دهند 

تا در فرصت یکساله باقي مانده به دستاوردهاي مورد انتظار برسند.
طيبي نژاد همچنين به حضور در بازارهاي منطقه اي و فرامنطقه اي فعالان خوشه 
سنگ قم بعنوان دست آوردهایي مهم اشاره و خاطرنشان ساخت: توجه ویژه به توليد 
محصولات صادرات محور، مطالعه و ایجاد بازارهاي صادراتي جدید در کشورهاي عراق 
و قزاقستان، تشکيل کنسرسيوم ودر نهایت خرید مشترك مواد اوليه بعنوان دستاوردهاي 

شاخص تيم توسعه خوشه در دو سال اخير بود.

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان قم  مطرح کرد

محور قرار گرفتن صادرات در برنامه هاي توسعه مدل خوشه سنگ قم 

رئيس سازمان صنعت، معدن و تجارت 
استان قم گفت: ثبت مستمر اطلاعات 
استان  انبارهای  در  کالا  و خروج  ورود 
الزامی است و با متخلفان در این زمينه 

برخورد قانونی لازم صورت می گيرد.
محمود سيجانی اظهار داشت : تمامی 
انبارداران استان که در سامانه جامع انبارها 
و مراکز نگهداری کالا تحت نظارت وزارت 
www. صنعت، معدن و تجارت به نشانی

موظف  اند،  کرده  نام  ثبت   nwms.ir
هستند با مراجعه به این سامانه، نسبت به 
ثبت مستمر وضعيت ورود و خروج کالا در 

انبار تحت نظارت خود، اقدام کنند.

وی با اشاره به الزام قانونی برای ثبت 
اطلاعات در سامانه جامع انبارها و مراکز 
نگهداری کالا، بيان کرد: همچنين لازم 
است تا انباردارانی که تاکنون اطلاعات 
انبار و یا مرکز نگهداری کالای خود را ثبت 
نکرده اند، در همين سامانه نسبت به ثبت 

اطلاعات مورد نظر اقدام کنند.
وی همچنين با بيان این که طرح 
تشدید مبارزه با گران فروشی و احتکار 
در قم با جدیت ادامه دارد، گفت: در ميان 
تخلف های گزارش شده، گرانفروشی، کم 
فروشی، امتناع از عرضه کالا و احتکار، 
بيشترین حجم شکایت های مردمی را به 

خود اختصاص داده است.
سيجانی از تمام همشهریان خواست 
در صورت مشاهده هر گونه تخلفی در 
این زمينه با شماره 124 سازمان صنعت، 
تعزیرات  اداره  تجارت و 135  و  معدن 

تماس بگيرند و موارد را اطلاع دهند.
فعاليت 40 هزار واحد صنفی توليدی 
و توزیعی در قالب 40 اتحادیه از جمله 
بخش های تحت نظارت سازمان صنعت، 

معدن و تجارت استان قم است.
طرح تشدید مبارزه با گرانفروشی و 
احتکار، از ابتدای تابستان سال جاری با 
هدف بازرسی از واحدهای صنعتی، انبارها، 

سردخانه ها، کشتارگاه های دام و طيور و 
همچنين برخورد با گرانفروشی، امتناع از 
فروش، اختفا و احتکار در استان قم آغاز 

شده است.
و  معدن  صنعت،  سازمان  رئيس 
تجارت قم همچنين با اشاره به آخرین 
پرداخت  توليد  رونق  تسهيلات  مبلغ 
شده به واحدهای صنعتی استان، گفت: 
تسهيلات  ریال  ميليارد  تاکنون 611 
رونق توليد به واحدهای صنعتی فعال 
در قم پرداخت شده که نقش موثری 
در تثبيت و افزایش سطح توليد و ميزان 

اشتغال داشته است.

مدیر درمان تامين اجتماعی استان قم 
گفت :بيش از یک ميليون و 14٨ هزار 
مراجعه در مراکز درمانی تامين اجتماعی 
استان قم برای دریافت خدمت کلينيکی و 

پاراکلينيکی پذیرش شدند.
دکتر داود عليمحمدی اظهارداشت : 
در شش ماهه نخست امسال بيش از یک 
ميليون و 14٨ هزار و ٨٧٨ مراجعه برای 
دریافت خدمت کلينيکی و پاراکلينيکی به 
چهار مرکز درمانی تامين اجتماعی استان 

قم مراجعه نموده اند.

مدیر درمان استان قم در ادامه اظهار 
داشت: با  توجه به اینکه در شش ماهه 
نخست امسال نسبت به مدت مشابه سال 
گذشته ميزان مراجعات به مراکز درمانی 
تامين اجتماعی قم ٩ درصد رشد داشته 
است با شروع فصل سرما در شش ماهه 
بيشتری  مراجعات  ،شاهد  سال   دوم 

خواهيم بود .
گفت:  ادامه  در  عليمحمدی  دکتر 
ميزان مراجعات به تنها بيمارستان تامين 
اجتماعی استان قم در شش ماهه نخست 

امسال نسبت به مدت مشابه سال گذشته 
نيز با تعداد 366 هزار و64٧ مراجعه ،1٩ 

درصد رشد  عملکرد داشته است.
به  اشاره  با  قم  استان  مدیر درمان 
اینکه سازمان تامين اجتماعی در بخش 
درمانی  خدمت  روش  دو  به  درمان 
قم  استان  در  گفت:  نماید  می  ارائه 
بيش از ٨٨1 مرکز درمانی،کلينيکی و 
پاراکلينيکی نيز  طرف قرار داد می باشند 
که بيمه شدگان تحت پوشش می توانند 
با تکميل ظرفيت پذیرش خدمات  در 

مراکز ملکی درمانی  ،با پرداخت خود 
مراکز  خدمات  از  )فرانشيز(  پرداخت 
درمانی طرف قرارداد دولتی ، خيریه و 

خصوصی بهره مند شوند.
وی خاطر نشان کرد: با توجه به اینکه 
بيش از ٨0 درصد منابع در بخش درمان 
غير مستقيم هزینه می شود ، در طول 
سال بيمه شدگان تحت پوشش در استان 
قم  بيش از  5 مليون بار به مراکز طرف 
درمانی  خدمات  دریافت  برای  قرارداد 

مراجعه می نمایند.

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم:

ثبت مستمر اطلاعات انبارها الزامی است

مدیر درمان تامین اجتماعی استان قم  مطرح کرد

پذیرش بیش از یک میلیون مراجعه در مراکز درمانی تامین اجتماعی قم

مدیرکل نظارت بر پروژه های عمرانی و ساختمانی 
شهرداری قم از بهره برداری از فاز اول باغ پرندگان تا اوایل 

سال ٩٨ خبر داد.
وضعيت  آخرین  به  اشاره  امربا  حلوائی زاده  عباس 
احداث و تکميل باغ پرندگان در شهر قم اظهار کرد: این 
پروژه سال گذشته در مجموعه شهرداری تعریف شد و 
تکميل معابر اصلی و فرعی، سکوها، دیوارهای حائل و 
پيرامونی، احداث زهکش ها و فنس کشی ها و احداث برکه 

اصلی انجام شد.
وی با بيان اینکه قرارداد دیگری برای احداث سازه ها و 
ساختمان های نمازخانه، تاسيسات و... منعقد شده است، 
گفت: به زودی پيمانکار در این پروژه فعال خواهد شد 

و همزمان با این پيمان نيز پيمانی برای احداث قفس ها 
منعقد شده و به صورت آزمایشی قفس های پرندگان 

شکاری و... در حال اجرا است.
مدیرکل نظارت بر پروژه های عمرانی و ساختمانی 
شهرداری قم با تاکيد بر اینکه احداث فضای سبز، تجهيز 
و خرید پرندگان جدا از پيمان های فعلی است، گفت: 
تاکنون رقمی بالغ بر 10 ميليارد تومان در این پروژه 

هزینه شده است.
وی با بيان اینکه قفس اصلی پروژه به صورت فضای 
توری به وسعت 6 هزار مترمربع طراحی ویژه ای دارد، 
گفت: سه ماه است که تيم طراحی شهرداری در حال 
طراحی این بخش پروژه هستند و باید مدلسازی پروژه 

صورت گيرد تا با توجه به جزئيات خاص آن بتوانيم اجرای 
مطمئنی داشته باشيم که به نظر این بخش پروژه در فاز 

دوم آماده شود.
نخست  فاز  در  اینکه  بر  تاکيد  با  حلوائی زاده 
بخش های اصلی پروژه بهره برداری خواهد شد، افزود: 
کل سطح پروژه با دیوارهای کناری 12 هکتار است 
گرفته حدود 6  ابنيه صورت  اجرای  که  و سطحی 

هکتار است.
وی اذعان کرد: تلاش ما بر این است که تا اوایل سال 
آینده بهره برداری اوليه از پروژه انجام شود؛ در حال حاضر 
خاک ریزی و کاشت درختان در حال انجام بوده و پرندگان 

نيز در حال خرید است.

مدیرکل نظارت بر پروژه های عمرانی شهرداری قم خبر داد

بهره برداری از فاز اول باغ پرندگان تا اوایل سال آینده

وکیل مدافع شیطان!!! کاریکاتور

سجاد جعفری

نامحـرمانه

خبــر

واعظی :خاتمی علاقه ای به حضور در نهاد ریاست جمهوری ندارد 
رئيس دفتر رئيس جمهور درباره تهيه دفتر کاری برای رئيس دولت اصلاحات گفت: صحبت ها 
در این مورد انجام شده است و طبق قانون هر آنچه لازم باشد انجام می دهيم. سيدمحمود واعظی در 
گفت وگو با ایلنا،  در پاسخ به این سوال که در چند روز اخير شاهد بودیم دفتر سيد محمد خاتمی از وی 
گرفته شد و طبق قانون این وظيفه دولت ها است که برای روسای جمهور پيشين محلی را به عنوان دفتر 
در نظر بگيرد، دولت در این باره چه اقدامی می کند،  گفت: بله این وظيفه ماست، با بنده هم در این مورد 
صحبت شده است.رئيس دفتر رئيس جمهور ادامه داد: حجت الاسلام مجيد انصاری در این مورد صحبت 
کرد و من گفتم حتما طبق قانون این کار را انجام خواهيم داد.وی تاکيد کرد: از آنها خواسته ایم که جایی 
را پيدا کند و هر مکانی را که خودشان بخواهند ما در اختيارشان خواهيم گذاشت. اگر محل خاصی را 
در نظر داشته باشند و بخواهند اجاره کنند ما مشکل خاصی نداریم.واعظی در پاسخ به این سوال که آیا 
آقای خاتمی می تواند دفتری در محل نهاد ریاست جمهوری داشته باشد، گفت:  خودشان علاقه ای ندارند 
که به اینجا بيایند و ایشان هم مثل بقيه روسای جمهور می خواهند دفتری برای مراجعان داشته باشند.

وی تاکيد کرد: دولت هرآنچه که قانون مشخص کرده با نظر خودشان، اجرایی می کند.

ناصر ایمانی :امکان بازتولید احمدی نژاد وجود دارد 
ناصر ایمانی فعال سياسی اصولگرا  گفت: مواظب نباشيم ممکن است فردی کاندیدا شود که با یک 
حرکت هيجانی بتواند آرا مردم را جذب کندوی در پاسخ به مقایسه شرایط امروز کشور با سال های 
٨1 تا ٨4 که منجر به پيروزی احمدی نژاد شد و نگرانی از بازتوليد احمدی نژاد در انتخابات آینده، 
گفت: ببينيد واقعيت این است که اگر مردم مجموعا از شرایط یک دولت ناراضی باشند معلوم نيست 
که چه فردی در انتخابات بعدی از صندوق آرا بيرون بياید. ممکن است فردی کاندیدا شود که با یک 
حرکت هيجانی بتواند آرا مردم را جذب کند که به هيچ وجه به نفع کشور نيست بنابراین امکان بازتوليد 
احمدی نژاد وجود دارد. ایمانی ادامه داد: در دولت دوم آقای خاتمی هم به دليل برخی رفتارهای دولت 
و طرفدارانش کشور به نوعی به آشوب سياست داخلی کشيده شد بنابراین مردم از شرایط احساس 
نارضایتی داشته و به دنبال کسی بودند که آرامش را به کشور و دولت بازگرداند، در این شرایط شخصی 
از صندوق بيرون آمد که هيچ کس حتی خودش هم تصور نمی کرد. این اتفاق هر زمان دیگر هم ممکن 
است رخ دهد بنابراین تاکيد می کنم که عملکرد دولت ها و حاميانش برای تشکيل دولت بعدی بسيار 
موثر است. این فعال سياسی اصولگرا تاکيد کرد: برای حفظ انسجام باید همراهی بيشتری بين دولت و 

اصلاح طلبان وجود داشته باشد تا در انتخابات ریاست جمهوری آینده شاهد این اتفاق نباشيم.

تشکیل نخستین یگان حفاظت حرم رضوی
با حضور حجت الاسلام والمسلمين سيد ابراهيم رئيسی توليت آستان قدس رضوی و سردار سرتيپ 
حسين اشتری فرمانده نيروی انتظامی جمهوری اسلامی ایران، سردار علی اکبر افراسيابی با حکم 
فرمانده ناجا به عنوان فرمانده یگان حفاظت آستان قدس رضوی منصوب و معارفه شد. توليت آستان 
قدس رضوی در این مراسم با تأکيد بر اینکه حرم مطهر رضوی همواره مورد هدف دشمنان قرار 
داشته است، گفت: بارگاه ملکوتی حضرت رضا)ع( دستگاه انسان سازی و مقاوم سازی و محلی برای 
تربيت انسان هایی با اراده پولادین است، از کنار این مضجع نورانی شهيد حججی ها و دیگر شهيدان 
و جانبازان گرانقدر به مقام والای شهادت نائل آمده اند و به همين دليل همواره این بارگاه نورانی مورد 
خشم دشمنان قرار دارد. عضو مجلس خبرگان رهبری با بيان اینکه برای نخستين بار یگان حفاظت 
حرم مطهر رضوی تأسيس می شود، گفت: دليل تشکيل این مجموعه، پيگيری قانونمند فعاليت هایی 

است که صبغه انتظامی دارند.

فردوسی پور دادگاهی شد
در روزهایی که برنامه ٩0 سوژه داغ رسانه های کشور است و روی آنتن نمی رود او صبح دوشنبه 
گذشته برای ادای توضيحات به دادسرای رسانه رفت. عادل فردوسی پور مجری برنامه ٩0 این روزها روی 
دور بدشانسی است انگار! او در روزهایی که برنامه ٩0 روی آنتن نمی رود، درست دوشنبه گذشته ناچار 
شد ساعاتی برای ادای توضيحات در دادسرای رسانه باشد. شاکی جدید عادل فردوسی پور البته اصلا 
ارتباطی با دعواهای اخيرش نداشت بلکه مدیران شرکتی بودند که چند هفته قبل عادل گزارشی از آنها 
در برنامه اش پخش کرد. ماجرای باشگاهی در گرجستان که مالک خانم آن از فردوسی پور شکایت کرده 
است دليل احضار او بود. در برنامه ٩0 این شرکت متهم به انتقال غيرقانونی بازیکنان به گرجستان شده 
بود. البته این نحستين باری نيست که فردوسی پور به دادگاه می رود و بارها با شکایت اهالی فوتبال او 

برای برنامه ٩0 احضار شده است.

اظهارات نماینده ای که دست روحانی را بوسید
عزت الله یوسفيان ملا، نماینده مردم آمل در مجلس شورای اسلامی درباره فيلم پرحاشيه ای که 
نشان می دهد او دست رئيس جمهور را بوسيده است، گفت: آقای روحانی استاد راهنمای من در دانشگاه 
بودند، ایشان رای ملت را دارند، تنفيذ رهبری را دارند، بزرگ ترین اعتبارات را دارند. من اگر هم دست 
ایشان را می بوسيدم به آن افتخار می کردم.فيلم دست بوسی این نماینده در حاشيه حضور رئيس جمهور 
در جلسه رای اعتماد به وزرای پيشنهادی در مجلس در شبکه های اجتماعی بازتاب گسترده ای یافته و 

نظرات مخالف و موافق فراوانی را در پی داشته است.

باید غیر خودی ها را به رسمیت بشناسیم 
گنجی فعال سياسی اصولگرا گفت: دشمنان موضوعات و مطالبی درست می کنند و ما بدون توجه 
به آن چون می بينيم با ذائقه سياسی ما هماهنگی دارد، منتشر می کنيم. به همين سبب در ماجرای 
حقوقهای نجومی نيز بزرگنمایی صورت گرفت. مشکلات اقتصادی وجود دارد اما ٩0 درصد کسانی که 
در اعتراضات دی ماه پارسال در برخی شهر ها حضور داشتند مشکل اقتصادی نداشتند. اگر در حال 
جنگ با دشمن نبودیم، اف.ای.تی.اف خوب بود اما هم اکنون بخشی از نهادها و سازمانها تحریم هستند 
و دیگر بخشهای این نظام نمی توانند طبق این قرارداد با آنها کار کنند. باید غير خودی ها را به رسميت 
بشناسيم و حرف آنها را گوش کنيم اما اینکه آنها را شهروند درجه دو حساب کنيم و سخنان آنها را 

نشنونيم و به سوی دیگر هل بدهيم درست نيست.

تکذیب اخبار مرگ رئیس جمهور گابن در ریاض
خبرگزاری فرانسه اعلام کرد اخبار منتشرشده از سوی یک شبکه تلویزیونی کامرون درباره مرگ 
رئيس جمهور گابن، نادرست است. فعاليت یک شبکه تلویزیونی در کامرون، بعد از انتشار گزارشی اشتباه 
درباره مرگ رئيس جمهور گابن برای 6 ماه به حالت تعليق درآمد. خبرگزاری فرانسه با گزارش این خبر 
نوشت »علی بونگو اوندیمبا«، رئيس جمهور گابن به دليل خستگی مفرط در بيمارستانی در عربستان 
سعودی بستری شده است. شبکه تلویزیونی »Vision 4« که گمان می رود نزدیک به دولت کامرون 
است روز شنبه ادعا کرده بود که »علی بونگو اوندیمبا« در عربستان فوت کرده است. »بونگو« 5٩ ساله 
که برای شرکت در کنفرانس سرمایه گذاری ریاض به عربستان سعودی سفر کرده بود چهارشنبه هفته 

گذشته بيمار و در بيمارستان بستری شد.

آشنا: دم خروس بیرون زد
حسام الدین آشنا مشاور ریيس جمهور در حساب توئيتری خود نوشت: بعد از شکست طرح »الف« 
)٧ آبان( کيس سازی برای همراه کردن اروپا با تحریم غيرقانونی آمریکا با بهانه تروریسم کليد خورد. 
اعتراف موساد و تبریک زود هنگام پمپئو دم خروس را نشان داد. خلاص کردن عربستان از فشار بين 
المللی قتل خاشقجی هدف دیگر این توطئه است؛ غافل از آنکه دست ایران پر است و موساد کيس 

سوخته را حراج کرده است.

نامه صادق خرازی به محسن هاشمی 
»صادق خرازی« دیپلمات سابق که به عنوان یکی از گزینه های شهرداری تهران در ميان چندین 

گزینه مطرح شده، در نامه ای از کاندیداتوری این پست انصراف داد.

امام جمعه قم:

در 100 شاخص توسعه با وجود
 40 سال تحریم پیشرفت کرده ایم

امام جمعه قم با اشاره به اعلام 13 آبان به عنوان روز تشدید تحریم ها عليه ایران گفت: ما 40 سال 
است که در تحریم بودیم و در بيش از 100 شاخص توسعه با دست خودمان پيش رفته ایم و تحریم 
مسئله جدیدی نيست و این تاریخ گذاری ها هم به این دليل است که دولت و ملت را در حالت انتظار 

نگه دارند.
آیت الله عليرضا اعرافی در خطبه های این هفته نماز جمعه قم که در مصلای قدس برگزار شد با 
اشاره به راهپيمایی حماسی اربعين تاکيد کرد: خداوند را شاکر باشيم که به ملت ما توفيق حضور در 
چنين زیارت باشکوه را عنایت فرمود.وی با بيان اینکه اربعين دارای درون مایه آسمانی و الهی است و 
دست الهی امت را به سوی خلق این حماسه هدایت کرد، افزود: راهپيمایی پرشکوه اربعين تجسم همه 
ارزش های الهی هست و می تواند این راهپيمایی بزرگ که به عشق سالار شهيدان انجام می شود موتور 
محرک امت در مسير وحدت و انسجام در برابر دشمن باشد.امام جمعه قم با بيان اینکه در این راهپيمایی 
بسياری از ارزش های اخلاقی مجسم شده است، گفت: باید از مردم عزیز و شریف ایران و عراق و دیگر 
ملت ها که در این راهپيمایی با اخلاق و اخلاص حضور یافتند، تقدیر کرد.وی ضمن تقدیر از همراهی 
ملت شریف عراق، نيروهای نظامی و امنيتی و مرجعيت عراق بيان کرد: از همه کسانی که در مسير 
خلق این حماسه بی نظير تاریخی سهيم بودند به ویژه موکب های مردم عراق و ایران و موکب های مردم 
شریف قم، باید تقدیر و تشکر کرد.اعرافی با اشاره به اینکه برخی در فضای مجازی به شبهه پراکنی در 
خصوص هزینه هایی که در اربعين می شود پرداختند، گفت: اخلاص و عشق درونی مردم را به این سمت 
کشانده و فقير و غنی در این حماسه بزرگ خودشان سهيم بودند و این نماد و رمز عظمت اسلام را به 
وجود آوردند.وی به بایکوت خبری بی نظير این حماسه بزرگ تاریخی اشاره کرد و افزود: برای اتفاقی 
کوچک غول های تبليغاتی وارد شده و برجسته سازی می کنند ولی در ارتباط با اربعين اختاپوس های 
تبليغاتی غربی در برابر این حادثه چشمگير یا سکوت کرده و یا خيلی گذرا عبور کرده و در برخی مواقع 

تحليل های غلط ارائه کردند.

رئیس پلیس فتا قم هشدار داد

کلاهبرداري از طریق
 افزایش ممبر و فالوور

رئيس پليس فتا استان نسبت به تبليغات جعلی افزایش اعضاء و دنبال 
کننده در فضای مجازی)ممبر( هشدار داد.

علی موالی اظهار کرد: امروزه خرید و فروش لایک، نظرات و تعداد دنبال 
کننده ها به یکی از دغدغه های کاربران در شبکه- های اجتماعی تبدیل شده 
است، به نحوی که برخی از کاربران فضای مجازی و به خصوص شبکه های 
اجتماعی راضی به پرداخت هزینه های زیادی برای این کار هستند.وی 
افزود: به اشتراک گذاری مطالب اگر با تعداد لایک های بيشتری همراه باشد، 
علاوه بر افزایش اعتماد به نفس این کاربران در فضای مجازی گاها غرور 
و خود برتربينی را نيز برای آنها به همراه دارد.رئيس پليس فضای توليد 
و تبادل اطلاعات استان قم گفت: در شبکه های اجتماعی افراد سودجو با 
استفاده از تبليغات جذاب سعی دارند کاربران را با خود همراه کرده و اهداف 
مجرمانه خود را عملی کنند، با تبليغات جذاب و رنگارنگ کاربران را فریب 
می دهند و اقدام به انتشار اطلاعات مهم، نصب نرم افزارهای پيشنهادی و... 
کنند، همچنين افراد سودجو با طراحی صفحاتی جعلی به دنبال سرقت 
اطلاعات کاربران هستند.وى گفت: اگر چه تبليغات کلاهبرداران در فضای 
مجازی ظاهری فریبنده و توضيحات کافی هم دارد ولی در نهایت منجر 
به کلاهبرداری و سرقت اطلاعات می شود، بنابراین کاربران باید در جمع 
آوری اعضاء و اعتماد به کسب و کارهای فروش ممبر، لایک و ... دقت 
داشته باشند و در صورتی که اشتباهی صورت پذیرد کلاهبردران می توانند 
به اطلاعات دستگاه هوشمند قربانی، اطلاعات اعضاء و دنبال کنندگان 
شبکه اجتماعی وی دسترسی داشته باشند که این افراد اصولا دوستان و 
آشنایان قربانی هستند که کلاهبردار به راحتی سو استفاده ميکند، لذا هر 
گونه فعاليت مجرمانه تحت اکانت شما در این شبکه از سوی مجرم برای 
دوستان و آشنایان شما به نام شما ثبت شده و اطلاعات خصوصی در فضای 
مجازی منتشر می شود.موالی ادامه داد: در برخی از شيوه های افزایش اعضاء 
و دنبال¬ کنندگان، کلاهبردار با درج تبليغات افزایش اعضاء با قيمت- های 
ارزان و اغوا کننده کاربران را فریب داده و برای پرداخت مبلغ آنها را به 
صفحات جعلی درگاه¬های اینترنتی )فيشينگ( هدایت می¬کند و کاربر 
پس از وارد کردن اطلاعات بانکی در صفحه جعلی درگاه بانکی که توسط 
کلاهبردار طراحی شده است اطلاعات حساب بانکی را به سرقت می برد و 
حساب را خالی می کند، شهروندان توجه داشته باشند هنگام پرداخت¬ های 
آنلاین درگاه بانکی جعلی نباشد.شایان ذکر است، پليس فتا از کليه کاربران 
می خواهد در صورت مشاهده موارد مشکوک از طریق سایت پليس فتا به 
نشانی www.cyberpolice.ir بخش ارتباطات مردمی آن را ثبت کرده تا از 

آخرین رویدادها از جمله اخبار و حوادث سایبرى مطلع شوند.

شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی استان قم:

ملت در یوم الله 13 آبان پاسخ 
یاوه سرایی ها را می دهند

شورای هماهنگی تبليغات اسلامی استان قم با صدور اطلاعيه ای از 
عموم مردم برای شرکت در راهپيمایی یوم الله 13 آبان ماه دعوت کرد.

در اطلاعيه شورای هماهنگی تبليغات اسلامی استان قم آمده است: 
استکبارستيزی وظيفه دینی همگان و یکی از بارزترین و شاخص ترین 
ویژگی های غيرقابل تغيير انقلاب اسلامی و از محکمات نظام مقدس 
جمهوری اسلامی ایران است که عمل به این تکليف الهی و انقلابی با 
ایستادگی و مقاومت در برابر خوی استکباری نظام سلطه و نفی هرگونه 
زورگویی، زیاده خواهی و افزون طلبی، بالندگیِ بيش از پيش نظام کارآمد 
دینی  و عزّت و شرف روزافزون محور مقاومت و سعادت مردم شریف و 
متدیّن ایران را در پی داشته و خواهد داشت.در این اطلاعيه تصریح شده 
است: از این منظر برگزاری هرچه باشکوه تر تظاهرات ضداستکباری یوم 
الله سيزدهم آبان ماه »روز ملّی مبارزه با استکبار جهانی« خاصه درمقطع 
بسيار حساس کنونی به لحاظ  تشدید سياست های خصمانه نظام سلطه با 
محوریت شيطان بزرگ و تحميل جنگ ترکيبی روانی، اقتصادی و عملی 
و کينه توزی های سردمداران پليدِ مصداق عينی استکبار و طاغوت اعظم 
آمریکای جنایتکار عليه نظام مقدس اسلامی، ملّت انقلابی، منافع ملّی و 
توانمندی های مایه مباهات ایران اسلامی از اهميّت خاصی برخوردار است 
که با حضور منسجم، وحدت آفرین و یکپارچه آحاد مردم در صحنه، پاسخ 
کوبنده ای به این یاوه سرایی ها داده خواهد شد.در این اطلاعيه اضافه شده 
است: با استعانت از خداوند قادر متعال و با هدف خلق حماسه ای دیگر با 
تجلّی غيرت انقلابی و طنين رسای شعار کوبنده و ضداستکباری مرگ 
بر آمریکا و شعار عاشورایی هيهات من الذله، از تمام اقشار مردم فهيم و 
زمان شناس به شرکت پرشور در تظاهرات که ساعت ٩:30 صبح روز 
یکشنبه سيزدهم آبان ماه همزمان در سراسر ميهن اسلامی ایران برگزار 
خواهد شد دعوت به عمل می آید.بر اساس این گزارش مردم متدیّن و 
ولایتمدار قم ساعت ٩ و 30 دقيقه صبح روز یکشنبه 13 آبان پس از تجمع 
در ميدان روح الله و اداء احترام به روح ملکوتی امام راحل عظيم الشأن، 
تظاهرات خود را به سمت حرم مطهر حضرت معصومه)س( آغاز کرده و 
مراسم با سخنرانی حجت الاسلام والمسلمين ذالنوری نماینده مردم شریف 

قم در مجلس شورای اسلامی برگزار خواهد شد.

 مدیرکل انتقال خون استان قم :

24هزار تن در قم خون اهدا کردند 
مدیرکل انتقال خون استان قم گفت: از ابتدای سال جاری تا پایان 
مهرماه، 24 هزار و ٧2 تن در این استان موفق به اهدای خون به بيماران 

نيازمند شدند. 
واحد  و 2٩  هزار  یک  تعداد  این  از  داشت:  اظهار  نوریان  مرتضی 
خون توسط بانوان اهدا شده است.وی افزود: در حال حاضر 4.3 درصد 
اهداکنندگان کل خون در استان قم را بانوان تشکيل می دهند.وی ادامه 
داد: در این مدت 30 هزار و ٧33 تن به مرکز اهدای خون قم مراجعه 
کرده اند که برخی از افراد به علت داشتن مشکلاتی موفق به اهدای خون 
نشدند.نوریان با بيان این که 62.3 درصد اهداکنندگان خون جزء شاخص 
مستمر اهدای خون هستند گفت: کسانی که در طول سال بيش از یک بار 
موفق به اهدای خون می شوند در آمار مستمر اهدای خون ثبت خواهند 
شد.مدیرکل انتقال خون قم با اشاره به ارسال 30 هزار و ٧04 واحد خون و 
فرآورده های خونی به مرکزهای درمانی استان گفت: همچنين هفت هزار 
و 354 واحد خون و فرآورده خونی از قم به شبکه خونرسانی کشور ارسال 
شده است.وی به مشارکت مردم قم در طرح سپاس اهدای خون اشاره 
کرد و گفت: در این طرح که با عنوان اهدای سلول های بنيادی خون ساز 
در حال اجراست، اهدا کنندگان می توانند خون را جهت نمونه برداری 
اهدا کنند تا در صورت نياز و برای درمان سرطان خون از این افراد دعوت 
به اهدای خون شود.نوریان بيان داشت: طرح فوق کمک به ایجاد بانک 
اطلاعات ژنتيک در کشور می کند تا در مواقع نياز از سلول های بنيادی 
خون اهدا کنندگان استفاده شود، درهمين راستا در استان قم 36٨ نمونه 

برداری صورت گرفته است.

معاون خدمات شهری شهرداری قم  خبرداد

اجرای سیستم های صوتی اعلام هشدار
معاون خدمات شهری شهرداری قم با اشاره به اجرای طرح های پدافند 
غيرعامل در قم از به کار گيری سيستم های صوتی اعلام هشدار برای 

افزایش سطح تاب آوری شهر قم خبر داد.
سيد امير سامع با اشاره به اجرای طرح های پدافند غير عامل در قم 
از جمله طرح جامع تخليه، جا به جایی و اسکان اضطراری جمعيت؛ از 
افزایش مکان های اسکان اضطراری شهروندان خبرداد و افزود: اطلاع رسانی 
هوشمند، نصب تابلوهای هشدار دهنده و به کار گيری سيستم های صوتی 
اعلام هشدار از دیگر اقدام هایی است که برای افزایش سطح تاب آوری شهر 
قم انجام می شود.وی به نصب سامانه های شنيداری در سطح شهر قم اشاره 
کرد و گفت: در حال حاضر از این سامانه ها برای پخش اذان استفاده می 
شود، ولی با توجه به اهميت اطلاع رسانی صحيح در مواقع مدیریت بحران از 
این سيستم به منظور انتقال پيام های پدافند غيرعامل از یک محل مرکزی 

جهت اطلاع شهروندان نيز استفاده می شود.

اخبــار

فرماندار قم گفت: جمعيت روستای 
به  رو  به شدت  استان  این  آباد  مبارک 
افزایش است و گسترش حاشيه نشينی آن 

را تهدید می کند. 
نهمين  در  پنجشنبه  روز  سيار  رضا 
کارگروه امور زیربنایی و شهرسازی درسال 
جاری درقم افزود: دليل افزایش جمعيت 
این روستا، حضور تعداد زیادی از افراد بی 
بضاعت که اکثرا تحت پوشش کميته امداد 
هستند و همچنين اتباع کشور افغانستان 

می باشد.
افراد در مواردی  وی اضافه کرد: این 
تعرض به زمين کشاورزی نيز داشته اند و 
چندین پرونده تخلف ساختمانی برای آن 

ها تشکيل شده است.
ساکن  آنان  که  نقاطی  گفت:  وی 
هستند، خارج از طرح هادی روستایی است 
و جهاد کشاورزی هم نمی تواند قلع و قمع 
در این منطقه داشته باشد که لازم است هر 

چه سریع تر رسيدگی شود.
پيش  چندی  گفت:  ادامه  در  سيار 
اعضای شورای مبارک آباد درخواست الحاق 
این روستا به محدوده قنوات را داشتند ولی 
شورای شهر قنوات به دليل برخی مشکلات 

با این درخواست موافقت نکرد.

بخش  در  قم  آباد  مبارک  روستای 
مرکزی واقع شده است؛ شهر قنوات در 10 
کيلومتری شرق شهر قم قرار گرفته است 
و می توان از آن به عنوان پرجمعيت ترین 
شهر استان بعد از قم نام برد.قنوات دارای 
12 هزار و 500 تن جمعيت بومی، 2 هزار 
تن غيربومی و سه هزار اتباع است و در 
مجموع بيش از 1٧ هزار تن در این شهر 

300 هکتاری سکونت دارند.
این شهر در سال ٧٩ با ادغام روستاهای 
حاجی آباد لک ها، مراد آباد، واليجرد و 
حسن آباد ایجاد شد و از سابقه تاریخی قابل 

توجهی برخوردار است و گویش برخی از 
مردم ساکن در این شهر به زبان لکی می 

باشد.
معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری 
قم نيز در این جلسه گفت: از روستای 
در  اتفاقاتی  قنوات  شهر  تا  آباد  مبارک 
حال وقوع است که این 2 کانون جمعيتی 
درحال اتصال به هم می باشد. و قرار است 
شهرداری این شهر طرحی در خصوص 

عرض جاده اجرایی کند.
محسن بهشتی اضافه کرد: همچنين 
قنوات،  قم-  محور  سه  ساماندهی  برای 

لنگرود- کهک و پردیسان- ورجان با اداره 
کل راهداری و حمل و نقل جاده ای مکاتبه 
شده تابا تخصيص اعتبارات ملی ، این کار 

انجام شود. 
وی بيان کرد: برخی اصناف مزاحم از 
جمله صافکاری، تعویض روغنی، تعمير 
ماشين آلات سنگين و کشاورزی که باعث 
نازیبایی ورودی های شهر شده اند، به دليل 
روستای  های  زمين  بودن  قيمت  ارزان 
مبارک آباد، در حال انتقال از قم به این 

منطقه هستند.
بهشتی افزود: باید طرحی تهيه و حریم 
آباد  مبارک  روستای  محورهای  در  راه 
مشخص شود تا صنوف با رعایت حریم ها، 

مشغول به فعاليت گردند. 
جمله  از  مسائلی  کارگروه،  این  در 
تقاضای احداث مجتمع خدماتی رفاهی در 
اراضی روستای طرلاب -نيزار به مساحت 
1.4 هکتار، مجتمع گردشگری در اراضی 
ملکی روستای ورجان به مساحت 1.6 
هکتار، مجتمع رفاهی گردشگری در محور 
قم نيزار، توسعه شهرک صنعتی شکوهيه 
و احداث استخر ذخيره آب کشاورزی در 
اراضی ملی روستای طغرود بخش جعفرآباد 

طرح و بررسی شد.

فرماندارقم: 

حاشیه نشینی، روستای مبارک آباد قم را تهدید می کند 


